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 تفاوت قیمت خرما ناشی 
از تفاوت نوع آن است

تثبیت نرخ خرما 
تا پایان ماه  

مبارک رمضان 
در اصفهان
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دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
اصفهان:

عامل 50 درصد از طلاق ها 
اعتیاد  است

85 درصد از منابع بانكي باید 
در استان سرمایه گذاری شود 

استاندار اصفهان سال گذشته در جلسه مشترک خود با مدیران عامل بانک  های استان 
از درصد بالای سرمایه گذاری بانک های استان در پروژه های برون استانی گلایه 
کرد. هر چند اصفهان تنها استانی نیست که از خروج سرمایه های درون استانی 
 رنج می برد، اما خروج بخشی از سرمایه گذاری بانک های استان در شرایطی رخ 
می دهد که استان با مشکلات ریز و درش��ت اقتصادی همچون رکود و کمبود 
نقدینگی در صنایع دست و پنجه نرم می کند و خود نیازمند تامین منابع مالی 
است. خروج نامتعارف سرمایه مساله بسیار مهمی است که نیازمند توجه و نظارت 
کلان استان و یا کشوری است. استاندار اصفهان نیز به عنوان مدیر ارشد استان 

در این مهم ورود پیدا کرده است. اصفهان زیبا آخرین وضعیت سرمایه گذاری 
و اقدامات صورت گرفته در این مهم را بررس��ی می کند. استاندار اصفهان سال 
گذشته با اشاره به اینکه سپرده های مردم اصفهان در سایر استان ها سرمایه گذاری 
می شود، گفت: استان اصفهان سالانه 390 هزار میلیارد ریال جذب می کند، اما 
در منابع جدید 280 هزار میلیارد ریال آن در اصفهان و 100 هزار میلیارد ریال 
منابع در جای دیگر هزینه می شود. زرگرپور در این زمینه گفت: 72 درصد از این 
 منابع در سیستم بانکی اصفهان مصرف می ش��ود و این در حالی است که باید 

85 درصد از این سرمایه در اصفهان جذب شود، اما این...

استاندار اصفهان:

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مسوولان و کارگزاران نظام:

 تیم مذاکره کننده ایران امین، غیور، شجاع 
و  متدین است
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طبق اطلاعیه شرکت پخش فرآورده های نفتی استان اصفهان؛

قیمت گاز طبیعی برای تسهیل سفرهای تابستانی کاهش یافت
4

4

تصویرکودکان، نوجوانان وجوانانی که باید چند ماه متوالی درخانه باشند 
وکار مفیدی نداشته باش��ند جز بیدارماندن تا پاس��ی از شب و متعاقبا 
خوابیدن تا لنگ ظهر، کانال عوض کردن های متوالی تلویزیون سروکله زدن 
با خواهران و برادران، غرق شدن درگوش��ی های تلفن وتبلت ها با جمع 
دوستانی مثل خود، داس��تان بس��یاری از خانواده ها درتابستان است. 
اغلب جوانان ونوجوانان به ویژه دانش آموزان درایام تعطیلات تابستان 
با مشکل نحوه گذراندن اوقات فراغت روبرو هستند و از طرفی دیگر به 
دلیل نقش وتاثیر بالای فضاهای مجازی وشبکه های اجتماعی در زندگی 

آحاد جامعه، این فضاها به اشتباه جای زمان فراغت...

س��ازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان )تاس��یس 137۶( یکی از 
سازمان های وابسته به شهرداری اصفهان است که در محدوده شهر اصفهان 
برای رفع نیازهای فرهنگی، تفریحی، ورزشی شهروندان تلاش می کند. این 
سازمان می تواند با شناخت مناسب از نیازها و مشکلات واقعی شهروندان 
و اقدام برای حل آنها نیز زمینه مساعدی را برای ارتباط منطقی و صحیح و 
شهرداری و شهروندان و برآورده ساختن انتظارات آنها  فراهم کند. پیشینه 
تاریخی، مذهبی، هنری درخش��ان کلانش��هر اصفهان از یک سو و رشد 
جمعیت و مهاجرپذیر بودن از سوی دیگر ضرورت برنامه ریزی فرهنگی و 

تفریحی جهت شهروندان را دو چندان می کند...
103

نفوذ شبکه های اجتماعی میان فرزندان 

استفاده افراطی دانش آموزان از فضای 
مجازی چالش جدی تربیتی است

 مدیر عامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان 
در  گفت و گو با اصفهان زیبا :

رصد خانه فرهنگی اصفهان  تا پایان 
تابستان راه اندازی می شود

وی���������ژه ن���ام���ه
رس�������������ان�������������ه

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم
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آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه  "نوبت دوم " 
شرکت خدمات نیکوی شهر )سهامی خاص( به شماره ثبت 12576- اصفهان 

ه��ی��ات م��دی��ره ش��رک��ت خ��دم��ات ن��ی��ک��وی شهر 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
مرحله دوم نوبت اول

هیات مدیره شرکت تعاونی تولیدی توزیعی فرهنگیان استان اصفهان 
روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شاهین شهر

جناب آقای دکتر جمالی نژاد

انتخاب شایسته حضرتعالی با رای قاطع اعضای محترم شورای 
ش�هر  به عنوان ش�هردار اصفهان را صمیمانه تبریک و تهنیت 

عرض می نماییم.
توفیقات حضرتعالی را در خدمت به مردم ش�ریف و شهیدپرور 

اصفهان از درگاه خداوند متعال خواستاریم.

شهردار محترم کلانشهر اصفهان 

تاریخ آگهی:
1394/4/4

جلسه مجمع عمومی عادی مرحله دوم نوبت اول شرکت تعاونی تولیدی توزیعی فرهنگیان استان 
اصفهان راس س�اعت 9:00 صبح روز جمعه مورخ 94/05/2 در محل دانش�کده فنی ش�هید مهاجر 
اصفهان واقع در خیابان هزار جریب جنب خوابگاه دانش�گاه اصفهان تش�کیل می گردد. لذا از کلیه 
نمایندگان منتخب اعضاء در مرحله اول، دعوت می ش�ود با همراه داشتن برگ سهام شرکت یا 

کارت شناسایی عضویت، راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهمرسانند. 
)برای شرکت در جلسه وکالت قابل قبول نمی باشد(.

دستور جلسه:
1- گزارش هیات مدیره 
2- گزارش مالی شرکت 

3- گزارش بازرسان شرکت
4- طرح و تصویب صورت های مالی منتهی به  93/12/29 و نحوه تقسیم سود سهام 

5- ارایه گزارش تغییرات اعضا و سرمایه شرکت تعاونی
6- تعیین خط مشی آینده و طرح و تصویب برنامه و بودجه پیشنهادی سال 1394

7- انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل هیات مدیره 
8- انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل بازرسان 

9- تعیین روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های شرکت

بدینوسیله به اطلاع کلیه سهامداران محترم شرکت خدمات نیکوی شهر می رساند با توجه به 
حد نصاب نرس�یدن مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت مورخ 94/03/11 جلسه مجمع عمومی 
عادی س�الیانه شرکت - نوبت دوم س�اعت 10 صبح روز دوشنبه مورخ 94/4/22 در محل سالن 
 اجتماع�ات کتابخانه مرکزی ش�هرداری اصفهان واق�ع در اصفهان- خیابان باغ گلدس�ته برگزار 
می گردد. از سهامداران محترم درخواست می گردد راس ساعت مقرر در جلسه مذکور حضور 

بهم رسانند. 
موضوع جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 

1- تصویب ترازنامه و حساب سود و زیان سال مالی منتهی به 29 اسفندماه 1393
2- چگونگی تقسیم سود سال 1393

3- انتخاب بازرس اصلی و علی البدل سال مالی 1394
4- انتخاب حسابرس مستقل سال مالی 1394

5- انتخاب اعضاء هیات مدیره 
6- تعیین روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های شرکت 

7- سایر مواردی که در صلاحیت مجمع مذکور باشد. 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده  "نوبت دوم " 
شرکت خدمات نیکوی شهر )سهامی خاص( به شماره ثبت 12576- اصفهان 

ه��ی��ات م��دی��ره ش��رک��ت خ��دم��ات ن��ی��ک��وی شهر 

 بدینوس�یله ب�ه اط�لاع کلی�ه س�هامداران محت�رم ش�رکت خدم�ات 
نیکوی ش�هر می رس�اند با توجه به حد نصاب نرس�یدن مجمع عمومی 
ف�وق العاده مورخ 94/03/11 جلس�ه مجمع عمومی فوق العاده ش�رکت 
نوبت دوم س�اعت 11 صبح روز دوشنبه مورخ 94/04/22 در محل سالن 
اجتماعات کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان واقع در اصفهان-خیابان باغ 
گلدس�ته برگزار می گردد. از سهامداران محترم درخواست می گردد 

راس ساعت مقرر در جلسه مذکور حضور بهم رسانند. 
موضوع جلسه مجمع عمومی فوق العاده 

1- تغییر آدرس دفتر اصلی شرکت 
2- سایر مواردی که در صلاحیت مجمع مذکور باشد. 

حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رمضانی سران قوا و مسوولان 
و مدیران ارشد نظام، ضمن »تبیین پیامدهای مثبت، چالش ها و راهکارهای تحقق اقتصاد 

مقاومتی«درباره روند مذاکرات هسته ای نکات تعیین کننده ای...

تا 24 تیرماه برپاست؛

 دومین جشنواره  بین المللی 
» عکس خیام«  در موزه 

هنرهای معاصر اصفهان

زوج عطاران و تنابنده می توانند رکوردشکن شوند؟

چهره سینماهای کشور با اکران 
3 فیلم جدیدتابستانی شد

فانی باقی ماند؛

رای اعتماد مجدد به وزیر 
آموزش و پرورش

مشکل جدید برای تیم امید

AFC: خاکپور نمی تواند روی 
نیمکت تیم المپیک بنشیند
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مواد مخدر و روان گردان ها با هر نام، به هر شکل، در هر جا و توسط هر شخصی ممکن است عرضه شود، هوشیار باشیم. 
روابط عمومی شهرداری فولادشهر 

والدین گرامی:

جـناب  آقـای
 دکتر جمالی نژاد

انتخاب شایسته جنابعالی را به سمت شهردار پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسلامی به جنابعالی 
تبریک عرض می نماییم وتوفیقات روزافزون حضرتعالی را از درگاه ایزد منان خواستاریم.

شهردار و شورای اسلامی شهر فریدونشهر

آگهی تأسیس
به اطلاع کلیه ش�هروندان می رس�اند س�ازمان م�ردم نهاد 
موسس�ه زندگی نیکوی اصفهان با پروانه فعالیت به ش�ماره 
4817/1/2025 م�ورخ 23/03/94 از فرمان�داری با اهداف زیر 

تأسیس گردید.
از کلیه ادارات ، ارگان ها و موسسات دولتی و غیر دولتی جهت 
همکاری و ارائه خدمات این موسسه به ایشان ، دعوت به عمل 

می آید.
1( کمک به نسل جوان

2( ارائ�ه مش�اوره و آم�وزش در امر مهارت ه�ای  زندگی و 
پیشگیری از آسیب های خانوادگی و اجتماعی

نش�انی : اصفهان - خ فروغی - کوچه شهید پور همدانی )52(   
تلفن : 33352077    09010905860

بدین وس�یله به اطلاع می رساند اولین جلسه مجمع عمومی 
)عادی( س�ازمان مردم نهاد موسسه زندگی نیکوی اصفهان با 
پروانه فعالیت به شماره 4817/1/2025 مورخ 23/03/94 ، روز 
پنج شنبه مورخ 25/04/1394 رأس ساعت 18 در محل موسسه 
برگزار می گردد. از کلیه اعضا دعوت میگردد در این جلس�ه 

شرکت فرمایند.
دستور کار جلسه :

1( تلاوت قرآن مجید
2( قرائت اساس نامه

3( ارائه گزارش عملکرد
4( انتخابات هیئت مدیره و بازرسان

نش�انی : اصفهان - خ فروغی - کوچه شهید پورهمدانی )52(      
تلفن : 33352077

هیئت موسس موسسه زندگی نیکوی اصفهان

آگهی مجمع عمومی

حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
دیدار رمضانی سران قوا و مسوولان و مدیران ارشد نظام، 
ضمن »تبیین پیامدهای مثبت، چالش ها و راهکارهای 
تحقق اقتصاد مقاومتی«درباره روند مذاکرات هسته ای 
نکات تعیین کنن��ده ای بیان کردند و با تش��ریح صریح 
خطوط قرمز هس��ته ای ایران تاکیدکردند: آمریکایی ها 
به دنبال نابود کردن صنعت هس��ته ای ایران هستند در 
مقابل همه مسوولان ایران ضمن تاکید بر خطوط قرمز، 
به دنبال توافقی خوب؛ یعنی توافقی منصفانه و عادلانه، 
عزتمند و منطبق با منافع و مصالح ایران هس��تند.رهبر 
انقلاب اس��لامی در ابتدا با اش��اره به ماه مبارک رمضان 
که ماه تقواس��ت، به تبیی��ن دو نوع تقوای ش��خصی و 
اجتماعی پرداختن��د و گفتند: تقوای ش��خصی در واقع 
آن حال��ت و مراقبت دائمی اس��ت که انس��ان را از ضربه 
های مهلک معنوی در امان نگه م��ی دارد و البته در امور 
 دنیوی او نیز تاثیرات بسیار مهمی دارد.حضرت آیت الله 
خامنه ای تقوای جامعه را قابل تعمیم به مسائل اجتماعی 
و اقتصادی دانس��تند و تاکید کردند: تق��وای جامعه در 
مسائل اقتصادی، همان اقتصاد مقاومتی است که کشور 
را در مقابل تکانه های ناشی از حوادث جهانی یا در مقابل 
 تیرهای زهرآگین سیاس��ت های معارض جهانی حفظ 
 می کند.ایش��ان با یادآوری هش��دارهای مکرر خود در 
سال های گذشته درخصوص لزوم استحکام بخشی کشور 
در مقابل خیز اقتصادی قدرت ها خاطرنشان کردند: در این 
سال ها مسوولان در حد و توان خود تلاش های خوبی را 
انجام دادند، اما موضوع اقتصاد مقاومتی باید با استفاده از 
همه توان و ظرفیت کش��ور پیگیری و محقق شود.رهبر 
انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه الگوی اقتصاد مقاومتی 
در برخی کشورهای دیگر اجرا و تاثیرات مثبت آن دیده 
شده است، نقطه کانونی اقتصاد مقاومتی را درون زایی و 
نگاه به درون دانستند و گفتند: این درون زایی به معنای 
انزوا طلبی نیست، بلکه تکیه به ظرفیت ها و توانایی های 
درونی، با نگاه به بیرون است.ایشان با تاکید بر اینکه تدوین 
سیاس��ت های اقتصاد مقاومتی محصول خرد جمعی و 
مشورت های طولانی بوده است، افزودند: بعد از ابلاغ این 
سیاست ها، بسیاری از صاحبنظران اقتصادی آن را تایید 
کرده اند و اکنون اقتصاد مقاومتی وارد ادبیات و فرهنگ 
رایج اقتصادی کش��ور ش��ده است.ایش��ان مدل اقتصاد 
مقاومتی را، مقابل م��دل قدیمی دیکته ش��ده از طرف 
قدرت ها به کشورهای جهان سوم دانستند و خاطرنشان 
کردند: این مدل قدیمی مبتنی بر نگاه به بیرون اس��ت، 
 اما م��دل اقتصاد مقاومت��ی، الگویی مترق��ی و متکی به 
ظرفیت های درونی است.رهبر انقلاب اسلامی افزودند: 
ممکن است عده ای این گونه تصور کنند که مدل اقتصاد 
مقاومتی، الگویی مطلوب است، اما امکان تحقق آن وجود 
ندارد در حالی که قاطعانه می گویم، اجرای الگوی اقتصاد 
مقاومتی در شرایط کنونی کشور و با توجه به ظرفیت های 

موجود، کاملا امکان پذیر است.
حضرت آیت الله خامنه ای بعد از این مقدمه به بیان برخی 
از ظرفیت های فراوان کشور که می توانند مبنای اجرای 
سیاس��ت های اقتصاد مقاومتی قرار گیرند، پرداختند. 
نیروی ج��وان تحصیل کرده متخص��ص و دارای اعتماد 
به نفس اولین ظرفیتی بود که رهبر انقلاب اس��لامی به 
آن اش��اره کردند و گفتند: وجود این تعداد نیروی جوان 

تحصیل کرده در کش��ور از برکات انقلاب است به شرط 
آنکه سیاست های غلط موجب پیر شدن جامعه و کاهش 
نیروی جوان، نش��ود.حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره 
به وجود 10 میلیون فارغ التحصیل دانش��گاهی و بیش 
از 4 میلیون دانش��جوی در حال تحصیل در کش��ور که 
 25 برابر اول انقلاب است، تاکید کردند: این تعداد نیروی 
تحصیل کرده جوان و متخصص از افتخارات نظام اسلامی 
و یک فرصت بسیار بزرگ است.ایشان جایگاه اقتصادی 
کش��ور را یکی دیگر از ظرفیت ها برش��مردند و افزودند: 
براساس آمارهای جهانی، جمهوری اسلامی ایران دارای 
رتبه بیستم در اقتصاد دنیاست که در صورت بهره برداری 
از ظرفیت های اس��تفاده نش��ده، امکان رسیدن به رتبه 
دوازدهم اقتص��اد دنیا وجود دارد.رهبر انقلاب اس��لامی 
جایگاه اول ایران در مجموع ذخایر نفت و گاز را از جمله 
ظرفیت ها دانستند و با اشاره به موقعیت جغرافیایی ممتاز 
کشور به عنوان نقطه اتصال ش��مال به جنوب و شرق به 
غرب، گفتند: همس��ایگی با 15 کشور، با جمیعتی 370 
میلیونی به عنوان بازار خارجی بسیار نزدیک و همچنین 
جمعیت بیش از 70 میلیون کشور به عنوان بازار داخلی 
بزرگ، از دیگر ظرفیت هایی هستند که اگر فقط به همین 
بازار داخلی توجه ش��ود، وضعیت تولید دگرگون خواهد 
ش��د.حضرت آیت الله خامنه ای زیرساخت های اساسی 
کشور در انرژی، حمل و نقل، ارتباطات، نیروگاه ها، و سدها 
و همچنین تجربه مدیریتی متراکم در کش��ور را از دیگر 
ظرفیت ها برشمردند و خاطرنشان کردند: ما باید از این 
ظرفیت ها به صورت مناسب و صحیح استفاده کنیم، زیرا 
مشکل کشور، نبود طرح و یا سخن صحیح و کارشناسی 
نیست، بلکه مس��اله اصلی که در محیط های نخبگانی 
 هم تکرار می شود، استفاده شایسته نکردن از طرح ها و 

سخن های صحیح است.

   چالش بزرگ کشور ما سهل انگاری در عمل و 
ساده و سطحی نگریستن به مسائل است

ایشان برخی مش��کلات را ناش��ی از چالش های درونی 
کشور دانستند و در بیان بخشی از این چالش ها، گفتند: 
چالش بزرگ کش��ور ما س��هل انگاری در عمل و ساده و 
سطحی نگریستن به مسائل است.رهبر انقلاب اسلامی 
 تاکید کردن��د: مباحث لفظی و روش��نفکری کار را پیش 
نمی برد، بلکه حل مسائل، نیازمند حرکت و اقدام و پیگیری 
بلندمدت امور است.حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر 
اینکه به نتیجه رسیدن برخی کارهای بزرگ شاید نیازمند 
سپری شدن مدت زمانی به اندازه یک نسل باشد، افزودند: 
آن زمانی که درباره نهضت علمی در کش��ور،در دانشگاه 
ها صحبت می شد، شاید کس��ی باور نمی کرد که بعد از 
10 تا 15 س��ال حرکت علمی کنونی در کشور، به همت 
اساتید و جوان های با اس��تعداد به وجود آید، اما امروز در 
 مقایسه با آن سال ها، شاهد پیشرفت چشمگیر و در برخی 
زمینه ها شاهد پیش��رفت خیره کننده هستیم.راه های 
موازی و آس��ان ولی در عین حال مهل��ک، یکی دیگر از 
چالش های داخل��ی بود ک��ه رهبر انقلاب اس��لامی به 
آن اش��اره کردند و در تبیین این موضوع گفتند: برخی 
اوقات تامین برخی کالاها و نیازها از دو مسیر امکان پذیر 
است. یک مس��یر از طریق اروپا و آس��ان و مسیر دیگر از 
طریق غیر اروپا ولی سخت. مس��یر اول انسان را در تنگنا 

قرارخواهد داد و دوستان او را ضعیف و دشمنان او را قوی 
می کند.ایشان افزودند:یکی دیگر از چالش های درونی 
که خطای بسیار بزرگی است، اینکه تصور شود با فاصله 
 گرفتن از مبانی اعتق��ادی و اصول نظام اس��لامی، همه 
راه ها باز خواهد شد.ایش��ان خاطرنشان کردند:مسوولان 
دردولت خدمتگزار،انس��ان های معتقد به مبانی و اصول 
انقلاب هستند و من از آنها گله ای ندارم ولی درمجموعه 
دس��ت اندرکاران برخی تصورمی کنند با کوتاه آمدن از 
اصول،درها گشوده خواهد شد،حال آنکه نتیجه این خطای 

بزرگ را درسال های اخیر دربرخی کشورها دیده ایم.

    تنها راه پیش�رفت، ایس�تادگی و پافش�اری 
بر مبانی و اصول است

رهبر انقلاب اس��لامی تاکید کردند: تنها راه پیش��رفت، 
ایس��تادگی و پافش��اری بر مبانی و اصول است.حضرت 
آیت الله خامنه ای یکی دیگر از چالش های درونی را این 
موضوع دانستند که برخی تصور می کنند، مردم مشکلات 
را تحمل نخواهند کرد.ایش��ان گفتند: اگر حقایق امور با 
صداقت لازم و به درس��تی برای مردم بیان ش��ود، مردم 
خواهند ایس��تاد و مقاومت خواهند کرد.ایش��ان، تردید 
در توانایی های درونی کش��ور را یکی دیگ��ر از چالش ها 
 خواندند و افزودند:باید به دانش��مندان ج��وان خود و به 
 مجموع��ه های مردم��ی در ام��ور اقتصادی اعتم��اد و از 
توانایی های آنها استفاده کرد.رهبر انقلاب اسلامی شرط 
اصلی برای تحقق اقتصاد مقاومتی را عزم راسخ و جدی و 
پرهیز از س��هل انگاری و راحت طلبی و تکیه بر مدیریت 
جهادی برشمردند و تاکید کردند: مدیریت جهادی عبارت 
است از توکل بر خداوند و استفاده از تدبیر و عقلانیت و در 
عین حال پیش بردن کارها با عزم راسخ و بدون هراس از 
جوانب.حضرت آیت الله خامنه ای، ترویج فرهنگ متناسب 
با اقتصاد مقاومتی را در کنار به کارگیری مدیریت جهادی، 
ضروری دانستند و خاطرنشان کردند: صدا و سیما، رسانه 
ها، مس��وولان، ائمه جمعه و همه کسانی که سخن آنان 
در میان مردم تاثیرگذار اس��ت، بای��د ترویجگر فرهنگ 
اقتصاد مقاومتی باشند.ایش��ان، صرف��ه جویی، مصرف 
کالاهای داخلی به ویژه در دس��تگاه های دولتی، مقابله 
جدی با واردات بی منط��ق، مقابله جدی با قاچاق، توجه 
ویژه به کارگاه های تولیدی کوچک و متوسط و بازنگری 
در سیاس��ت های پولی و فعالیت های نظ��ام بانکی را از 
ضروریات اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی برشمردند 
و تاکید کردند: شرط اصلی تحقق همه این موارد، همدلی و 

همزبانی و انسجام درونی است.

    همه باید به دولت و مسوولان کمک کنند
رهبر انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه همه باید به دولت 
و مس��وولان کمک کنند، افزودند: حاشیه س��ازی از هر 
 طرفی غیر قابل قبول است و باید از آن پرهیز شود.حضرت 
آیت الله خامنه ای در جمع بندی مباحث مربوط به اقتصاد 
مقاومتی تاکید کردند: ما می توانیم در زمینه اقتصادی 
کارهای بزرگی انجام دهیم و از این گذرگاه حساس عبور 
کنیم.رهبر انقلاب اس��لامی در سخنان بسیار مهمشان 
درباره موضوع هس��ته ای، قبل از تشریح برخی جزئیات 
 مذاک��رات و تبیین صریح خواس��ته ها و خط��وط قرمز 
هسته ای، سه نکته را مورد تاکید قرار دادند.نکته اول اینکه 

هر آنچه رهبری در جلسات عمومی می گوید عینا همان 
مسائلی است که در جلسات خصوصی به رییس جمهور و 
دیگر مسوولان ذیربط می گوید بنابراین این خط تبلیغی 
غیرصحیح که از برخی خطوط قرمز رسمی در جلسات 
خصوصی صرف نظر شده است، خلاف واقع و دروغ است.

دومین نکته ای که حضرت آیت الله خامنه ای به عنوان 
مقدمه بحث هسته ای بیان کردند، امانت داری، غیرت، 
ش��جاعت و تدین اعضای تیم مذاکره کننده کشورمان 
بود.ایشان گفتند این تیم، با غیرت ملی و دقت کامل و با 
قصد باز کردن گره و پیش بردن کار کشور، در مقابل تعداد 
کثیر مذاکره کنندگان طرف های مقابل، مشغول تلاش 
 است و انصافا با شجاعت، مواضع را بیان و دنبال می کند.

حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنش��ان کردند هرکسی 
از جزئیات مذاکرات با خبر شود حتما به این مطالبی که 
درباره تیم هسته ای گفته شد، اذعان خواهد کرد البته آنها 
ممکن است در تش��خیص و عمل خطا کنند، اما متدین 
و غیور هستند.مخاطب سومین نکته مقدماتی رهبری، 

منتقدان هسته ای بودند.

   ب�ا انتق�اد مخال�ف نیس�تم و آن را لازم و 
کمک کننده

 ایش��ان افزودند: با انتق��اد مخالف نیس��تم و آن را لازم و 
کمک کننده م��ی دانم، ام��ا این یک واقعیت اس��ت که 
 انتقاد کردن از عمل کردن آس��ان تر است؛چرا که دیدن 
عیب های طرف مقابل راحت است، اما درک دشواری ها و 
نگرانی های او، مشکل است.رهبر انقلاب افزودند: این حرف 
من، نباید مانع ادامه انتقادها شود اما متوجه باشیم که تیم 
هسته ای برخی از مسائلی را که مورد انتقاد است می داند، 
اما بعضی ضرورت ها او را به برخی اقدامات می کش��اند.

حضرت آیت الله خامنه ای سپس به بیان تاریخچه کوتاهی 
از روند مذاکره با آمریکایی ها پرداختند که به درک روند 
مذاکرات کمک قاب��ل توجهی می کند.ایش��ان گفتند: 
موضوع مذاکره با آمریکایی ها مربوط به زمان دولت قبل 
است و به فرستادن واسطه به تهران برای درخواست مذاکره 
مربوط می شود. رهبر انقلاب در توضیح بیشتر افزودند: در 
آن زمان، یک نفر از محترمین منطقه به عنوان واسطه به 
دیدارما آمد و به صراحت گفت رییس جمهور آمریکا از او 
خواهش کرده که به تهران بیاید و درخواست آمریکایی ها 
برای مذاکره را مطرح کند، آمریکایی ها به این واسطه گفته 
بودند می خواهیم ضمن ش��ناخت ایران به عنوان قدرت 
هسته ای، مساله هس��ته ای را حل و فصل کنیم وتحریم 
 ها را ظرف 6 ماه برداریم البته ما به آن واس��طه گفتیم به 
آمریکایی ها و حرف هایشان اطمینانی نداریم، اما با اصرار 
آن واس��طه، قبول کردیم که این مس��اله را یک بار دیگر 
امتحان کنیم و مذاکرات شروع شد.رهبر انقلاب با تذکر دو 
نکته مهم در هماوردی های جهانی خاطرنشان کردند: در 
هر رویارویی دیپلماتیک دو میدان وجود دارد که باید مورد 
توجه قرار گیرد؛ میدان اصلی که میدان واقعیت، عمل و 
تولید دارایی است و میدان دیپلماسی و سیاست که عرصه 

تبدیل این دارایی ها به امتیاز و تامین منافع ملی است.

    راهبرد ایس�تادگی ایران در مقابل فش�ارها 
جواب داد

ایشان افزودند: دس��ت خالی هر کش��ور در میدان اول، 
محدوده انعطاف او را در میدان دوم م��ی بندد و با توجه 
به همین منطق، ایران با دس��تاوردهای مهم و قوی وارد 
میدان مذاکره شد که برخورداری از قدرت تولید سوخت 
20 درصد، یکی از آنها بود.رهب��ر انقلاب یادآوری کردند 
همه قدرت های هسته ای از فروختن سوخت 20 درصد 
برای تولید داروهای هسته ای در مرکز تهران خودداری 
می کردند و حتی جلوی خرید ما از کش��ورهای دیگر را 
می گرفتند، اما جوانان دانش��مند و افتخارآفرین ایران، 
این سوخت را تولید و به صفحه سوخت تبدیل کردند و 
طرف مقابل مات شد.ایشان افزودند: علاوه بر سوخت 20 
درصد، دستاوردهای واقعی و میدانی دیگری هم داشتیم 
و در واقع راهبرد ایستادگی ایران در مقابل فشارها جواب 
داد و آمریکایی ها به این نتیجه رسیدند که تحریم ها اثر 
موردنظر و مطلوب آنها را ندارد و باید راه دیگری پیدا کرد.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به نگاه شک آلود ایران 
 به طرف آمریکایی گفتند:با وجود این ما حاضر بودیم اگر 
آمریکایی ها س��ر حرف ها و وعده های خود به آن واسطه 
منطقه ای ایستادند ما هم هزینه بدهیم،چون در مذاکرات 
می توان براساس عقل و محاسبه، عقب گردهایی نیز داشت 
اما آنها اندکی بعد از مذاکرات زی��اده خواهی و بدعهدی 
را آغاز کردند.رهبر انقلاب با اش��اره به اینکه توافق خوب 

از نظر ایران؛یعنی توافق عادلان��ه و منصفانه افزودند: در 
جریان مذاکرات آمریکایی ها 6 ماهِ وعده داده شده برای 
لغو تحریم ها را ابتدا به یک سال تبدیل کردند و بعد با زیاده 
خواهی های مکرر مذاک��رات را طولانی و حتی تهدید به 
تحریم بیشتر کردند و از نظامی گری و روی میز و زیر میز 

سخن گفتند.

   هدف آمریکایی ها ریش�ه کن کردن صنعت 
هسته ای ایران

حضرت آیت الله خامنه ای به عن��وان جمعبندی از روند 
مذاکرات تاکید کردند: تامل و مطالعه در روند مطالبات 
آمریکایی ها نش��ان می دهد هدف آنها ریشه کن کردن 
صنعت هس��ته ای ایران، از بین بردن ماهیت هسته ای 
کش��ور و تبدیل آن به یک کاریکاتور و تابلوی بی محتوا 
است.ایشان با اشاره به نیاز حقیقی و مطالعه شده کشور 
به 20 هزار م��گاوات برق هس��ته ای افزودند: آنها ضمن 
تلاش برای ناب��ودی صنعت هس��ته ای و محروم کردن 
ایرانیان از فواید ف��راوان این صنعت، قص��د دارند ضمن 
ادامه فش��ارها، تحریم ها را نیز به نوعی حفظ کنند.رهبر 
 انقلاب سپس درتبیین واقعیات صحنه پیچیده مذاکرات با

آمریکایی ها، یک نکته مهم دیگر؛ یعنی نیاز دولت آمریکا به 
توافق هسته ای را مورد بررسی قرار دادند.ایشان افزودند: 
اگر آنها بتوانند به اهداف خود در مذاکرات برسند به یک 
پیروزی بزرگ رسیده اند؛چرا که ملت استقلال طلب ایران 
را تسلیم کرده اند و کش��وری را که می تواند الگوی دیگر 
کشورها باشد شکست داده اند و تمام بدعهدی ها و چانه 
زنی های آنها برای تحقق همین اهداف است.رهبر انقلاب  
باتاکید بر خواس��ت های منطقی ایران از اول مذاکرات تا 
امروز خاطرنشان کردند: ما از ابتدا گفته ایم می خواهیم 
تحریم های ظالمانه برداشته شود که البته در مقابل آن، 
حاضریم یک چیزهایی بدهیم به شرط اینکه صنعت هسته 
ای متوقف نشود و لطمه نخورد.ایشان در ادامه سخنانشان 
به ترس��یم صریح خطوط قرم��ز هس��ته ای پرداختند. 
ایشان به عنوان اولین خط قرمز گفتند: ما برخلاف اصرار 
آمریکایی ها محدودیت های بلند مدت 10، 12 ساله را 
قبول نداریم و مقدار سال های مورد قبول محدودیت را 
به آنها گفته ایم. رهبر انقلاب ادامه کار تحقیق و توس��عه 
و ساخت و س��از حتی در زمان محدودیت را دومین خط 
قرمز ایران اعلام کردند و افزودند: آنها می گویند در مدت 
12 سال هیچ کاری نکنید اما این، یک حرف زور مضاعف 
و غلط مضاعف است. رهبر انقلاب در توضیح سومین خط 
قرمز هسته ای تاکید کردند: تحریم های اقتصادی، مالی 
و بانکی چه مربوط به شورای امنیت، چه کنگره امریکا و 
چه دولت آمریکا باید فورا هنگام امضای موافقتنامه لغو و 
بقیه تحریم ها هم در فواصل معقول برداشته شود. ایشان 
افزودند: آمریکایی ها درباره تحریم ها یک فرمول پیچیده، 
چند لایه و عجیب و غریب مطرح می کنند که معلوم نیست 
 از آن، چه چیزی در می آید، اما م��ا صریحا مطالبمان را 
می گوییم. حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه بحث درباره 
خطوط قرمز مذاکرات هس��ته ای افزودند: لغو تحریم ها 
نباید به اجرای تعهدات ایران منوط ش��ود نگویند ش��ما 
تعهدات را انجام دهید بعد آژانس گواهی دهد تا تحریم ها 

لغو شود ما این مساله را مطلقا قبول نداریم.

    همه مس�وولان ایران به دنبال توافق خوب، 
منصفانه و عزتمندانه هستند

رهبر انقلاب افزودند: اجرائیات لغ��و تحریم ها نیز باید با 
اجرائیات تعهدات ایران متناظر باش��د.حضرت آیت الله 
خامنه ای همچنی��ن تاکید کردند: ما ب��ا موکول کردن 
اجرای تعهدات طرف مقابل به گزارش آژانس، مخالفیم 
چون آژانس بارها و بارها ثابت کرده مستقل و عادل نیست 
بنابراین ما به آن بدبین هستیم.ایشان افزودند: می گویند 
»آژانس باید اطمینان پیدا کند« این چه حرف نامعقولی 
است چگونه اطمینان پیدا کند مگر اینکه وجب به وجب 
این سرزمین را بازرسی کند.رهبر انقلاب مخالفت قاطع با 
»بازرسی های غیر متعارف، پرس و جو از شخصیت های 
ایران و بازرس��ی از مراکز نظامی« را از دیگر خطوط قرمز 
هس��ته ای اعلام کردند. رهبر انقلاب به صراحت تاکید 
کردند: در ایران، همه از جمله بنده، دولت، مجلس، دستگاه 
قضایی، دستگاه های امنیتی و نظامی و همه نهادها خواهان 
توافق خوب هس��ته ای هس��تیم توافقی که عزتمندانه، 
منصفانه و مطابق با مصالح و منافع ایران، تدوین شود. رهبر 
انقلاب افزودند: اگر چه دنبال لغو تحریم ها هستیم اما آنها 
را از زاویه ای نوعی فرصت می دانیم؛چرا که باعث شده به 
نیروها و ظرفیت های داخلی توجه بیشتری داشته باشیم.

علی اصغر فانی توانس��ت مجددا رای نمایندگان مجلس ش��ورای اسلامی را کسب 
کند. وزیر آموزش و پرورش در جلسه علنی دیروز،چهارشنبه با 167 رای نمایندگان 
مخالف استیضاح، مجددا در مقام خود ابقا شد. نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 
76 رای موافق استیضاح، 167 رای مخالف استیضاح و 13 رای ممتنع از مجموع 256 
کارت توزیع ش��ده مجددا به فانی رای اعتماد دادند. جلسه علنی بررسی استیضاح 
 علی اصغر فانی، وزیر آم��وزش و پرورش، صبح دیروز به ریاس��ت حجت الاس��لام 

ابوترابی فرد، نایب رییس اول مجلس ش��ورای اسلامی برگزار شد.در جلسه بررسی 
استیضاح وزیر آموزش و پرورش، اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهور به جای 
حجت الاسلام روحانی در صحن علنی مجلس شورای اسلامی حاضر شد. از این رو 
طبق اعلام قبلی مجلس شورای اسلامی بررسی طرح استیضاح علی اصغر فانی، وزیر 
آموزش و پرورش در دستور کار دیروز مجلس شورای اسلامی قرار داشت که در ابتدا 
9 نماینده موافق اس��تیضاح جبار کوچکی نژاد، نادر قاضی پور، مهدی موسوی نژاد، 

حامد قادر مرزی، فرهاد بشیری، محمد سعید انصاری، محسن علیمردانی، محمود 
شکری و احمد آریایی نژاد به ایراد سخن پرداختند و دلایل استیضاح را بیان کردند 
و بعد از اظهارات ای��ن نمایندگان وزیر به ارائه توضیح��ات اجمالی از عملکردش در 
22 ماه گذشته تصدی گری در وزارت آموزش و پرورش پرداخت و در ادامه غلامرضا 
تاجگردون و غلامرضا مصباحی مقدم در مقام دفاع از فانی سخن گفتند و دفاعیات 
خود از وزیر را بیان کردند. پس از این اظهارات، قس��یم عثمانی و سید حسین نقوی 

حسینی نیز در فرصت باقی مانده به بیان دلایلش��ان برای استیضاح وزیر آموزش و 
پرورش پرداختند و در پایان نیز وزیر مجددا از خود دفاع کرد و به ابهامات و سوالات 
مطرح شده پاس��خ داد. بنابر این گزارش؛ پس از استماع سخنان موافقان و مخالفان 
استیضاح و همچنین وزیر آموزش و پرورش، در نهایت مجلس با 76 رای موافق، 167 
رای مخالف و 13 رای ممتنع از مجموع 256 نماینده حاضر در صحن، به استیضاح 

رای نداد و بر این اساس علی اصغر فانی، وزیر آموزش و پرورش ماند. 

آیت الله جنتی، رییس هیات مرکزی 
نظارت بر انتخابات شد

در اولین جلسه هیات مرکزی نظارت بر انتخابات؛ رییس، نائب رییس، 
دبیر و سخنگوی هیات مرکزی نظارت بر انتخابات تعیین شدند. در 
اجرای ماده 3 آیین نامه نظارت بر انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
و تبصره 1 ماده 1 قانون نظارت بر انتخابات مجلس شورای اسلامی 
در اولین جلس��ه هیات مرکزی نظارت بر انتخاب��ات پنجمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری و دهمین دوره مجلس شورای اسلامی مورخ 
3/4/1394 : »آی��ت الله جنتی، آیت الله ی��زدی، محمدرضا علیزاده 
و س��یامک ره پیک به ترتیب به عنوان رییس، نائ��ب رییس، دبیر و 

سخنگوی هیات مرکزی نظارت بر انتخابات« تعیین شدند.

زبان از تشکر قاصر است 
عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای، در قدردانی از حمایت ها ی 
رهبر انقلاب اسلامی از تیم مذاکره کننده هسته ای در صفحه شخصی 
 خود نوش��ت: زبان از تشکر قاصر اس��ت. به گزارش خبرگزاری مهر، 
سید عباس عراقچی،عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای، در صفحه 
شخصی خود در اینستاگرام از س��خنان حضرت آیت الله خامنه ای، 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در جمع کارگزاران نظام و حمایت ایشان 
از تیم هسته ای تشکر کرد.عراقچی در قدردانی از بیانات رهبر انقلاب 
نوش��ت: »زبان از تشکر قاصر اس��ت.«بنابراین گزارش، رهبرانقلاب 
اسلامی در جمع مسوولان و کارگزاران نظام، مذاکره کنندگان را امین 
و غیور و شجاع و متدین دانستند و تاکید کردند: این تیم، با غیرت ملی 
و دقت کامل و با قصد باز کردن گره و پیش بردن کار کشور، در مقابل 
تعداد کثیر مذاکره کنندگان طرف های مقابل، مشغول تلاش است و 

انصافا با شجاعت، مواضع را بیان و دنبال می کند.

 جزئیات پاکسازی غرب سامرا
 از لوث داعش 

فرمانده گردان نیروهای مردمی »الجهاد« کربلا از آزادسازی بسیاری از 
مناطق غرب سامرا، کشته شدن صدها تروریست، دستگیری ده ها تن 
دیگر و توقیف تسلیحات و خودروهای سعودی توسط رزمندگان این 
گردان خبر داد.سید »محمد الفیاض«،  در خصوص جزئیات مرحله 
دوم پاکسازی غرب سامرا اظهار داشت: نیروهای گردان الجهاد بسیاری 
از مناطق غرب سامرا را از چنگ تروریست های داعش خارج کردند.

وی افزود:این مناطق شامل الظواهر، العویسات و الصبیحات است که 
مقابل منطقه سید غریب و الرفیعات واقع و در مساحتی بالغ بر یکصد 
کیلومتر مربع اس��ت و عملیات آزادسازی به مناطق نظام التقسیم و 
الثرثار رسیده است.الفیاض افزود:با توجه به بمب هایی که تروریست ها 
در جاده ها و خانه های مناطق غرب سامرا کار گذاشته بودند، پاکسازی 
این مناطق بسیار دشوار بود اما گردان الجهاد کارگاه های ساخت بمب، 
مین و کمربندهای انفجاری و خودروهای بمب گذاری را شناسایی و با 

یگان مهندسی گردان خنثی کردند.

اخبار کوتاه
گروه ایران

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مسوولان و کارگزاران نظام:

 تیم مذاکره کننده ایران امین، غیور، شجاع و متدین است

رای اعتماد مجدد به وزیر آموزش و پرورش
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فانی باقی ماند؛



سازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان 

ری
دها
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)تأسیس ۱۳۷۶( یکی از سازمان های وابسته به 
ش��هرداری اصفهان اس��ت که در محدوده شهر 
اصفهان برای رفع نیازه��ای فرهنگی، تفریحی، 
ورزشی ش��هروندان تلاش می کند. این سازمان 
می تواند با شناخت مناسب از نیازها و مشکلات واقعی 
شهروندان و اقدام برای حل آنها نیز زمینه مساعدی را 
برای ارتباط منطقی و صحیح و شهرداری و شهروندان و 
برآورده س��اختن انتظارات آنها  فراهم کند. پیش��ینه 
تاریخی، مذهبی، هنری درخشان کلانشهر اصفهان از 
یک سو و رشد جمعیت و مهاجرپذیر بودن از سوی دیگر 
ض��رورت برنام��ه ری��زی فرهنگ��ی و تفریحی جهت 
شهروندان را دو چندان می کند. امروز کلانشهر اصفهان 
به عنوان یکی از ش��هرهای موفق در حوزه  فرهنگی و 
تفریحی الگوی بس��یاری از ش��هرهای ایران است و به 
سمت افزایش کیفیت زندگی شهروندان حرکت می کند 
و سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان به عنوان 
متولی بر گزاری برنامه های فرهنگی و تفریحی، گام های 
مؤثری را برداش��ته اس��ت. مهدی بقای��ی، مدیر عامل 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان در گفت و گو 
با اصفهان زیبا از هفت محور اساسی خانواده، شهروندی، 
سلامت، رسانه، تفریح، فرهنگ مطالعه  و گردشگری به  
عنوان اولویت برنامه های سازمان یاد می کند و با اشاره 
به خلاقیت و نو آوری در حرکت های فرهنگی و تفریحی 
از راه اندازی رصد خانه فرهنگی ش��هر اصفهان تا پایان 

تابستان  می گوید.
برنامه های امس�ال س�ازمان براساس چه 

محورهایی تدوین شده است؟
خانواده، شهروندی، سلامت، رس��انه، تفریح، فرهنگ 
مطالعه و گردش��گری هفت محور اساسی است که در 
اولویت برنامه های سازمان قرار دارد و برنامه های این 

سازمان بر اساس آن تدوین شده است. 
چه برنامه های فرهنگی و تفریحی با محور 
خانواده در اصفهان برنامه ریزی شده  است؟ 
از هفته نکوداشت اصفهان تاکنون در هر هفته دو ویژه 
 برنامه در سطح شهر برگزار ش��ده است و این برنامه ها
  ویژه خان��واده ها در فضای��ی مفرح و با نش��اط برگزار

 می شود. تئاترهای طنز و برنامه هایی با مضمون طنز 
اجتماعی از کارهای بس��یار مهم و بزرگی است که در 

حال انجام است.  
برگزاری برنامه های  فرهنگی و تفریحی با  

رضایت شهروندان همراه  بوده است؟
پس از پایان هر برنامه تفریحی و فرهنگی  از شهروندان 
نظرسنجی می شود و آمارها نش��ان می دهد که همه 
برنامه ها با اس��تقبال و رضایتمندی شهروندان روبه رو 

بوده و رضایت حداکثری را به همراه داشته است.
ب�رای برنامه ری�زی  برنامه ه�ا ی فرهنگی 
و تفریحی م�دل خاصی در س�ازمان وجود 

 دارد یا تنها  بر اس�اس س�ایق شهروندان
 برنامه ریزی  می شود؟ 

بله، برای برگزاری هر برنامه ای م��دل وجوددارد و هر 
بخش  از برنامه ها مخاطب خاص خودش را دارد.

چش�م ان�داز آین�ده س�ازمان فرهنگی و 
تفریحی  ب�رای برگزاری برنام�ه های بهتر 

چیست؟
ذی نفعان، محیط و ما سه وجه مثبت چشم انداز آینده 
سازمان است. ذی نفعان، شهروندان هستند و محیط، 
اصفهان است که شهری طیب و مسجد محور است. اما 
»ما« را کمتر بیان می کنند و در س��ازمان این اهداف 
برای شهر، شهروندان و شهریاران ترسیم شده است و 
شهریاران به ش��خصیت های فرضی و شخصیت های 

سازمانی تقسیم می شوند.
شعار امسال سازمان چیست که بر اساس آن 

برنامه های شما هدفمند می شود؟
 سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان، سازمانی 

تاثیرگذار و خلاق  است.
 ب�رای س�نجش توانمندی های ی�ک مدیر
در بخش های مختلف سازمان چه می کنید؟ 
برای نخس��تین بار تدوین نظام نامه علمی برای جذب 
مدیر و ارتقای پرسنل در سازمان به وجود آمده است و 
برای نظام گزینش مدیران در سازمان فرهنگی تحقیقی 
انجام ش��ده اس��ت و برای انتخاب هر مدیر بر اس��اس 
روش خاصی وارد عمل می ش��ویم. شناخت تیپ های 
شخصیتی و سنجش مبانی اعتقادی مدیران بر اساس 
 پاسخ آنها به س��والات مندرج در نظام نامه علمی یافت 
می شود و در بخش آخر آنها گزینش می شوند. گاهی 
اوقات کارمندان��ی با ای��ن روش توانمندی هایش��ان 

سنجیده ش��ده و به مدیر تبدیل ش��ده اند. این مسیر 
حرکتی مهمی اس��ت و ابعادی از ش��خصیت و مبانی 
اعتقادی که از فرد فرد کارکنان به ما می رس��د، بسیار 
حائز اهمیت اس��ت. در این عمل جایگاه ارتقای جذب 
آموزش و انگیزه مشخص می شود. همه مدیران کنونی 
س��ازمان باید وارد این گزینش ش��وند. ش��اخص های 
مدیران توسط واحد نظارت، ارزیابی می شود و به همراه 
این موضوع، ترسیم و تدوین نظام تنبیه و تشویق پرسنل 

در حال آماده سازی است.
در زمینه آموزش نیز با م�دل خاصی پیش 

می روید؟
در بس��تر  آموزش به مدلی رس��یده ایم که در ساختار 
سازمانی ما منحصر به فرد است. مس��وول آموزش در 
یک مرکز باید بر طبق اتفاقاتی که در سازمان می افتد 
وظایف خود را به خوبی انجام دهد. خارج کردن وظایف 
بخش آموزش از حض��وری به دیجیتال��ی از اقداماتی 
 است که انجام شده است. همچنین استفاده از شیوه ها و 
مدل های مختلف در بخش آموزش از برنامه های آینده 

ما خواهد بود. مدل آموزشی ما یک مدل خلاق است.
صحبت از خاقیت و ابتکار شد، تا چه میزان 
برنامه های شما با خاقیت، ابتکار و نوآوری 

همراه است؟
یک��ی دیگ��ر از اقدامات س��ازمان فرهنگ��ی تفریحی 
ش��هرداری اصفهان این اس��ت که همه بدنه سازمان با 
حرکت خلاق، فکری و ن��وآوری همراه باش��د. »آتلیه 
فرهنگی« مکانی خ��لاق و ابتکاری، مکان��ی که رصد 
خانه فرهنگی شهر است و در اواخر تابستان این مکان 
راه اندازی می شود. برگزاری جلسات »طرح آوری« از 
دیگر برنامه های سازمان اس��ت و تک تک مراکز باید با 

همفکری، جریان سازی و ایده پردازی برنامه های خود 
را تدوین می کنند تا در مراکز اجرا شود. 

با وجود برنامه های فرهنگی که در س�طح 
شهر از سوی س�ازمان برگزار می شود تا به 
حال شده اس�ت که با مراکز فرهنگی دیگر 

موازی کاری شود؟
 خیر، ما تلاش می کنی��م که در بخش ه��ای مختلف 
برنامه ها از پتانسیل های مردمی استفاده کنیم. اتحادیه 
 انجمن های اسلامی مدارس و مس��اجد از مکان هایی

 هس��تند که ب��رای برگ��زاری برنام��ه ها ب��ه ما کمک 
می کنن��د. همچنین در ۱50 محل��ه و مراکز فرهنگی 
کارهای مشترکی با همکاری سازمان انجام شده است 
و به این نتیجه رسیده ایم که باید بر روی اتفاقات مهمی 
که در سازمان می افتد، تک تک افراد مجموعه نظارت 

داشته باشند.
چه اعتباراتی ب�رای برگ�زاری برنامه های 

فرهنگی اختصاص یافته است؟ 
 اعتبارات ما در بودجه برنامه ۱2/5 میلیارد تومان است 
 که به همراه برنامه های ش��هروندی، س��لامت و تولید

 فیلم های کوتاه به 20 تا 22 میلیارد تومان می رسد.
اخیرا شنیده شده است که برخی از نیروهای 
ساعتی از سازمان اخراج ش�ده اند در این 

مورد توضیح دهید.
در هیات مدیره مقرر شده اس��ت که نیروهای ساعتی 
نباید در سازمان فعالیت داش��ته باشند، به دلیل اینکه 
بسیاری از مراکز سازمان در حال واگذاری است و بخش 
خصوصی متولی آن مراکز می شوندو نیروهای ثابت ما 
آزاد می شوند و طبیعتا باید آنها را در بخش های مختلف 

به کار گیریم تا ریزش نیروی ثابت نداشته باشیم.

در سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری چه 
تعداد نیرو فعالیت دارند؟

۶80 نیروی کارآمد در س��ازمان فرهنگی تفریحی در 
حال فعالیت هستند. 

برنامه های م�اه مبارک رمضان امس�ال در 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری با چه 

رویکردی برنامه ریزی  شده است؟
نیمه اول ماه مبارک رمضان جشن بندگی و مناجات با 
خداست و باید توام با فضایی شاد برگزار شود. متاسفانه 
برخی تصور می کنند که مناجات باید با غم همراه باشد 
در حالی که اینگونه نیست و فضای رمضان باید توام با 
نشاط و شادمانی آغاز شود. در سایر کشورهای مسلمان 
طلیعه ماه مبارک رمضان همانند نوروز ایرانیان برگزار 
می ش��ود و ما نیز باید در »جش��ن بندگی« به نشاط و 
شادی بپردازیم.  با توجه به این رویکرد، امسال کاروان 
پیشواز ماه مبارک در چهار روز و در چهار مسیر همراه با 
چاووشی خوانی حرکت کرد. همچنین برگزاری »جشن 
استهلال« در کوه صفه با همکاری مرکز نجوم و استقرار 
ایستگاه سلامت ویژه خانواده ها در ورودی تله کابین از 
دیگر برنامه های آغاز ماه مبارک رمضان بود. »ضیافتی 
 با طعم خرما« با انواع دسرها و غذاهایی که با خرما طبخ 
می ش��ود و اثرات این ماده غذایی بر بدن روزه داران در 
این ضیافت از دیگر برنامه های سازمان است. در کنار این 
ضیافت، سلایق مختلف در فضای ماه رمضان با یکدیگر 

آمیخته می شود.
 از دیگر برنامه های ماه رمضان در اصفهان 
بگویید که شهروندان اصفهانی می توانند از 

آن استفاده کنند؟
 جشنواره » مناجات خوانی و نواهای ماه رمضان« در هنر 
سرای خورشید با هدف احیا و ترویج فرهنگ نیایش و 
دعا به عنوان روش بهره مندی از هدایت خاصه با تاکید بر 
رضایت و صبر در مقام رضا برگزار می شود. آثاری با این 
موضوع به دبیرخانه جشنواره ارسال شده است که قابل 
توجه است. همچنین هر ش��ب در تالار هنر فیلم های 

اجتماعی با رویکرد اخلاقی پخش می شود. 
کنسرت دف نوازان به مناس��بت میلاد امام حسن )ع( 
۱۱ و ۱2  تیرماه در هنر سرای خورشید و تالار هنر  دف 
نوازی می کنند. محفل قرآنی » شب های آسمانی« به 
همت مراکز فرهنگی با حضور خان��واده های قرآنی در 
محلات از دیگر برنامه های سازمان است و در این مراسم 

اکثرا نوجوانان قرآن می خوانند.
 آوای » س��حری خوانی اصفهان« در یک لوح فشرده با 
صدای پیشکسوتان تهیه و تنظیم شده است. همچنین 
تئاتر »آواز جبرئیل« با موضوع معراج پیامبر از 2۷ ماه 
مبارک در تالار هنر به روی صحنه می رود. »خانه های 
سلامت« و مشاوره های تغذیه در مراکز فرهنگی در این 
ماه آماده پاسخگویی به س��والات تغذیه ای شهروندان 

هستند.

با حمایت های سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری 
اصفهان؛

نخستین موزه زن کشور  در اصفهان 
راه اندازی می شود 

مدیر عصارخانه تاریخی شاهی اصفهان گفت: با پیگیری هایی که از 
چند سال پیش تاکنون انجام داده ایم بر آن هستیم که با حمایت های 
سازمان نوسازی و بهسازی ش��هرداری اصفهان، نخستین موزه زن 
کشور را در اصفهان راه اندازی کنیم. محمد عیدی در گفت وگو با فارس 
در اصفهان اظهار کرد: هفت سال پیش طرح ایجاد نخستین موزه زن 
در کشور را به متولیان امر در شهرداری ارائه دادم، اما این طرح به خاطر 
مشکل کمبود بودجه به فراموشی سپرده ش��د. وی در ادامه با اشاره 
به هدف از راه اندازی نخستین موزه زن در اصفهان افزود: در گذشته 
زنان با استفاده از وس��ایل قدیمی چون آسیاب های سنگی، الک ها، 
هاون های سنگی و انواع وسایل قدیمی فعالیت می کردند که امروز 
این وسایل کاربری خود را از دست داده اند. مدیر عصارخانه تاریخی 
ش��اهی اصفهان بیان کرد: هم اکنون با س��ازمان نوسازی و بهسازی 
شهرداری اصفهان در حال پیگیری برای در اختیار گذاشتن خانه ای 
به منظور راه اندازی نخس��تین موزه زن کشور هستیم. وی گفت: در 
صورت واگذاری مکانی برای این منظور، نخستین موزه زن کشور را در 
اصفهان با هدف به نمایش گذاشتن فعالیت های سنتی زنان در گذشته 
راه اندازی می کنیم. عیدی در ادامه اظهاراتش از مرمت و بازس��ازی 
سقف عصارخانه شاهی خبر داد و گفت: مرمت و بازسازی سقف این 
بنا با اعتباری بالغ بر ۱00 میلیون تومان با همکاری سازمان نوسازی و 
بهسازی و شهرداری منطقه در دست انجام است. وی با اشاره به اهداف 
اجرای این طرح اظهار کرد: هدف اصلی از اجرای طرح، موزاییک فرش 
کردن سقف عصارخانه شاهی به عنوان یکی از بناهای زمان صفوی 
است. مدیر عصارخانه تاریخی شاهی اصفهان در ادامه افزود: یکی از 
طرح های اصلی در حال اجرا، تبدیل بخش گرمخانه به آسیاب های 
خانگی است که فعالیت زنان را از گذشته های دور تاکنون در معرض 

دید همگان قرار داده ایم. 

ایمنی هر خودرو  با نصب یک کپسول 
آتش نشانی تامین می شود

کارشناس ایمنی سازمان آتش نش��انی و خدمات ایمنی شهرداری 
اصفهان گفت: ب��رای ایمنی هر چه بهتر خودروه��ا و اطفای هر چه 
س��ریع تر حریق در زمان بروز حادثه، قراردادن یک کپس��ول آتش 
نش��انی در خودروها لازم و ضروری اس��ت. مظفری افزود: با رعایت 
موارد ایمنی خودروها، می توان خطرات احتمالی را به حداقل رساند. 
 وی با اش��اره به اینکه خودروها معمولا به چه��ار دلیل دچار حریق 
می شوند، اذعان داشت: این چهار مورد را شامل نشت بنزین روی موتور 
داغ، از طریق تصادفات شدید، اتصالی در سیستم برق خودرو و بر اثر 
فشار و شکستن کاربراتور است. مظفری تاکید کرد: بیش از ۷0درصد 
حریق خودروها به دلیل نشت بنزین روی موتور داغ اتفاق می افتد. 
وی با اشاره به اینکه کپسول آتش نشانی در هر قسمت خودرو که قرار 
گیرد، اشکالی ندارد گفت: در واقع وجود کپسول های آتش نشانی، 

یک نوع امنیت برای رانندگان محسوب می شود.
مظفری یادآور شد: این کپسول ها باید به صورت ماهانه و سالانه مورد 

چکاپ و کنترل قرار گیرند .

 سبد خبر
مدیر عامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان در گفت و گو با اصفهان زیبا :

رصد خانه فرهنگی اصفهان  تا پایان تابستان راه اندازی می شود

1394 تی��ر   4 پنجش��نبه     2401 30ش��ماره  i s f a h a n z i b a . i rش������ه������ر

سرپرست سازمان زیباس��ازی ش��هرداري اصفهان از تکمیل پروژه »نورپردازی پل شهید 
 س��تاری« در منطقه 5 اصفهان خبرداد. حس��ن موذنی گف��ت: امروزه نورپ��ردازی یکی از

  مهم ترین و موثرترین راهکارها برای شکل بخشی و مناسب سازی فضاهای شهری  محسوب 
می شود که علاوه بر ارتقای کیفیت زندگی شبانه می تواند موجب ایجاد فضایی امن، جذاب 
و قابل توجه شود. وي افزود: نورپردازی خلاقانه که مبتنی بر روش های علمی باشد یکی از 
مهم ترین الزامات بصری منظر شهری است که همین امر در بسیاری از کشورها جزو لاینفک 
جذب گردشگران شده است. موذنی در خصوص نورپردازی پل شهید ستاری تصریح کرد:  پل 

شهید ستاری واقع در تقاطع بزرگراه شهید اقارب پرست و شهدای صفه، برای اولین بار در شهر 
اصفهان با توجه به مشخصات فنی پل و عرشه به صورت نورپردازی خطی انجام شده است.

وي خاطرنشان کرد: در این طرح عرشه پل که در حدود ۱۳00 متر می باشد، توسط نورخاصی 
از چراغ های ال ای دی LED )چراغ نواری( با رنگ آفتابی نورپردازی شده است.

سرپرست سازمان زیباسازي شهرداري اصفهان اظهار داشت: هزینه اجرای این پروژه بالغ بر 
۶00 میلیون ریال است که از سوي ش��هرداري منطقه 5 هزینه شده و طراحي و نظارت آن 

توسط حوزه فني سازمان زیباسازي شهر انجام گرفته است.

طی هفته گذشته)از 2۶ خرداد تا دوم تیرماه94( 28۷0 بار سامانه ۱۳۷ شهرداری 
اصفهان زنگ خورد و ۱4۳0 پیام در سامانه الکترونیکی این اداره ثبت شد.

اداره ارتباط��ات مردم��ی ۱۳۷ ش��هرداری اصفه��ان در ادامه این گ��زارش آورده 
اس��ت که دراین مدت 2۳0 مورد از تماس های ش��هروندان، پیگی��ری و هماهنگی 
 لازم به صورت ف��وری با واحدهای مرب��وط در مناطق ۱5 گانه ش��هرداری اصفهان 

انجام شده است.
بر اساس این گزارش، از نظر موضوعی بیش��ترین پیام های ضبط شده با موضوعات 

درخواست رسیدگی به فضای سبز، رفع سدمعبر و نظافت و پاکسازی معابر بوده است.
در این گزارش همچنین ذکر شده است که از ابتدای سال جاری تاکنون ۱000 مورد 
تماس نیز در رابطه با مباحث آس��فالت)روکش کامل، لکه گیری و ترمیم تراشه ها و 

حفاری های شرکت های خدماتی( با ۱۳۷ برقرار شده است.
گفتني اس��ت؛ ش��هروندان اصفهانی می توانند در ماه مبارک رمضان نیز در تمامی 
س��اعات ش��بانه روز با ۱۳۷ تماس گرفته و موضوعات خود را مط��رح کنند تا مورد 

رسیدگی مسوولان مربوطه قرار گیرد.

سرپرست سازمان زیباسازي شهرداري اصفهان خبرداد؛

تکمیل نورپردازی پل شهید ستاری
درهفته گذشته؛
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یادداشتخبر روز
گروه شهرگروه شهر

اینکه شهروندی بخواهد از پیاده رو یکی از معابر شهر  
عبور کند و در حین عبور ب��ا  موانعی نظیر نخاله های 
س��اختمانی و اجناسی که کاس��بان در پیاده رو های 
مقابل مغازه های خود می گذارند، بر خورد کند، مساله 
جدیدی نیس��ت. در واقع از  این ن��وع مزاحمت ها  در 
شهر که کم کم  به داستان کهنه ای تبدیل شده است 
به عنوان س��د معبر یاد می ش��ود. هر بار هم ماموران 
ش��هرداری با متخلفان بر خورد می کنند، اما مشکل 
همچنان باقی است. معضل سد معبر تنها نظم شهری 
را مختل نمی کند بلکه نازیبایی و آش��فتگی سیمای 

شهری را نیز به همراه می آورد.
سد معبر برای کسب در آمد بیشتر تضییع حقو ق دیگر 
شهروندان است. کاسبانی  که برای در معرض دید قرار 
گرفتن   اجناس خودآنها  را در پیاده روهای مقابل مغازه 
های خود  قرار می دهند اگرچه در ظاهر  عبور  عابران و 
شهروندان را دشوار می کنند  می کنند،اما در حقیقت 
تخلف آنها  از قانون س��د معبر، از نظر  شرعی تضییع  

حقوق  دیگر شهروندان است.
حالا این تنها س��د معبر در معابر شهر اصفهان نیست 
که به معضلی برای شهر تبدیل شده است و آرامش را 

از شهروندان گرفته است بلکه این معضل بازار تاریخی 
اصفهان را نیز تهدید می کند . در واقع اجناس گو ناگونی 
که از س��وی فروش��ندگان به دیوارهای بازار تاریخی 
اصفهان آویخته شده تصویر نامناسبی را برای شهروندان 
و گردشگرانی که به این بازار می آیند، ترسیم می کند.

نا آشنایی با مصادیق فرهنگ شهروندی و شهر نشینی 
مهم ترین عاملی اس��ت که  سبب می ش��ود برخی از 
شهروندان با استفاده نامتعارف از معابر عمومی، حقوق 
ش��هروندان را تضییع کنند. آموزش مسائل و حقوق 
 ش��هروندی و تلاش برای ارتقای فرهنگ  شهروندی 
مهم ترین  راهکار رفع معضل س��د معب��ردر خیابان 
هاست.بر اساس قوانین شهري، شهرداري و به صورت 
ویژه  معاونت خدمات شهری شهرداری ها و ماموران 
مدیریت پیشگیری و نظارت بر تخلفات شهری  وظیفه  
رس��یدگی به این تخلف  و جلوگیری از سد  معبر را بر 
عهده دارند ولی در س��ال های گذشته که این معضل 
به داستانی کهنه تبدیل شده، انجام این وظیفه قانونی 
با مشکلات بس��یاری مواجه بوده  است؛ زیرا  در قانون 
ضمانت اجرایی کافی برای جلوگی��ری از این تخلف 

دیده نشده است.

از ابتدای س��ال جاری تاکنون پس��ماند تولیدی 
در س��طح شهر نس��بت به سال گذش��ته افزایش 

نیافته است.
مدیرعامل س��ازمان مدیریت پس��ماند شهرداری 
اصفهان عن��وان کرد: در حال حاض��ر جمع آوری 
م��واد بازیافت��ی در ش��هر اصفه��ان نس��بت ب��ه 
 س��ال گذش��ته ب��ا رش��د ۷ درص��دی مواج��ه 

بوده است.
تیمور باجول با اش��اره به میزان پس��ماند تولیدی 
در اصفهان گفت: در حال حاض��ر روزانه یک هزار 
تن پس��ماند عادی در سطح ش��هر اصفهان تولید 

می شود.
وی با بیان اینکه ۱۶0 تن از پس��ماند تولیدی در 
 شهر اصفهان از مبدأ جدا س��ازی می شود، اضافه 
می کن��د: همچنی��ن روزانه 850 تن از پس��ماند 
تولیدی در شهر اصفهان برای تولید کود کمپوست 

وارد کارخانه می شود.
مدیرعامل س��ازمان مدیریت پس��ماند شهرداری 

اصفه��ان با اش��اره ب��ه افزایش جم��ع آوری مواد 
بازیافتی در سطح ش��هر تصریح می کند: در حال 
حاضر جمع آوری مواد بازیافتی در ش��هر اصفهان 
نسبت به سال گذشته با رش��د ۷ درصدی مواجه 

بوده است.
وی با تاکید بر اینکه همچنی��ن حدود 200 تن از 
پسماند تولیدی در سطح ش��هر اصفهان ریجکت 
است که برای تولید انرژی ذخیره سازی می شود، 
ادامه می دهد: از ابتدای س��ال ج��اری تاکنون با 
افزایش پس��ماند تولیدی در سطح شهر نسبت به 

سال گذشته مواجه نشده ایم.
باجول با بیان اینکه البته در حال حاضر با افزایش 
جمعیت، مهاجرت ها به شهر اصفهان و موارد دیگر 
مواجه شده ایم، تاکید می کند: با برنامه ریزی های 
صورت گرفته با افزایش تولید پس��ماند عادی در 
سطح شهر اصفهان مواجه نش��ده ایم و امیدواریم 
که مردم در راس��تای کاهش تولید پسماند عادی 

در سطح شهر تلاش کنند.

داستان کهنه سد معبر در شهر   پسماند تولیدی در سطح شهر نسبت 
به سال گذشته افزایش نیافته است 

مناطق
گروه شهر

اختص�اص 22 میلی�ارد توم�ان براي 

منــطقـه
آزادسازي فاز اول کمربندي خوراسگان

مدیر منطقه ۱5 ش��هرداري اصفهان اعلام 
کرد: در سال جاري 22 میلیارد تومان براي آزادسازي 
فاز اول کمربندي خوراسگان اختصاص داده شده است.

اصغر کش��اورز با بیان ای��ن مطلب گف��ت: به منظور 
س��اماندهي ترافیکي خیابان جي آزادس��ازي فاز اول 
کمربندي خوراس��گان حدفاصل خیابان س��لمان تا 
بزرگراه شهید آقابابایي به طول ۳/5 کیلومتر در دست 

انجام است. 
وي با اش��اره به اینکه خ��ط بدنه ف��از اول کمربندی 
خوراس��گان در کمیس��یون ماده 5، به عرض 45 متر 
تصویب شده است، افزود: ۱۳0 هزار مترمربع در مسیر 
این پروژه باید آزادسازي شود که تاکنون 20 هزار متر 
آن آزادسازي شده اس��ت. مدیر منطقه ۱5 شهرداري 
اصفهان تصریح کرد:  در هفته دو جلس��ه کمیسیون 
 معوض براي تواف��ق با مالکان در مس��یر طرح برگزار 
مي شود. وي اظهار داشت: در سال جاري 22 میلیارد 
تومان براي آزادس��ازي فاز اول کمربندي خوراسگان 
اختصاص داده شده است.کشاورز تاکید کرد: با توجه به 
حجم پروژه، آزادسازي این طرح زمان بر است و حدود 

2 سال به طول مي انجامد.

تملک پارک ظهرآب�ادی از پروژه های 

منــطقـه
آزاد سازی منطقه 11

مدیر منطقه ۱۱ شهرداری اصفهان به  پروژه 
های آزاد س��ازی که در دست اقدام اس��ت، اشاره کرد 
و گفت: تملک پ��ارک ظهرآبادی با زمی��ن حدود ۷0 
هزار متر مربع یکی از  پروژه های آزاد س��ازی اس��ت.

کلاهدوزان گفت که  تملک فضای سبز اشرفی اصفهانی 
و خیابان ۳۶ متری مج��اور آن از دیگر پروژه های آزاد 
س��ازی اس��ت. مدیر منطقه ۱۱ ش��هرداری اصفهان 
 عنوان کرد: تملک ادامه خیابان س��عدی نیز از دیگر 

پروژه هاست که هر سال دارای بودجه مستمری است و 
در چند سال آینده به انجام خواهد رسید.

احداث پارک هاي محل�ي در محات 

منــطقـه
ولدان، جاوان و دهنو

مدیر منطقه 2 ش��هرداری اصفهان با اشاره 
به توسعه فضاي سبز در منطقه 2 عنوان کرد: تملک 
و احداث پارک هاي محل��ي در محلات ولدان، جاوان 
و دهنو در دس��تور کار قرار دارد. جعفري فشارکي به 
احداث زمین بازي روباز در محله جاوان اشاره و تصریح 
کرد: اجراي س��ایت بازي پارک قلمس��تان و تملک و 
احداث فاز س��وم پارک قلمس��تان نیز در سال جاري 

انجام مي شود.
مدیر منطقه 2 ش��هرداري اصفهان خاطرنشان کرد: 
احداث آبنما مقابل مسجد آفاران و تملک و احداث فاز 
دوم پارک محله بابوکان از دیگر پروژه هاي فضاي سبز 

منطقه 2 در سال جاري است.

منطقه 7 چش�م اندازهای خوبی برای 

منــطقـه
توسعه شهری و سر مایه گذاری دارد 

مدیر منطقه ۷ ش��هرداری اصفهان گفت: 
منطقه ۷ شهرداری اصفهان به لحاظ اینکه بیشترین 
طول معابر سطح شهر اصفهان را دارد و تعداد خیابان ها 
و بزرگراه ها و زمین های زیادی که هنوز مورد استفاده 
قرار نگرفته است، چشم اندازهای خوبی برای توسعه 
شهری، توسعه متوازن، تامین سرانه های مورد نیاز و 

همچنین سرمایه گذاری دارد. 
احمدرضا مصور با اش��اره به اینکه منطق��ه ۷ یکی از 
پرکارترین سرمایه گذاری ها را به صورت مشارکت در 
منطقه دارد، اظهارداشت: سرمایه گذارانی که علاقه مند 
به سرمایه گذاری در منطقه ۷ هستند ، این منطقه را 
منطقه ای می یابند که هم قابلیت سرمایه گذاری دارد 

و هم صرفه اقتصادی در آن لحاظ می شود. 
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استاندار اصفهان سال گذشته در جلسه مشترک 

دی
 اس

ین
خود با مدیران عامل بانک  های اس��تان از درصد حس

بالای سرمایه گذاری بانک های استان در پروژه های 
برون اس��تانی گلایه کرد. هر چن��د اصفهان تنها 
استانی نیس��ت که از خروج س��رمایه های درون 
استانی رنج می برد؛ اما خروج بخشی از سرمایه گذاری 
بانک های استان در ش��رایطی رخ می دهد که استان با 
مشکلات ریز و درشت اقتصادی همچون رکود و کمبود 
نقدینگی در صنایع دس��ت و پنجه نرم م��ی کند و خود 
نیازمند تامین منابع مالی است. خروج نامتعارف سرمایه 
مساله بسیار مهمی است که نیازمند توجه و نظارت کلان 
استان و یا کشوری است. استاندار اصفهان نیز به عنوان 
مدیر ارش��د اس��تان در این مهم ورود پیدا کرده است. 
اصفهان زیبا آخرین وضعیت سرمایه گذاری و اقدامات 

صورت گرفته در این مهم را بررسی می کند. 

   سرمایه  اصفهانی ها در مشهد و تهران صرف 
ساخت هتل می شود

استاندار اصفهان سال گذشته با اشاره به اینکه سپرده های 
مردم اصفهان در سایر استان ها سرمایه گذاری می شود، 
گفت: استان اصفهان سالانه 390 هزار میلیارد ریال جذب 
می کند، اما در منابع جدید 280 هزار میلیارد ریال آن در 
اصفهان و 100 هزار میلیارد ری��ال منابع در جای دیگر 

هزینه می شود.
زرگرپور در این زمینه گفت: 72 درص��د از این منابع در 
سیستم بانکی اصفهان مصرف می ش��ود و این در حالی 
است که باید 85 درصد از این سرمایه در اصفهان جذب 
شود، اما این 13 درصد که معادل 100 هزار میلیارد ریال 

است در سایر استان ها س��رمایه گذاری می شود. وی با 
بیان اینکه 100 هزار میلیارد ریال می تواند در خود استان 
سرمایه گذاری شود، اظهار داشت: 7.6 درصد منابع بانکی 
کشور در اصفهان جذب می شود، اما تنها 6 درصد مصارف 
را استان خرج می کند. استاندار پیش از این نیز گفته بود: ما 
از وزیر اقتصاد و دارایی و نیز بانک ها درخواست کرده ایم که 
آنچه در استان جذب می شود در خود استان صرف شود، 
اما شاهد این هستیم که سرمایه  اصفهانی ها در مشهد و 

تهران هتل سازی می شود.

   بخشی ازسرمایه  بانک  های خصوصی اصفهان
در سایر استان  هاست 

زرگرپور سال گذشته با تاکید بر اینکه منابع استان باید 
در خود استان به کارگیری ش��ود، اظهار داشت: اگر این 
سرمایه در خود استان جذب نش��ود ما مجبور به اعمال 
محدودیت ب��رای بانک های خصوصی می ش��ویم. وی 
افزود: بانک های خصوصی باید مشابه بانک های دولتی 
به جای 56 درصد، حداقل 85 درصد منابع را در استان 
سرمایه گذاری کنند. استاندار ضمن اشاره به راه اندازی 
یک موسسه مالی اس��تانی در آینده در خصوص چرایی 
این وضعیت، گفت: بخشی از بانک  ها در سایر استان  ها 
است و همین باعث ش��ده تا این بانک ها سرمایه خود را 

به استان خود ببرند.

   مشاور بانکی استانداری هر هفته گزارشی از 
منابع مالی ارائه می کند

استاندار اصفهان برای حل این مشکل وارد عمل شده و 
طبق آمار ارائه شده میزان سرمایه گذاری نسبت به سال 

گذشته وضعیت بهتری پیدا کرده است.
استاندار در نشست خبری اردیبهش��ت ماه سال جاری 
خود با خبرنگاران ضمن انتقاد به میزان سرمایه گذاری 
بانک ها در پروژه های برون استانی اظهار داشت: مشاور 

بانکی استانداری هر هفته گزارش��ی از آخرین وضعیت 
بانک های دولتی و خصوصی به اس��تاندار ارائه می کند. 
 وی در این نشست وضعیت سرمایه گذاری درون استانی 
بانک های دولتی را بهتر از بانک های خصوصی توصیف 
کرد و افزود: بانک های دولتی درصد بیش��تری از منابع 
خود را در درون استان مصرف می کنند. زرگرپور در ادامه 
 گفت: با جلس��ه ای که با رییس بانک مرکزی داشتم و با 
 رس��یدگی های ص��ورت گرفت��ه، ماه ب��ه م��اه میزان

 سرمایه گذاری درون استانی بهتر از قبل شده است. 

   بان�ک هاي خصوصي خ�ود را ب�ه بانک هاي 
دولتی برسانند

 اس��تاندار اصفهان در دومین جلسه ش��وراي اشتغال و
برنامه ریزي استان در خرداد ماه سال جاري گفت: آمار 
 و ارقام نشان مي دهد که بانک ها در سال 93 توانسته اند
نزدیک به 50 ه��زار میلیارد توم��ان منابع جذب کنند.
 زرگرپور ضمن اشاره به اینکه اکنون میزان مصرف بانک ها

به 42 هزار میلیارد تومان رسیده، گفت: بیش از 80 درصد 
از منابع بانکی مصرف شده اس��ت. وی در ادامه گفت: در 
سال گذشته نس��بت مصرف به منابع نزدیک 50 درصد 
بود و این به آن معناست که انتظار ما از سیستم بانکي که 
رسیدن نسبت مصارف به منابع به حدود 85 درصد باشد 

نزدیک شده ایم.
استاندار ضمن انتقاد از اینکه بانک هاي خصوصي حدود 
50 درصد از منابع خود را در اس��تان مصرف مي کنند، 
گفت: به بانک هاي خصوصي در این خصوص اخطارهای 
لازم را داده ایم. زرگرپور در ادامه تاکید کرد: اگر ظرف سه 
ماه آینده بانک هاي خصوصي وضعیت منابع و مصارف 
خود را متعادل نکنند مجبوریم با آنها برخورد کنیم و از 
همه بانک هاي خصوصي این انتظار مي رود که نسبت 
میزان مصارف به منابع خود را همانند بانک هاي دولتي 

حداقل به 85 درصد برسانند.

    فرآیند تصمیم برای سرمایه گذاری کمتر در 
اصفهان انجام می شود

حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی، نماینده مردم 
فلاورجان در مجلس ش��ورای اس��لامی  و نایب رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص دلایل کم بودن 
میزان س��رمایه گذاری بانک ها گفت: بخش عمده این 
میزان س��رمایه گذاری به همان نگاه » اصفهان ستیز« 
مدیریتی کشور در دولت و مجلس بر می گردد. وی گفت: 
این نگاه اشتباه باعث می شود که به اصفهان به دید یک 
استان برخوردار نگاه شود و به همین دلیل منابع حاصل از 
سرمایه گذاری مردم استان به جای صرف در امور استانی 

در موارد غیر استانی سرمایه گذاری و صرف شود.
ریی��س مجمع نمایندگان اس��تان در مجلس ش��ورای 
اس��لامی در ادامه گفت: بخش��ی از این ایراد به مدیران 
اس��تانی باز می گردد؛ زمانی که مدی��ران از پایتخت به 
 اصفهان م��ی آیند تنها با زیبایی ش��هر اصفهان آش��نا 
می ش��وند و از معضلات اقتصادی وعمران��ی آن کمتر 
آگاه می شوند. موسوی لارگانی با اشاره به اینکه مدیران 
 عامل یا هیات مدیره بان��ک ها در خصوص تخصیص ها 
تصمیم گیری می کنند، در ادامه گفت: فرآیند تصمیم 
برای س��رمایه گذاری کمتر در خ��ود اصفهان انجام می 
شود و بعضا تابع تصمیم گیری در پایتخت است و دست 
بانک های استان برای هر گونه سرمایه گذاری در استان 
باز نیس��ت. رییس مجمع نمایندگان استان در مجلس 
شورای اسلامی در خصوص نقش مجلس گفت: مجلس 
در تصویب کلیات قانونی سرمایه گذاری بانک ها مصوباتی 
دارد که اجرای آن الزامی اس��ت، اما در تخصیص دقیق  
منابع بانکی مرتبط با آیین نامه های بانکی ورود و دخالتی 
ندارد.  نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به 
اینکه تا کنون سهمی از صندوق ذخیره ارزی و توسعه ملی 
 به پروژه های استانی تخصیص نیافته ادامه داد: استاندار

 می توان��د در حیطه اختیارات قانونی خ��ود  بانک های 
استان را با دس��تورات قانونی موظف به سرمایه گذاری 
بیشتر در پروژه های درون استانی کند. لارگانی در پایان 
تاکید کرد: انتظار داریم حداقل 90 درصد از سپرده های 
مردم در استان هزینه شود تا چرخ صنعت و تولید اصفهان  

نیز  بچرخد.

با اکثریت آرای اعضای شورای شهر؛
عباس مرادی به عنوان شهردار 

فولادشهرانتخاب شد
عباس چیوایی: به گفته رییس ش��ورای اسلامی فولادشهر پس از 
موافقت شورای شهر در مرحله دوم با استعفای آقای امیری درچند 
روز گذشته با یک برنامه زمان بندی شده، جلسات مستمر و پی در پی 
9 نفره شورای شهر برگزار و در این جلسات  فرآیند انتخاب شهردار و 
افراد شایسته و ذیصلاح برای به عهده گرفتن سمت شهردار به عنوان 
کاندیدا معرفی و مورد بررسی قرارگرفتند. وی افزود: در یکی از جلسات 
اعضای شورا 10 نفر شایسته را به عنوان نامزد معرفی  و بعد از بررسی 
سوابق کاری و تحصیلی آنها با رأی گیری، تعداد این افراد به پنج نفر 
رسید. حسین عباسی افزود: این پنج نفر به مرحله بعد راه یافتند که 
مجدداً سوابق اجرایی و تحصیلی آنها مورد بررسی قرار گرفت و پس 
از رأی گیری مجدد آقایان عباس مرادی و غلامرضا منجزی به مرحله 
آخر راه یافتند. رییس شورای اسلامی فولادشهرتصریح کرد: سپس 
این دو نفر برای ارائه برنامه و مصاحبه در جلس��ه علنی شورا دعوت 
ش��دندکه پس از ارائه برنامه و اهداف خویش رأی گیری در مرحله 
نهایی برای انتخاب شهردار انجام شد و آقای عباس مرادی با 9 رأی به 
عنوان شهردار فولادشهر انتخاب شد. عباسی در ادامه با اشاره به رویکرد 
شورای اسلامی شهر اظهارداشت: توجه به اینکه یکی از رویکردهای 
ش��ورای دوره چهارم مباحث توس��عه ش��هر در حوزه های مختلف 
عمرانی، فرهنگی و اجتماعی است، امیدواریم با یک مدیریت جهادی 
و نگاهی نو از سوی شهردار جدید این موضوع محقق  و رضای خداوند و 
 مطالبات مردم حاصل شود و طی دو سال باقیمانده شورای دوره چهارم

 کارنامه ای درخشان و خدماتی شایس��ته با مدیریت توانمند آقای 
مرادی از خود بجای بگذاریم. وی افزود: ش��هردار جدید از نیروهای 
با انگیزه، کارآمد و با سابقه مدیریت شهری هستند که فعالیت های 
خود را از شهرداری های مختلف شروع کردند؛ لذا امیدواریم با همت 
و رأی قاطع شورا، شاهد موفقیت های بیشتری در آینده باشیم و در 2 
سال باقیمانده شورای اسلامی فولادشهر، آرامش، همدلی، وحدت و 
 تلاش را برای خدمت به مردم به ارمغان آورد. وی درپایان از زحمات و 
تلاش های امیری، شهردار سابق درمدت  19 ماه فعالیت وهمچنین 

ایزدی، سرپرست شهرداری تشکر و قدردانی کرد.   

رییس شورای شهر نجف آباد خبرداد؛

 افزایش نظارت های بهداشتی
 بر فعالیت کشتارگاه نجف آباد

 رییس شورای ش��هر نجف آباد گفت: با توجه به حساسیت مسائل 
 بهداش��تی مربوط به کش��تارگاه و مش��اهده برخی م��وارد از بروز

 بیماری های مشترک بین انس��ان و دام، علاوه بر راه اندازی هر چه 
سریع تر واحد پیش سرد کشتارگاه، تش��دید نظارت بر ورود دام به 
چرخه کشتار نیز مورد تاکید است.  رییس ش��ورای شهر نجف آباد   
ضمن اعلام این مطلب اظهار داشت: با توجه به تهدید بیماری های 
مشترک بین انسان و دام همانند مرس، کرنا و تب کریمه، کارشناسان 
بهترین راه پیشگیری از شیوع احتمالی چنین خطراتی را نگهداری 
گوشت کشتار شده در پیش س��رد به مدت زمان حداقل 12 ساعت 
عنوان کرده اند که همین منظور ایجاد چنین واحدی در تنها کشتارگاه 
نجف آباد در زمره اولویت های کاری ش��هرداری قرار گرفته اس��ت. 
مجیدپزشکی در بخش دیگری از س��خنان خود با اعلام خبر اجرای 
ترک تشریفات مناقصه و انتخاب پیمانکار اجرایی به منظور حل هر 
چه سریع تر این دغدغه بهداشتی، اضافه کرد: در کنار تاکید مجدد 
مسوولان حاضر در این جلسه به منظور حل مشکلات پیش روی آغاز 
مراحل اجرایی کشتارگاه جدید نجف آباد که قرار است با مشارکت 
بخش خصوصی و یا ورود مستقیم شهرداری کلید بخورد، لحاظ کردن 
شرط انجام آزمایش خون و قرنطینه 20 روزه برای شترهای وارد شده 
از مناطق پر خطر به این کشتارگاه نیز مورد تصویب قرار گرفت. وی 
تعیین زمان صبح برای کشتار شتر در این مجموعه طی ایام ماه مبارک 
رمضان را دیگر تصمیم اتخاذ شده در جلسه مورد اشاره دانست و اظهار 
داشت: به منظور رعایت مسائل بهداشتی و طی یک دوره نگهداری در 
فضای سرد برای گوشت های تازه کشتار شده، چندین ماه است که 
ساعت کشتار در نجف آباد از اولین ساعات صبح به عصر انتقال پیدا 
کرده ولی با توجه به درخواست فعالان این بخش برای ایام ماه رمضان 

برخی تغییرات ویژه در این برنامه زمانبندی لحاظ شده است.

شهردار دهاقان خبرداد؛

جمع آوری روزانه 20 تن زباله در دهاقان
شهردار دهاقان گفت: روزانه 20 تن زباله و پسماند تر در دهاقان جمع 
آوری می شود. محمد مقدم فر با بیان این مطلب بیان داشت: با وجود 
جمع آوری این مقدار زباله و پسماند تر هم اکنون پس از جمع آوری 
برای کودسازی به 9 شهرداری جنوب دهاقان ارسال می شود. وی با 
اشاره به اینکه به زودی کارخانه تولید کود شیمیایی از پسماند زباله در 
دهاقان راه اندازی می شود، اظهار داشت: با راه اندازی این کارخانه و 
همچنین ارسال پسماند به شهرستان های مجاور به درآمد شهرداری 
کمک شایانی می شود. شهردار دهاقان باتوجه به راه اندازی ایستگاه 
بازیافت دهاقان تصریح کرد: اس��تقبال مردم از این طرح هم خوب 
ارزیابی شده و با جمع آوری زباله های خشک و تجدیدپذیر و ارسال 
آنها برای تجزیه درآمد شهرداری بهتر خواهد شد. مقدم فر خاطرنشان 
کرد: با دفن زباله های تر و خشک مقدار زیادی از زمین های شهر از 
بین می رود، اما با اجرای این طرح ها علاوه بر جلوگیری از این مهم 
به اشتغالزایی حداقل شش نفر نیروی کار نقش بسزایی داشته است. 
وی تصریح کرد: به منظور ایجاد زیبایی به دهاقان کارگاه ها و مشاغل 

مزاحم از سطح شهر جمع آوری و به حاشیه انتقال می یابد.

اخبار کوتاه
استاندار اصفهان:

85 درصد از منابع بانكي باید در استان سرمایه گذاری شود 
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رییس کل دادگستری استان اصفهان از اختلاس 
42 میلیارد و 300 میلیون ریالی در یکی از شعب 

پست بانک اصفهان خبر داد.  
به نقل از روابط عمومی دادگس��تری کل استان 
اصفهان، احمد خس��روی وفا اظهار داش��ت: این 
اختلاس توسط دو نفر از کارمندان این پست بانک 
انجام ش��ده بود که متهمان شناسایی و دستگیر 
شدند. وی درباره پرونده فرار مالیاتی به مبلغ سه 
هزار میلیارد ریال نیز گفت: فردی که حس��ابدار 
چند ش��رکت در اصفهان بوده با جع��ل فاکتور و 
اسناد و همچنین همکاری چند تن از کارمندان 
اداره مالی��ات، از پرداخت حق مالیات س��ه هزار 
میلیارد ریالی فرار کرده بود که با تلاش دستگاه 

قضایی استان شناسایی و دس��تگیر شد. رییس 
کل دادگستری استان اصفهان همچنین با اشاره 
به پرونده اسیدپاشی اصفهان تصریح کرد: مساله 
اسیدپاشی پرونده روز ماست و از همان ابتدا برای 
آن یک بازپرس ویژه و زب��ده انتخاب کردیم، اما 
به دلیل پیچیگی های خ��اص این پرونده، متهم 

هنوزشناسایی نشده است.
وی با تاکید بر اینکه تا به نتیجه رس��یدن پرونده 
اسیدپاشی این موضوع از دستور کار دادگستری 
خارج نخواهد شد، تاکید کرد: این پرونده فراموش 
نمی ش��ود و قول می دهیم پیگیری های خود را 
ادامه دهیم. خسروی وفا با انتقاد از برخی بانک های 
استان که با شرایطی نامطمئن تسهیلات ارائه می 

 کنند، تصریح کرد: بعضی از بانک ها در س��ال های
گذش��ته بدون اخ��ذ وثیق��ه مناس��ب وام های 
میلی��اردی ارائ��ه ک��رده و اکنون ب��ه دلیل عدم 
پرداخت اقس��اط توس��ط وام گیرن��دگان، دچار 

مشکل شده اند. 
وی همچنین از رس��یدگی به 800 هزار پرونده 
در سال 93 توسط دادگس��تری و شوراهای حل 
اختلاف اس��تان اصفهان خب��ر داد و افزود: 600 
هزار پرونده در دادگس��تری و 200 هزار پرونده 
در شوراهای حل اختلاف استان مورد رسیدگی 
قرار گرفت. رییس کل دادگستری استان اصفهان 
بیشتر پرونده های تش��کیل شده در دادگاه های 
استان را مربوط به جرائمی نظیر سرقت، ضرب و 

جرح و توهین، ص��دور چک بلامحل و خیانت در 
امانت عنوان کرد و ادامه داد: بخشی از پرونده ها 
نیز به تصادفات، اختلاف��ات آب و حوزه اراضی و 
بخشی دیگر به مس��ائل حقوقی مانند اختلافات 
خانوادگی،مطالبه وجه چک و مطالبه خس��ارت 
ارتباط دارد، ضمن اینکه 19ه��زار و 37 پرونده 
مربوط به مواد مخدر می ش��ود. وی با بیان اینکه 
بیشتر پرونده های موجود در دادگستری استان 
مربوط به پارسال و امسال است، اظهار کرد: بخش 
عمده پرونده های سال های 91 و 92 رسیدگی و 
مختومه شده است. خسروی وفا، بهبود کیفیت و 
سرعت رسیدگی به پرونده های قضایی را در گرو 
افزایش تعداد قضات دانست و گفت: دو سال اخیر 

100 قاضی به استخدام دس��تگاه قضایی استان 
درآم��ده اند که تاثی��ر مثبتی در روند دادرس��ی 
دارد. وی یک��ی دیگ��ر از ابزارهایی ک��ه در روند 
دادرس��ی پرونده های قضایی اس��تان تاثیرگذار 
است را افزایش تعداد ش��عب رسیدگی و نظارت 
عنوان و اظهار کرد: میانگین تعداد پرونده هایی 
که روزانه رسیدگی می شوند بین هفت تا هشت 

پرونده است.
 به گفته رییس کل دادگستری استان اصفهان در 
راستای بهبود س��رعت دادرسی، دستگاه قضایی 
استان به سیس��تم الکترونیکی »سمپ« متصل 
است و تمام اقدامات در این سیستم ثبت شده و 

باعث دقت و سرعت کارها می شود.

رییس کل دادگستری استان اصفهان:

اختلاس ۴2 میلیارد  ریالی در یکی از شعب پست بانک اصفهان

معاون هماهنگ��ی امور عمرانی اس��تانداری اصفهان با تاکید بر ایمن س��ازی راه های 
پرحادثه، خواستار هماهنگی و همکاری دستگاه های مرتبط در ایجاد سفرهای ایمن در 
تابستان شد. به گزارش روابط عمومی استانداری اصفهان، محمد علی طرفه در دومین 
جلسه کمیسیون ایمنی راه های استان، بر اولویت ایمن سازی جاده های دارای بیشترین 
تلفات در سال های گذشته تاکید کرد. وی اظهار کرد: از منابع استانی براساس اولویت، 
اعتبارات ایمن سازی محورهای پرحادثه تامین ش��ود. معاون هماهنگی امور عمرانی 

استانداری اصفهان افزود: در این رابطه نیاز به برنامه مشخص است که اقدامات براساس 
آن انجام شود. وی بر ایمن سازی آزاد راه امیرکبیر)اصفهان- کاشان( تاکید کرد و گفت: 
با حضور پلیس راه، راه و شهرسازی، حمل و نقل و پایانه ها و سرمایه گذار، ضمن بررسی 
دلایل و علل افزایش تصادفات در آزاد راه، برای ارائه راهکارها و استانداردهای مورد نیاز 

در جهت افزایش ایمنی در این محور اقدام شود.
طرفه با اشاره به تجهیز جاده های استان اصفهان به دوربین های نظارت تصویری گفت: 

جانمایی دوربین ها باید مشخص و ضمن برآورد اعتبار مورد نیاز و اولویت بندی محورها 
برای نصب، موضوع پیگیری شود. وی به برپایی ایستگاه های امنیت و سلامت جاده ای 
اشاره کرد و خواستار تقسیم کار دس��تگاه های ذی ربط برای برپایی ایستگاه ها در دو 
بازه زمانی دو هفته انتهایی تیر و دو هفته انتهایی ش��هریور، همانند ایام نوروز شد. وی 
همچنین با اشاره به تخلیه نخاله در حاشیه جاده ها، بر تهیه طرح مدیریت نخاله از مبدا 
با محوریت اداره کل راه و شهرسازی تاکید کرد و گفت: این طرح باید به گونه ای باشد 

 که بتواند با ارائه مدلی از شروع کار و تخریب بنا و خاکبرداری، حمل و تخلیه، خدشه ای
 به ایمنی راه ها وارد نکند و آثار نامطلوب بر محیط زیس��ت و محیط های تردد شهری 

نداشته باشد. 
در ابتدای این جلسه گزارش آمار تصادفات و تلفات جاده ای توسط پلیس راه اصفهان 
ارائه و با توجه ب��ه کاهش پنج تا 14 درص��دی تعداد تلفات و مجروح��ان جاده ای، بر 

هماهنگی و همکاری اعضا در ایجاد سفرهای ایمن در ایام تابستان 94 تاکید شد.

ضرورت هماهنگی دستگاه ها در ایجاد سفر ایمن در تابستان
معاون استاندار اصفهان تاکید کرد؛

مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان اصفهان گفت: در سه ماه 
اول امس��ال، حوادث جاده ای بالاترین آمار امدادرسانی از سوی 
جمعیت هلال احمر اس��تان اصفهان را در بر داش��ت.  محسن 
مومنی اظهار داشت: در سه ماهه اول امسال به 577 مورد حادثه 
جاده ای و 206 مورد خدمات حضوری و 198مورد حادثه شهری 
از سوی جمعیت هلال احمر استان اصفهان امدادرسانی شد. وی 
از شش مورد خدمات مناس��بتی خبر داد و افزود: از ابتدای سال 
تاکنون به  11 مورد حادثه ساحلی، شش مورد سیل و آبگرفتگی،  
31 مورد حادثه صنعتی و کارگاهی از سوی اعضای جمعیت هلال 
احمر اصفهان امدادرسانی شد. مدیر عامل جمعیت هلال احمر 
استان اصفهان به اسکان بیش از یک هزار و 131 نفر در طول این 
مدت اشاره کرد و بیان داشت: 51 مورد حادثه کوهستان و پنج 

مورد سایر حوادث توس��ط نیروهای امدادی هلال احمر استان 
پوشش داده شد. وی با اش��اره به انجام 138 عملیات رهاسازی 
در سه ماهه اول س��ال افزود: بالگرد جمعیت هلال احمر نیز در 
این مدت سه سورتی پرواز داشته است. مومنی مجموع کل تیم 
های عملیاتی اعزام شده در حوادث سه ماهه اول سال رایک هزار 
و 458 تیم اعلام و بیان ک��رد: 4 هزار و 568 نفر نیروی عملیاتی 
به همراه تجهیزات امدادی در عملیات های یادشده به کارگیری 
شده است. مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان اصفهان گفت: 
در سه ماهه نخست سال 94 یک هزار و 91 حادثه به EOC مرکز 
کنترل و هماهنگی عملیات اضطراری هلال احمر استان اصفهان 
گزارش ش��ده که در این حوادث به پنج هزار و 429 تن توس��ط 

نیروهای امدادی هلال احمر استان امدادرسانی شده است.

قیم��ت گاز طبیعی فش��رده ) CNG ( در اس��تان اصفهان 
همزمان با سراسر کش��ور و برای تسهیل سفرهای تابستانی 
کاهش یافت. رییس روابط عمومی شرکت پخش فرآورده های 
نفتی استان اصفهان گفت: بر اس��اس مصوبه هیات وزیران، 
قیمت سوخت گاز طبیعی فش��رده برای کاهش هزینه های 
سفر در تابستان امسال کاهش یافت. بهمن علیپور افزود: این 
کاهش قیمت از ساعت شش صبح چهارشنبه سوم تیر اعمال 
شد و تا پایان شهریور ادامه دارد. وی اظهار کرد: بر این اساس 
قیمت هر کیلوگرم گاز طبیعی فش��رده از شش هزار به پنج 
هزار ریال کاهش یافته اس��ت. وی با اشاره به فعالیت حدود 
150 جایگاه سوخت سی ان جی )CNG( در استان اصفهان 
گفت: 35 جایگاه در کلانش��هر اصفهان اس��ت. گاز طبیعی 

فش��رده )Compressed natural gas( سوختی است 
 که به عنوان جایگزینی برای بنزین، گازوئیل و گاز مایع به کار

 می رود و نس��بت به این سه نوع س��وخت، آلودگی کمتری 
ایحاد می کند و ایمنی بیشتری در هنگام نشت دارد.

 بی��ش از 18 میلیون خودرو س��ی ان جی در دنیا در س��ال 
 2013 فعال بودند که ایران بزرگ ترین ناوگان خودروهای

 س��ی ان جی س��وز را با س��ه میلیون و 500 هزار در اختیار 
داشته است.  از مزایای اس��تفاده از گاز طبیعی در مقایسه با 
بنزین می توان به آلایندگی کمتر، ع��دد اکتان بالا )130(، 
افزایش راندمان 15 درصدی و در کشوری چون ایران فراوانی 
و قیمت مناسب نام برد.  اکنون قیمت هر لیتر بنزین در ایران 

10 هزار ریال است.

طبق اطلاعیه شرکت پخش فرآورده های نفتی استان اصفهان:

قیمت گاز طبیعی برای تسهیل سفرهای تابستانی کاهش یافت
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان اصفهان عنوان کرد؛

حوادث جاده ای؛ بیشترین آمار امداد رسانی طی3ماه گذشته

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
اصفهان گفت: سال گذش��ته 39 هزار ازدواج در 
کش��ور به ثبت رس��یده که نزدیک به یک س��وم 
آن منجر به طلاق ش��ده و عامل 50 درصد از این 

جدایی ها اعتیاد بوده است. 
مصطف��ی ه��ادی زاده ظه��ر دیروز  در نشس��ت 
پیش��گیری از اعتیاد بان��وان ب��ا محوریت نقش 
س��رمایه های اجتماعی در پیش��گیری از اعتیاد 
با تاکی��د به کاهش س��ن اعتی��اد در بی��ن افراد 
تحصیلکرده و نیز ش��اغلان اظهار کرد: بر اساس 

آمار پزش��کی قانونی میزان مرگ و میر ناش��ی از 
س��وءمصرف مواد مخدر در بین دخت��ران و زنان 
کشور در سال گذشته، 33 درصد نسبت به سال 
92 افزایش داشته است. وی با اشاره به اینکه ورود 
به مصرف مواد مخدر از طریق قلیان و س��یگار در 
بین زن��ان دو برابر مردان اس��ت، اف��زود: زنان به 
واس��طه اینکه نقش مادران خان��واده را دارند دو 

برابر مردان و پسران در معتاد کردن دیگران نقش 
دارند. دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر 
اس��تان اصفهان تصریح کرد: 20 درصد از مردان 
معتاد ریسک ترک پذیری و ورود به چرخه درمان 
دارند در حالی که مراجعه زنان برای درمان کمتر 
از 10 درصد اس��ت. وی ب��ا تاکید ب��ر اینکه باید 
فکر جدی ب��رای 97 درصد از اف��راد پاک جامعه 

بش��ود، ادامه داد: سال گذش��ته 39 هزار ازدواج 
در کشور به ثبت رس��یده که نزدیک به یک سوم 
آن منجر به طلاق ش��ده و عامل 50 درصد از این 
جدایی ها اعتیاد بوده اس��ت. هادی زاده به نقش 
خود مراقبتی در مقابل اعتیاد اشاره کرد و گفت: 
اگر سطح اطلاعات و آگاهی زنان جامعه افزایش 
پیدا کند، می توانند نقش موثرتری در پیشگیری 

اعتیاد داشته باش��ند. وی با بیان اینکه تلاش در 
حوزه مقابله همچنان پیگیری می ش��ود، گفت: 
سال گذشته در کشور 488 تن مواد مخدر کشف 
شد که در اس��تان اصفهان نیز این کشفیات 40 
تن بوده است. دبیر ش��ورای هماهنگی مبارزه با 
مواد مخدر اس��تان اصفهان اضافه ک��رد: در دنیا 
کش��فیات پلیس در مواد مخدر باید حداقل 20 
درصد باشد که ایران در این زمینه کشفیات قابل 
قبولی دارد، اما باید اطلاع��ات و آگاهی مردم نیز 

افزایش پیدا کند.

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان:

عامل 50 درصد از طلاق ها اعتیاد است
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نگاهی به همزمانی پخش »خندوانه« و »ماه عسل« در لحظات افطار ماه رمضان94

رقابت خنـده و غـم، دَم دَمایِ افطار

از  شبکه نمایش خانگی چه خبر؟

شهادت دادن در »روز روشن«
از میان آثار سینمایی در شبکه نمایش خانگی می توان به فیلم 
نسبتا موفق »روز روشن« اشاره کرد. فیلمی به نویسندگی و 
کارگردانی حسین شهابی که سال 92 در سینماهای ایران 
اکران عمومی شد. اولین فیلم بلند شهابی، پس از اکران در 
جشنواره فجر و چندین اکران بین المللی جوایز متعددی را 
به دست آورد و  با تحسین طیف وسیعی از منتقدان داخلی 
و خارجی مواجه ش��د.»روز روش��ن« روایت گر چند ساعت 
از زندگی روش��ن فرهودی )پانته آ بهرام( مربی مهد کودک 
اس��ت که به کمک یک راننده آژانس به ن��ام کیانی )مهران 
احمدی( می خواهد ش��اهدان یک نزاع را راضی کند تا برای  
اثبات بی گناهی پویان، قاتل سهوی در دادگاه شهادت دهند. 
روش��ن که مربی فرزند پویان اس��ت، نهایتا موفق می شود 

شاهدانی بیابد اما... .
شهابی در »روز روشن« به س��راغ یک پدیده تلخ اجتماعی 
رفته اس��ت؛ اینکه برخی جلوی دادگاه ها می ایستند و پولی 
می گیرند تا به سود یا زیان کسی شهادت دهند، در حالی که 
هیچ خبری از آنچه روی داده ندارند و اینکه برخی دیگر که از 
قضا شاهد ماجرا بوده اند، سکوت می کنند یا به گونه ای سخن 
می گویند که انسان بی گناهی به مسلخ برود، غافل از اینکه 
موضوع شهادت دادن در دادگاه موضوعی است که حداقل در 
پنج آیه از قرآن مجید بر آن تاکید شده است. روناک یونسی، 
سودابه بیضایی، امیررضا دلاوری، وحید آقاپور، فرهاد مهدوی، 
امین ایمانی، امیر اسدزاده، مهدی صفاری دیگر بازیگران »روز 

روشن« هستند که ارزش دیدن دارد.

در اینترنت به مدرسه قرآنی بروید

 حفظ و تدبر
 در قرآن به صورت آن لاین

ماه رمضان، ماه نزول قرآن است؛ ماهی که ما مسلمان های 
ایرانی، تازه یادم��ان می آید که خداوند ب��رای هدایت ما و 
حرف زدن با ما بندگان ش، کتابی توسط بهترین بنده اش 
فرستاده است. ماهی که فرصت می شود بیشتر با خدا حرف 
بزنیم و از حرف های او، برای زندگی م��ان بهره ها ببریم. از 

این رو، برای این هفته شما پیشنهاد دو سایت قرآنی داریم.
اگر از آن دسته افرادی هستید که همیشه غبطه می خوردید 
که چرا حفظ قرآن را شروع نکرده اید و برای این امر  به دنبال 
راه و روشی می گردید، پیشنهاد ما به شما پایگاه آموزش مجازی 
حفظ قرآن کریم به نشانی www.quranhefz.ir است.

در این وب سایت جمع وجور، شما به عنوان یک علاقه مند 
به حفظ قرآن ثبت نام می کنید و پس از تایید ثبت نام تان، 
یک کارشناش در تالار گفت و گوی سایت، از شما امتحان 
می گیرد و س��طح معلومات قرآنی تان را مورد ارزیابی قرار 
می دهد و با همفکری و نظر کارشناسی، رشته نهایی برای 
شما تعیین می کند؛  بعد از آن بسته آموزشی )شامل دفترچه 
تکالیف، تقویم ماهیانه، روش های حفظ قرآن کریم، ترتیل 
و آیین نامه حفظ مج��ازی( از طریق پس��ت الکترونیکی 
برای تان ارس��ال می ش��ود و قصه کلاس و آزمون و ... ادامه 
پیدا می کند. اما اگر از آن دسته افرادی هستید که بیشتر 
به دنبال تدبر و تعمق در قرآن هستید، پیشنهاد ما به شما، 
 »مدرسه دانشجویی قرآن و عترت« است. حتما به سایت

 www.quranetratschool.ir س��ری بزنی��د و از 
آموزه های این مدرسه در حوزه های مختلف بهره ببرید.

در ماه رمضان چه کتابی بخوانیم؟

 فهم »معرفت«
  از زبان یک فیلسوف معاصر 

یکی از کتاب هایی که تازگی  بازار نش��ر آم��ده و با حال و 
هوای ماه رمضان هم تناسب دارد، دومین جلد از مجموعه 
 برنامه تلویزیونی »معرفت« است؛ برنامه ای که چند سالی 
است از شبکه 4 پخش می ش��ود و سلسله مباحث میان 
اس��تاد دکتر دینانی و دکتر منصوری لاریجانی پیرامون 

موضوعات مختلف است. 
جلد دوم کتاب معرفت حاصل دیدگاه های استاد ابراهیمی 
دینانی درباره رابطه علم و عبادت، رابطه شب قدر با ولایت 
حضرت امیرالمومنین)ع(، قدرِ »شب« و شبِ قدر و ارتباط 
آن با روابط اجتماعی و حق الناس، چیستی زمان و مکان، 
وابستگی و وارستگی و راه رس��یدن به معرفت است. در 
حقیقت این اثر درباره اهمیت ماه مبارک رمضان و اسرار 
عبادت از نگاه نهج البلاغه مولای متقیان علی )ع( سخن 
می گوید. در این کتاب مطالب عمیق حکمی و عرفانی در 
قالب الفاظ و اصطلاحات روش��ن برای فهم دقیق مطلب 
برای اغلب مردم بیان ش��ده اس��ت. در بخش��ی از کتاب 
می خوانیم: »خلوت گزینی نیاز به گوش��ه ای دور از خلق 
ندارد؛ می توان در جمع هم به آن دست یافت اگر با خود 
»صدق« داشته باشیم. روزه یعنی همان خلوت گزیدن 
با خود. رمضان فرصت خوبی است که این خلوت دست 
می دهد. این شب های پاک را که شب های نزول حقایق، 
رحمت، ارواح طیبه، و ملائکه است قدر بدانیم...« این کتاب 
با تدوین دکتر منصوری لاریجانی در ۱۳۰ صفحه به قیمت 
6 هزار تومان از سوی انتشارات سروش منتشر شده است.

 مهدی یراحی چند س��ال پیش با خواندن تیتراژ 
ماه عسل محبوب شد، در ماه مبارک رمضان آلبوم 
 جدید خ��ود را منتش��ر کرد. »مثل مجس��مه« با 
تهیه کنندگی »مهدی کرد«، از سوی شرکت پخش 
»دنیای هنر« در اختی��ار مخاطبانش قرار گرفت. 
این آلبوم که سومین آلبوم رس��می یراحی است 
۱2 قطعه با نام های »مثل مجس��مه«، »آشوب«، 
»باید می شناختیم همو«، »آخرین اسیر«، »داره 
گریه می کنه«، »بهونه«، »س��الِ درد«، »دوست 

نداشت«، »اشکو بارون«، »انفرادی«، »اشتباه« و 
»شونه های تو« دارد.»روزبه بمانی«، »مونا برزویی«، 
»رستاک حلاج«، »س��روش دادخواه«، »محسن 
رسولی« و »امیرعلی بهادری« ترانه سراهای مثل 
مجس��مه هس��تند. یراحی در بخش تنظیم های 
آلبوم جدیدش دست به تغییرات گسترده ای زده و 

تیم کاری متفاوتی را انتخاب کرده است. »هومن 
نامداری«، »کوشان حداد«، »معین راهبر«،  »آرون 
حسینی« و س��عید زمانی وظیفه تنظیم قطعات 
را بر عهده داشته  اند. آهنگسازی ها اثری از مهدی 
یراحی، معین راهبر، رس��تاک ح��لاج و امیرعلی 
بهادری است. میکس و مسترینگ این ۱2 قطعه 

هم توسط »محمد فلاحی«، کوشان حداد و سعید 
زمانی انجام ش��ده اس��ت، اما آلبوم مثل مجسمه 
یک مسیر س��ه س��اله را طی کرده تا به پیشخوان 
فروشگاه های فرهنگی سراسر کشور برسد. مهدی 
یراحی پس از اتمام مراحل پخش آلبوم »امپراطور« 
اولین بار در آذر ماه 92 از در دست تهیه بودن »مثل 
مجسمه« خبر داده بود؛ آلبومی که حدود سه سال 
طول کشید تا به پیشخوان فروشگاه های فرهنگی 

سراسر کشور برسد.

انتشار سومین آلبوم مهدی یراحی

خواننده ماه عسل »مثل مجسمه« شد

 بازگشت » اوس موسی« 
به »پایتخت« از قسمت ۱۴ 

هدایت  هاشمی  بازیگر نقش »اوس موسی« در »پایتخت« 
درباره حضور مجددش در این سریال گفت: افتخار دارم که 
در سری چهارم »پایتخت« هم در نقش اوس موسی ادامه 
همکاری بدهم و چند روزی اس��ت که به گروه پیوس��ته ام. 
البته بازی من از قس��مت ۱4 آغاز خواهد شد. وی افزود: از 
آنجایی که نگارش فیلمنامه سریال کماکان در حال انجام 
است، واقعا از اتفاقاتی که قرار اس��ت برای اوس موسی رخ 
بدهد هیچ اطلاعی ندارم. در حال حاضر در منطقه شیرگاه 
مشغول ضبط قسمت های ۱4 و ۱۵ هستیم و با توجه به آغاز 
پخش سریال و روی آنتن رفتن چهار قسمت از آن، ما زمان 

کمی  برای تولید دیگر قسمت ها داریم.
بازیگر سریال »چک برگشتی« ادامه داد: گروه شبانه روز در 
گرما و هوای شرجی در تلاش هستند تا کار هر چه زودتر به 
پایان برسد. تلاش همه عوامل پشت صحنه و جلوی دوربین 
این است که بهترین کار را برای بینندگان خوب شبکه یک 
انجام بدهند.  هاش��می  همچنین درباره بازخوردهای مردم 
بعد از پخش چهار قسمت از سریال اظهار کرد: »پایتخت« 
مهم ترین سریالی است که در این س��ال ها توانسته قاطبه 
مخاطبان تلویزی��ون را راضی کن��د. این اثر ج��زو معدود 
سریال هایی اس��ت که این موفقیت را به دست آورده و این 
امر نتیجه تلاش همه جانبه و شبانه روزی تمام عوامل پروژه 
اس��ت که با نهایت دقت در جزئیات، سعی می کنند سریال 
بس��ازند. بازیگر فیلم »خانه ای کنار ابرها« درباره فشار کار 
در گرمای تابستان و ماه مبارک رمضان هم گفت: فشار کار 
بسیار بسیار زیاد است و ما به شدت مشغول ضبط هستیم 
و روزی بالای ۱6 ساعت کار می کنیم. اکنون همه بازیگران 
متمرکز بر نقش هایشان هستند. با این حال گرمای هوا به 
قدری زیاد است که عرق از سر و روی ما می ریزد و بچه های 
گریم دائم بالای سر ما هستند تا عرق های صورت بازیگران 

را پاک و مجددا گریم کنند. 
وی که امسال علاوه بر شبکه یک در سریال رمضانی شبکه 
دو »گاهی به پشت سر نگاه کن« هم حضور دارد، یادآور شد: 
نقش من در این دو سریال کاملا متفاوت است. سریال شبکه 
دو یک داستان پلیسی و جنایی دارد در حالی که »پایتخت« 
طنز خانوادگی اس��ت. البته »گاهی به پشت سر نگاه کن« 
برای سال گذشته بود و تولید امسال نیست و حتی قرار بود 

سال گذشته پخش شود.

پیشنهادهای دیدنی اخـبا راخـبا ر
پیشنهادهای خواندنی، دیدنی و شنیدنی در ماه رمضان

محدثه افضلی

فیلم سینمایی ۱۷۵ شهید غواص 
ساخته می شود

محم��د آزادی مهربانی، تهیه  کننده س��ینما از س��اخت فیلم 
س��ینمایی با موض��وع ۱7۵ غواص ش��هید خب��ر داد و گفت: 
 پیش تولید س��اخت این فیلم سینمایی آغاز ش��ده است. این

تهیه کننده که پیش از این نیز فیلم های انقلابی »س��ال های 
حادثه« و »از گهواره تا ماه« را با موضوع انقلاب و دفاع مقدس 
تهیه کرده بود، این بار تصمیم گرفته تا به موضوع شهدای غواص 
دست بس��ته عملیات کربلای 4 بپردازد. آزادی گفت: مرحله 
تحقیق و پژوهش ساخت این فیلم س��ینمایی به پایان رسیده 
و نگارش فیلمنامه توس��ط ثنا صادقی در حال انجام اس��ت. به 
گفته این تهیه کننده، کارگردان این پروژه هنوز انتخاب نشده 
است و مش��غول مذاکره با چند کارگردان سینما هستیم که به 
زودی طی چند روز آین��ده کارگردان این فیل��م هم انتخاب و 
اعلام می شود. آزادی اضافه کرد: در این فیلم برای بهتر ساخته 
شدن اثر از مشاوره و همکاری های جناب حاج اقای افسر بیگی 
نماینده ولی فقیه در بنیاد فرهنگ��ی روایت نیز بهره می بریم و 
 یزدان قهرمانی به عنوان مجری ط��رح در این پروژه همکاری

می کن��د. وی اضافه ک��رد: در این فیلم قصد داری��م حوادث و 
اتفاقات عملیات کربلا 4 را به طور کامل به تصویر بکشیم تا ادای 
دینی شود به شهدا و غواصانی که با دستان بسته برای خاک این 
کشور جانانه جنگیدند. آزادی تصریح کرد: با برنامه ریزی انجام 
شده قصد داریم تا فیلم را برای هفته دفاع مقدس آماده پخش 
کنیم و به همین دلیل به سرعت در حال انجام مراحل پیش تولید 
و آماده سازی ساخت آن هستیم تا تصویربرداری را شروع کنیم.

.................................................................................................

سریال  شب های قدر شبکه 3 
مشخص شد

سریال »ساعت صفر« به کارگردانی سعید سلطانی در ۵ قسمت 
4۰ دقیقه ای در ش��ب های قدر روی آنتن شبکه سه سیما قرار 
می گیرد. این  مینی س��ریال کاری از گروه فیلم و سریال شبکه 
سه به تهیه کنندگی حسین آقا هرندی اس��ت که نگارش آن را  
اصغر عبدالهی و سعید شاهسواری بر عهده دارند. در این سریال 
بازیگرانی چون امین زندگانی، سیاوش خیرابی، نگین صدق گویا، 
 محس��ن افش��ار و الهام نامی نقش آفرینی کرده ان��د. پخش این 
 مینی سریال از یکش��نبه ۱4 تیرماه ساعت 2۱ از شبکه سه آغاز 

می شود و به مدت ۵ شب ادامه می یابد.
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شاید بتوان ادعا کرد که تا سال گذشته »ماه عسل« پربیننده ترین برنامه  
افطارانه صداوسیما بود، به گونه ای که مخاطبان صداوسیما هیچ اسمی از 
برنامه های دیگر، به جز سریال های مناسبتی نمی بردند و دیگر برنامه ها 
را موردتوجه قرار نمی دهند.این امر باعث شد که امسال، شبکه2 برنامه 
افطاری زنده خود را ساعت 18تا19 روی آنتن ببرد و شبکه یک هم اصلا 
برای افطار برنامه ای نداشته باشد و جواد رضویان، مجری ویژه برنامه ای 
باش�د به نام دعوت که آن هم حدود س�اعت17 پخش می ش�ود. اما 

درحالی که همه گمان می کردند امس�ال هم ماه عس�ل سلطان بلامنازع 
برنامه های افطارانه است، رقیبی جوان و البته قدرتمند به نام »خندوانه« 
به روی صحنه آمد. ب�ا اعلام همزمان�ی پخش خنداونه و ماه عس�ل، این 
همزمانی به س�وژه مردم در ش�بکه های اجتماعی تبدیل شد. منتقدان 
احسان علیخانی و ماه عسل، با شادمانی اعلام کردند که ترجیح می دهند به 
جای عزا گرفتن پای برنامه احسان علیخانی و غصه خوردن برای قصه های 
ماه عس�ل، در س�اعات کم انرژیِ نزدیک اذان همراه خنداونه ای ها کمی 

نگاهی به همزمانی پخش »خندوانه« و »ماه عسل« در لحظات افطار ماه رمضان94

رقابت خنـده و غـم، دَم دَمایِ افطار گپ وگفتی با نیما شعبان نژاد / بازیگر خندوانه
جنس کمدی من تازه بود و مردم از اتفاقات 

تازه استقبال می کنند 
رامبد ج��وان، برخلاف دیگ��ر مجریان 
برنامه های پرطرف دار و گفت وگومحور 
تلویزیونی، خودش را به تنهایی ستاره 
نکرد. ب��ا آنکه بار اصل��ی خندوانه روی 
دوش رامبد اس��ت، اما وی با زیرکی و 
هوشمندی توانسته  اس��ت مخاطبش 
را ب��ا ش��خصیت های جانب��ی نظی��ر 
کمدین های��ی که دع��وت می کند و یا 
عروسک جناب خان، راضی و خوشحال 
نگه دارد. در این میان اما حس��اب نیما 

شعبان نژاد از بقیه جداست.
وی بازیگری جدی است که سر از یک 
برنامه طن��ز درآورده و البته توانس��ته 
در چن��د نق��ش متف��اوت طرفدارانی 
پیدا کند. او با نقش نیم��ا کارش را در 
برنامه خندوانه آغاز کرد و بعد آرام آرام 
ش��خصیت های دیگری با بازی او به این برنامه راه پیدا کرده اند. نیما در گپ وگفتی، بیشتر در مورد 

خودش و خندوانه می گوید.

 شخصیت نیما در خندوانه از کجا آمد؟ 
ایده حضور چنین شخصیتی از رامبد بود، اما طراحی شخصیت با من بود که با همکاری رامبد انجام 
ش��د. بعد از طرح ایده با رامبد درباره این ش��خصیت حرف زدم، آن را تحلیل کردی��م و بعد از اجرا 

خوشبختانه هم رامبد آن را تایید کرد و هم مورد توجه مردم قرار گرفت.
به مرور شخصیت های دیگر نیز  شکل گرفتند. در یکی، دو قسمت اخیر کیاتاناکورا را اضافه کردم و 
قرار است یک پیرزن هم اضافه شود. یکی، دو شخصیت دیگر هم داریم که در ادامه به برنامه می آیند.

کارکرد نیما و بقیه شخصیت ها در کلیت برنامه خندوانه چیست؟
هر شخصیتی که وارد برنامه می شود همسو با اهداف برنامه است. خندوانه قصد دارد مردم را بخنداند 
و حالشان را خوب کند. بنابراین نیما و بقیه شخصیت هایش به سمت همین هدف حرکت می کنند. 

البته من هم برای طراحی و اجرای هر کدام از این شخصیت ها اهدافی دارم.

 چه اهدافی؟
مثلا کیاتاناکورا از اینجا پیدا ش��د که ادبیات محاوره و به اصطلاح داش مش��تی که بین جوانان چه 
تحصیلکرده و چه معمولی مرسوم است، برای من خیلی جالب است. همه ما آدم هایی را می شناسیم 
که هنرمند هستند، تحصیلکرده  و باسوادند ولی در محاوره از این ادبیات استفاده می کنند. این مساله 
برای من جذاب بود و به خلق کیاتاناکورا منجر شد و با استقبالی که مردم نشان داده اند، قرار است در 

ادامه اتفاقات جالبی برایش رخ بدهد.
نیما هم ش��خصیتی اس��ت که هم خجالتی اس��ت، هم پررو. قبلا خیلی لج در می آورد اما حالا بهتر 
شده و انگار یک جورهایی همکار رامبد محسوب می شود. س��عی کرده ام تا حدی نمایشی تر بشود. 
بایرام هم یک آدم آویزان اس��ت که می توان برایش نمونه بیرونی پیدا کرد، اما هیچ کدام از آنها یک 
ش��خصیت واقعی را تداعی نمی کنند. من دوس��ت ندارم در کمدی تکیه کلام بسازم یا از شیوه های 

مرسوم استفاده کنم.

 چه شد که کاراکتر نیما در بین مردم، به اصطلاح جا افتاد؟
کس��ی که قبلا در تلویزیون نبوده، به این راحتی ها از طرف مردم پذیرفته نمی شود. اگر کسانی که 
در این برنامه کمدی ایستاده اجرا می کنند، شناخته ش��ده نباشند کار سختی در پیش دارند. مردم 
از اتفاقات تازه اس��تقبال می کنند. جنس کمدی من تازه بود، بنابراین از آن استقبال کردند که الآن 

اینجا هستم. اگر کارم نو نبود و حرف تازه ای برای گفتن نداشتم، قطعا مورد توجه قرار نمی گرفتم.

 یعنی همه چیز بر می گردد به تازگی کاراکتر؟
به نظرم تازگی در مرحله دوم قرار می گیرد. عمر تازگی یک روز و یک برنامه است. وقتی پارسال وارد 
برنامه خندوانه شدم، حضورم تازگی داشت، اما بعد از آن دیگر چیزی که ارائه می کردم اهمیت داشت. 
باید ببینیم چه چیزی دارم نمایش می دهم که مردم دوست دارند و خوششان می آید. آنچه مردم را 
جلب کرده خلاقیت، ایده های جذاب و کمدی خاصی اس��ت که به من و دوستانم در خندوانه تعلق 
دارد و مال کسی نیست. تلاش می کنم در یک قالب نمانم برای همین هم شخصیت واقع گرایانه اجرا 

می کنم و هم شخصیت های کاریکاتور و فانتزی؛ تا برچسب خاصی به من نخورد.

شخصیت هایی که در خندوانه ارائه می کنید کار خود شماست و کسی در آن سهمی 
ندارد؟

طراحی شخصیت ها کار خودم بوده، اما هدایت این ش��خصیت ها و ایده ها را رامبد جوان و اتاق فکر 
برنامه به عهده دارند. در سری قبل حدود 90 ایده مختلف را اجرا کرده ام و در سری جدید هم ایده های 
زیادی داریم. رهایی از اوج و فرود در یک برنامه روتین کار دشواری است. البته طبیعی است اگر در 
هفته چهار برنامه داشته باشم ممکن اس��ت دو تا از آنها ایده خیلی جذاب و جان داری نداشته باشد 

ولی مجموع باید تعداد ایده های خوب از ایده های معمولی بیشتر باشد.

این ایده ها مستقل است یا متناسب با اتفاقات دیگر برنامه آن را طراحی می کنید؟
هم می توان مستقل باشد و هم متناسب با اتفاقات دیگری باشد که در برنامه رخ می دهد. حتی می توان 
سریالی باشد و در چند برنامه ادامه پیدا کند. در نهایت همه اینها زیر نظر رامبد جوان است. با یکدیگر 

همفکری می کنیم و او بر کلیت کار نظارت دارد.

ایده هایی که برای اجرا انتخاب می کنید چه ویژگی هایی دارد؟
هم به نو بودن ایده توجه دارم و هم به قابلیت های اجرای آنها. به این هم فکر می کنم که آیا به اندازه 
کافی جذاب است، بده بستان های من و رامبد خوب از آب در می آید یا نه؟ من همیشه یک دفترچه 

دارم و هر اتفاق یا نکته ای را که برایم جالب باشد یا به کارم بیاید، در آن می نویسم.

به نظر می رسد شما خیلی جدی هستید. یعنی اصلا شوخی نمی کنید؟
بله متاسفانه. من در معاشرت با مردم سعی می کنم انرژی مثبت داشته باشم و به قول معروف قیافه 

نگیرم، اما کلا جدی هستم و با آدم ها تا زمانی که صمیمی نشوم شوخی نمی کنم.

برنامه »ماه عس��ل« محصول گروه اجتماعی شبکه3 
امسال وارد یازدهمین سال فعالیت خودش می شود. 
برنامه ای که ابتدا با اجرای فرزاد حسنی و با نام »جزر و 
مد« در سال 84 آغاز به کار کرد. برنامه ای گفت وگو محور 
و کاملا مقابل آنچه امروز »ماه عسل« شده است. قرار 
بود این برنامه که س��اعاتی پی��ش از اذان مغرب روی 
آنتن می رفت زوج های جوانی ک��ه اولین ماه رمضان 
را در کنار هم تجربه می کردند را به تصویر بکشد. اما 
تنها بعد از پخش چند قس��مت، فرزاد حسنی از گروه 
جدا ش��د و جایش را احس��ان علیخانی گرفت. سال 
بعد علیخانی نام برنامه را به »ماه عس��ل« تغییر داد و 

خودش هم شد عضو جدانشدنی برنامه.
البته صندلی اجرای »ماه عسل« مجری های دیگری 
هم به خود دید. مانند حسن جوهری، محسن افشانی، 
علی ضیا، ام��ا به عقی��ده مخاطبان نه »ماه عس��ل« 
بدون علیخانی هویت گذشته اش را داشت و نه حتی 
علیخانی بدون ماه عس��ل موفقیت گذش��ته اش را. به 
این ترتیب برنامه ساده فرزاد حسنی درباره زوج های 
جوان، تبدیل شد به برنامه ای جنجالی که سوژه هایی 
خاص را به نمایش می گذارد؛ آن هم بیشتر سوژه هایی 
اجتماعی. دست گذاشتن بر روی سوژه های غم انگیز، 
مهم ترین انتقاد از این برنامه اس��ت؛ چرا در ماهي که 
جشن و میهماني خداست باید به هر بهانه اي غمگین 
شد؟ در ماهی که باید مظهر شادی باشد، در لحظات 
افطار که باید برای یک روز جهاد با نفس و عبور موفق 
از این عرصه خوشحال بود، جز اندوه چه در پی دارد و 

مجری نیز جز این، چه برنامه  دیگری دارد؟

  از تحول تا تکرار
برنام��ه ماه عس��ل یک تح��ول ج��دی در برنامه های 

اذان گاه��ی م��اه رمض��ان در 
صداوس��یما بود. اگر بخواهیم 
ب��ه ای��ن بپردازیم ک��ه چرا 
ماه عس��ل تا این اندازه موفق 
اس��ت، باید دلایل زیادی را بررس��ی کنیم. ماه عسل 
به عنوان یک برنامه  زنده  گفت وگو محور، تفاوت های 
زیادی با برنامه های مش��ابه خود داش��ت. استفاده از 
س��وژه های کاملًا مردمی و محس��وس به جای رفتن 
سراغ مس��وولان و س��تارگان مش��هور عالم سیاست، 
ورزش، هنر و...، روایت قصه هایی واقعی از یک برش از 
زندگی میهمانان برنامه که یا اتفاقات منحصربه فردی 
هستند و یا اتفاقاتی هستند که دور و اطراف ما هم رخ 
می دهند، تهیه و تولید مستندهای مربوط به میهمانان 
و موضوع برنامه و ابتکارات دیگری ازاین دس��ت باعث 

شد تا مخاطبان زیادی را به خود اختصاص بدهد. 
فراگیری این برنامه تا آنجایی پیش رفت که به ابتکار 
این برنام��ه اتفاقات عجی��ب و جالبی ه��م رخ بدهد 
اتفاقاتی که عامل رخ دادن آن برنامه مش��هور ش��بکه 
س��ه بود. کش��ف هویت یک ش��هید دفاع مقدس که 
اش��تباهاً در دهه 60 به ج��ای یک رزمنده  اس��یر در 
همدان مدفون ش��ده بود ی��ا بازگرداندن ن��وزادی که 
دریکی از خیابان های تهران ربوده شده بود و اتفاقاتی 
ازاین دس��ت. برنامه  ماه عس��ل همیش��ه میهمانانی با 
قصه های جالب و شنیدنی داشت که نقطه  قوت برنامه 

محسوب می شدند.
اگر از بحث تغییرات گاه ب��ه گاه تهیه کننده، کارگردان 
و مج��ری برنامه ماه عس��ل بگذریم، بای��د بگوییم که 
ماه عسل با نام احس��ان علیخانی گره خورده است. اما 
این برنامه به نوعی از س��ال 91 دچار رکود شد. اجرای 
ضعیف علی ضیا در رمضان سال 91 انتقادات فراوانی 
را متوجه این برنامه س��اخت و پس ازآن در سال های 
92 و 93 هم که احس��ان علیخانی دوباره اجرای آن را 
بر عهده گرفت، بازهم انتقادات فراوانی متوجه برنامه 
بود، به خصوص که دیگر مشخص بود موضوعات برنامه 

و قصه آدم های آن تکراری ش��ده بودند. البته در میان 
آنها میهمانانی هم بودند که موردتوجه قرار می گرفتند. 
مانند قصه زنی که هفت روز درون یک چاه گرفتارشده 

بود و دور روز متوالی میهمان برنامه ماه عسل بود.

  تلخ، اما جذاب...
برنامه ماه عس��ل، هر ش��ب میزبان میهمانانی است؛ 
کسانی که به گفته مسوول س��وژه یابی این برنامه باید 
زندگی جذاب و البته تاثیرگذاری داشته باشند تا گوش 
مخاطب را تیز کند و مجذوبش سازد. عمده میهمانان 
ای��ن برنامه را افرادی تش��کیل می دهند ک��ه با وجود 
ناتوانی ظاهری و محدودیت های جسمانی توانسته اند 
بر مشکلات فائق آمده و خود را بازیابند؛ نمونه اش زن 
مبتلا به سرطان برنامه دوشنبه شب که امید به زندگی 
او را قادر س��اخته بود بر غلبه بر این بیماری کش��نده 
و مهلک البت��ه گروهی دیگر از میهمانان هم کس��انی 
هستند که فعل انسانیت را تمام و کمال صرف کرده و 
زندگی خود را وقف پرستاری و تیمار نزدیکان و فراتر 
از آن انسان های نیازمند کرده اند؛ مثالش هم مرد پا به 
سن گذاشته ای است که همان شب میهمان برنامه بود 
و همه توان و نیرویش را صرف مراقبت از مادر مبتلا به 
آلزایمرش کرده بود. برنامه ماه عسل بیش و کم میزبان 

کسانی از این دست است.
مریم نوابی نژاد، روزنامه نگار حوزه اجتماعی اس��ت که 
از سال 88 همکاری اش را با ماه عسل آغاز کرده است. 
کار اصلی او س��وژه یابی و پیدا کردن کسانی است که 

میهمان برنامه می شوند.
نوابی نژاد در این باره می گوید: همیشه دنبال قصه های 
خاص هس��تم. قصه های معمولی راض��ی ام نمی کند. 
پیگیر موارد خاص هس��تم. در خبرها، تیتر مطبوعات 
و خیاب��ان دنبال س��وژه می گردم. زندگ��ی میهمانان 
برنامه بای��د تاثیرگذار، عجیب، عمی��ق و البته جذاب 
باشد. گاهی ماجرایی را که می شنویم گوش هایمان تیز 
می شود؛ س��وژه های برنامه ماه عسل هم باید این گونه 

باش��د و زندگی ش��ان گوش مخاطب را تی��ز کند. اگر 
بینندگان در اطرف خود کسی را می شناسند که قابلیت 
دارد مهمان برنامه ماه عسل باشد، می توانند از طریق 
سایت برنامه یا روابط عمومی سازمان صدا و سیما ما را 

در جریان بگذارند.
وی درباره میهمانان اولین برنامه ماه عس��ل در س��ال 
94 توضی��ح داد: آن برنام��ه روای��ت پس��ری بود که 
برای اثبات عش��قش خود را از طبق��ه دوم پرت کرده 
بود. بینن��ده در اولین واکنش به ای��ن موضوع از خود 
می پرس��ید، این چه کاری ب��وده اس��ت؟ اتفاقا ما هم 
همین واکنش را می خواس��تیم. هدف هم همین بود. 
مگر کم هس��تند پس��ران و دخترانی که به خاطر یک 
رابطه ساده به کارهای عجیب و غریب دست می زنند؟! 
ما می خواستیم به مخاطب بگوییم که خودتان ببینید 
و درباره این رفتارهای غلط قضاوت کنید. فضای همه 
قصه هایمان هم غمگین نیست. داستان های شاد هم 
داری��م، مثلا خواس��تگاری دو س��المند. قصه هایی را 
انتخاب می کنیم که با وج��ود تلخی ظاهری اش پایان 

خوبی داشته باشد و همه چیز ختم به خیر شود.

  پرمخاطب و پرحاشیه
حاشیه ها همیشه با این برنامه عجین بوده اند؛ چه بابت 
میهمانانی که مدعو بوده اند و چه به بهانه نوع و سبک 
اجرای احسان علیخانی، مجری و حالا تهیه کننده اش 
و البته طرح س��والاتی که می کن��د. علیخانی در ابتدا 
سیاست پاس��خ دهی به منتقدانش را در پیش گرفت، 
اما بعد گویا بی خیال همه چیز ش��د و منش سکوت و 
به کار خود ادام��ه دادن را در س��رلوحه اخلاق و مرام 
حرفه ای اش قرار داد. سال گذش��ته هدیه کردن یک 
کودک بی سرپرس��ت به زوجی که فرزندخوانده خود 
را پس از س��ال ها از دس��ت داده بودند، باعث انتقاد به 

این برنامه شد.
ماه عس��ل 94 اما از همان روز اول جنجالی شد؛ آنجا 
که یکی از میهمانان برنامه عنوان کرد، به نشانه اثبات 
عش��ق و وفاداری به نام��زدش خ��ود را از طبقه دوم 
ساختمان پرت کرده اس��ت. این اظهارات موجی را در 
شبکه های اجتماعی ایجاد کرد. با همه این احوال، ماه 
عس��ل همچنان یک اثر پرمخاط��ب و برنامه محبوب 
پیش از افطار بسیاری از خانواده های ایرانی است. ضمنا 
کس��ی هم نمی تواند منکر توانایی ها و تسلط احسان 
علیخانی در نح��وه اجرای برنامه باش��د و اتفاقا همین 
سبک اجراست که گروهی از مخاطبان ماه عسل را با 

آن همراه کرده است.

نگاهی به برنامه »ماه عسل« در سال94

تلخ، جذاب، تکراری اما همچنان جنجالی

بعد از گذش��ت چندین س��ال با نام ماه رمضان، آغاز مجدد 
»ماه عس��ل« هم در گ��وش مخاطبان زنگ م��ی خورد. به 
 عقیده بسیاری از موافقان برنامه و مسوولان، اجرای علیخانی و 
 س��وژه هایش ب��ه یک��ی از موفق تری��ن برنامه ه��ا تبدیل 

شده است. 
 سوژه های ناب و لحظات احساسی ای که در این برنامه بازگو 
می شوند، به خوبی نبض مخاطبان را در دست گرفته و آنان 
را ساعتی قبل از اذان مغرب پای تلویزیون میخکوب می کند. 
در مقابل برخی به همان میزان هم حواش��ی و نقدهایی به 

همراه آورده است.
احس��ان علیخانی، مج��ری و تهیه کننده »ماه عس��ل« در 
گپ وگفتی درباره جدیدترین س��ری این مجموعه رمضانی 

می گوید.
 ماه عس�ل امس�ال 11 ساله ش�ده و همیشه هم 
موافقان و مخالفان جدی داش�ته است. نظرتان 

دراین باره چیست؟
انتقادها طبیعی اس��ت. درباره برنامه ای که زیاد دیده شود 
حرف هم زیاد زده می ش��ود. این باعث افتخار هم هس��ت. 
درباره برنامه نظر بدهند بهتر است تا خنثی باشد. این نشان 
می دهد که برنامه جریان ساز اس��ت و یک تضارب آرا حول 
آن ش��کل گرفته. این همه برنامه س��اخته می شود که هیچ 
نظری هم درباره شان نیست. دلیلش هم این است که اصلا 

 

غلام رضا میرحس��ینی، مدیر شبکه س��ه س��یما در واکنش مخاطبان به موضوعات قسمت های 
ابتدایی »ماه عسل« امسال گفت: »ماه عسل« یکی از پربیننده ترین برنامه شبکه سه سیما در ایام 
ماه مبارک رمضان بوده و بر همین اساس حواشی های آن نیز بیشتر است. متأسفانه در این برنامه 
ناهماهنگی هایی صورت گرفت و قرار نبود این موضوع نخستین برنامه »ماه عسل« باشد. براساس 
برنامه ریزی های صورت گرفته، قرار بود قصه پسری روایت شود که بعد از 20 سال خانواده اش را پیدا 
می کند. هماهنگی ها در این زمینه صورت گرفته بود، اما 10 صبح همان روز سوژه مورد نظر اعلام کرد 

که خانواده اش آمادگی لازم را ندارند و امکان حضور در استودیو برایشان فراهم نیست.

وی با بیان اینکه این عوامل سبب شد تا کنداکتور برنامه تغییر یابد، اظهار داشت: برای سوژه مورد نظر 
نیز پردازش موضوع سخت بود؛ چرا که تصمیم بر آن بود که نگاهی نقدی به عشق های مجازی داشته 
باشیم. جوانی که به سبب عدم تجربه و سست بودن بنیان های فکری برای اثبات عشق خویش این 
کار را انجام می دهد، خودش به حقیر بودن موضوع پی می برد و حتی آن را برای خانواده اش نیز بازگو 
نمی کند. میرحسینی خاطرنشان کرد: نگاه شبکه به این موضوع از زاویه تأیید آن نبود، بلکه تصمیم 
داشتیم این تفکر نادرست را به نمایش بگذاریم و اشتباه فرد را بیان کنیم. متأسفانه برخی افراد که 
نقدهای فراوانی در این زمینه داشتند احتمالاً تمامی برنامه را ندیده اند؛ چرا که روند برنامه در انتها به 

این موضوع ختم شد که هم خود سوژه و هم میهمانان این عمل را نادرست عنوان کردند.
وی تأکید کرد: »ماه عسل« سعی در تقبیح این حرکت احمقانه داشت و قرار بود با نمایش شهدای 
غواص عشق حقیقی را به مخاطبان نشان دهد؛ عشقی که انسان را بزرگ می کند و شهدای غواص 
در آن لحظه تاریخی تصمیمی صحیح می گیرند که به بالاترین منزلت می رسند.  متأسفانه به سبب 
فرصت زمان اندک و نیز پلاتوهای زیاد احس��ان علیخانی این س��ناریوی اصلی برنامه اجرا نشد و 
نتوانستیم به جمع بندی مد نظر برسیم. مدیر شبکه سه گفت: امسال رویکرد شبکه سه سیما برای 
»ماه عسل« دور شدن از اولویت بخشی به سوژه ها و نزدیک شدن آن به برنامه ای موضوع محور است. 
میرحسینی در مورد انتقادهای دیگری که درباره »ماه عسل« مبنی بر افت کیفی آن مطرح می شود، 
گفت: این امر طبیعی است و »ماه عسل« طی 10 سال گذشته همیشه از دیدگاه مخاطبان دچار افت 
و خیز بوده است. ادعا کرد که یک برنامه همیشه در اوج باشد و گاهی این اتفاق ممکن است بیفتد، 

هرچند که معتقدم طی روزهای آتی شاهد اوج گیری مجدد این برنامه خواهید بود.

رویکرد ابلاغی شبکه3 به برنامه »ماه عسل« امسال
دور شدن از اولویت بخشی به سوژه ها، نزدیک شدن به برنامه ای موضوع محور
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بخندند و شاد باشند. طرفداران همیشگی علیخانی و ماه عسل هم در برابر 
اتهام غمگین بودن ماه عس�ل دفاع می کردند و به معجزات و تأثیر برنامه 

محبوبشان می پرداختند.
 این رقابت تا جایی پیش رفت که یکي از سایت های اینترنتی، نتایج یک 
نظرسنجی با شرکت بیش از 20هزارنفر را منتشر کرد که طبق آن بیش از 
54 درصد از مخاطبان »خندوانه« را براي تماش�ا انتخاب کرده اند و »ماه 
عس�ل« با 35/6 درصد آرا در مق�ام دوم قرار گرفته اس�ت.این آغاز یک 

رقابت جالب بین »خندوانه« باهدف شاد کردن مردم و »ماه  عسل« با روایت 
قصه های تلخ و شیرین و گاه هیجان انگیزش باهدف تلنگر زدن به فکر و 
وجدان مخاطبان در موقع اذان مغرب است. البته هنوز هم حس می شود که 
توجه مردم به ماه عسل بیشتر است و به خصوص آنکه تماشاچیان خندوانه 

ساعت24 می توانند تکرار آن را ببینند، اما باید منتظر ماند و 
دید که این رقابت جذاب در ساعت 19:30 با اقبال مردم 

به کدام شبکه به پایان خواهد رسید؟ 

نگاهی به همزمانی پخش »خندوانه« و »ماه عسل« در لحظات افطار ماه رمضان94

گپ وگفتی با پیمان قانع / طراح دکور ماه عسلرقابت خنـده و غـم، دَم دَمایِ افطار
 فرم »ماه عسل« تراژدی است، اما انتهای 

دکور آن نور است و امید
 دکور ماه عس��ل به ویژه در س��ه، چهار 
سال اخیر یکی از نقاط قوت این برنامه 
بوده اس��ت؛ دکوری که حاصل طراحی 
خلاقانه و مبتکرانه پیمان قانع اس��ت. 
او 10 س��ال س��ابقه همکاری با برنامه 
ماه عس��ل را دارد. قانع امس��ال هم سه 
دکور برای ماه عس��ل طراحی و تدارک 

دیده است.
وی در گپ وگفتی از دکور امسال و قصه  

دکورهای سال های پیش را می گوید.

 ایده  دکور امسال »ماه عسل« 
از کجا آمده است؟

ایده های ما به طول س��ال برمی گردد، 
برنامه که تمام می شود از همان موقع به 
بعد بر روی ایده ها فکر می کنیم. منتهی 

همیشه ایده ها از یک جرقه  شروع ش��ده . من خودم به اطرافم خیلی نگاه می کنم، به موضوعاتی که در 
اطرافم می گذرد خیلی توجه می کنم. یک روز پارک آب و آتش رفته بودم، در آنجا گنبد مینا برای تفریح 
خیلی جالب است. من خودم در کشورهای دیگر چنین چیزی را دیده بودم که معمولا هم در آن کارتون  
پخش می شود، ولی در گنبد مینای تهران در مورد کهکشان ها حرف می زدند که مطلب جالبی می گفت؛ 
اینکه سیاره ای وجود دارد که چندین میلیون سال نوری از ما دور است. خیلی به این فکر رفتم که واقعا 
چه دنیایی داریم. آدم هایی که اطراف ما هستند و ما آنها را به »ماه عسل« می آوریم و داستان هایشان را 

می شنویم. همین تعداد داستان هاست که جالب است.

توقع از دکوری برنامه ای که سابقه 10ساله دارد بالاس�ت؛ برای برآورده کردن این توقع 
چه کردید؟

طبیعتا توقعی که از دکور یک برنامه 10ساله می رود، یک دکور بالغ شده ای است؛ دکوری باشد که نیم 
نمره نسبت به دکورهای قبلی که داشته بالاتر باشد و فضای بهتری هم داشته باشد. دو سال قبل دکور 
حرکتی که ساختیم دکور بکر و خوبی بود و به ماه عسل کمک کرد. به خاطر همین مجدد از آن استفاده 
کردیم، اما امس��ال نرفتیم به سمتی که حتما یک حرکت و س��ازه عجیب و غریبی داشته باشیم. دکور 
»ماه عسل« امسال یک حرکت خیلی ساده  )مانند در( دارد که درش به شکل آسمان است و باز می شود. 
سعی کردیم در این دکور پیش زمینه ذهنی که هر فردی نسبت به کهکشان دارد )از جمله حس خوب 
و پدیده دست نیافتنی( در فضاسازی به لحاظ رنگ و فرم ایجاد کنیم. اینکه همه یک احساسی دارند که 
دکور خیلی بزرگ است هم به خاطر پیش زمینه ذهنی است که همه از کهکشان دارند. امسال به سمتی 

رفتیم به جای اینکه دکورمان را حرکت بدهیم دوربینمان را حرکت می دهیم.

اخیرا دیده می ش�ود که دکورهایی با کپی از برنامه های خارجی س�اخته می شود، نظر 
شما چیست؟

من پیش از این با عادل فردوسی پور در زمان جام جهانی اولین همکاری مان را تجربه کردیم؛ چون در 
کنار دیگر شبکه های جهان دیده می شدیم، خیلی سعی کردم دکور اسپرت و شیکی داشته باشیم. آن 
موقع آقای زین العابدین، مدیر شبکه س��ه بودند و خیلی کمک کردند که آن فونت انگلیسی روی دکور 
بماند. به خاطر اینکه به فضای آن برنامه کمک می کرد. »ماه عسل« نیز برنامه ای است که مشابه خارجی 
ندارد، مشابه داخلی هم که اگر دارد کپی است. یک موقع کپی، کپی خوبی است و یک چیزی به برنامه 
اضافه می شود، ولی یک موقع است که کپی آماتوری می ش��ود و از سرامتیازگیری و دیده شدن است. 
وقتی اجرا کپی باشد، میزانسن ها کپی  باش��د، طراحی صحنه کپی باشد باید برای آن برنامه ساز تاسف 
خورد. به نظرم تنها چیزی که در برنامه بد است کپی کنیم، دکور است. معمولا دکور را کپی نمی کنند.

هزینه های دکور برنامه چقدر است؟!
واقعا این طور نیس��ت که »ماه عس��ل« نسبت به س��ایر برنامه های تلویزیونی دس��تش باز باشد و پول 
اضافه تری بگیرد. چه بس��ا دیرتر هم هزینه ها را گرفته، منتهی بحث مالی همه جا هس��ت. برآوردهای 
صداوسیما را می شناسم. س��عی کردیم هزینه دکور پارسال و امس��المان را با اینکه تورم داشتیم و نرخ 
گرانی بالاست، به خاطر مسائلی که سازمان دارد، بالا نبریم. البته با خلاقیت تلاش کردیم با سال قبل 
خیلی تفاوت نداشته باشیم. من سعی کردم به عنوان طراح صحنه، به این موضع نروم که سازمان باید 
هزینه های ایده های من را بدهد. من بیشتر دوست داش��تم که کار کنم و با این کار کردن سعی کردم 
هزینه هایم را متعادل کنم. سعی می کنم با پولی که دارم بهترین کار را انجام دهم. می روم دنبال چیزی 

که به پولم نزدیک تر است و هر کدام از دکورهایی که داشتیم ارزش بصری داشتند.

کدام یک از دکورهایتان را در این سال ها دوست داشته اید؟
من یک تعداد از دکورهایم را دوست داشتم و یک تعدادی را هم نه. در »ماه عسل« نیز اگر شما دکورها را 
در یک طبقه قرار دهید احساس می کنم که این بچه درست بزرگ شده است ، واقعا همه را دوست دارم 
اما منتها آن دکوری که ش��بیه به گنبد بود از نظر من یک اتفاق بود و این دکور آخر کهکشان که از نظر 

من دیگر دکور نیست و یک طراحی صحنه است؛ چون واقعا چیزی در آن نیست.

 می گویند دس�تور داده اند که »ماه عس�ل« امسال غمگین نباشد؛ ش�ما برای این امر، 
تغییری در دکور دادید؟

ما واقعا موزیک صحنه نیس��تیم که برنامه مان را به یکباره به خواسته دیگران شاد کنیم؛ اصل فرم »ماه 
عسل« به تراژدی بودن آن است. حال ممکن است عاشقانه باشد و یا مثل داستان های غمگین ، غمگین 
باشد. برای همین حس فضای برنامه فضای غمگینی است. منتهی انتهای آن امید است، مثل دکور ما 
که هر ساله به این نتیجه رسیده که در بک گراندش نوری روشن داش��ته باشد، امیدی باشد و چراغی 
روشن باشد. ما برای آن امید و چراغ کوچک است که برنامه ساخته ایم و من برای آن یک ذره امید است 

که دکورم را زده ام.

تاسیس شبکه نسیم به عنوان شبکه ویژه طنز، مسابقه و 
سرگرمی به خودی خود یک اتفاق ناب در صداوسیما بود. 
این شبکه راه زیادی برای جذب مخاطب پیش رو دارد؛ 
به نظر می رس��د در بخش تولید هم باید به کسب تجربه 
پرداخته و نیز از تجربه شبکه های دیگر سیما استفاده کند 

تا بتواند اعتماد مخاطبان را جلب نماید. 
اما تولد برنامه طنز خندوانه با اجرای رامبد جوان و با هدف 
خنداندن مخاطبان و ش��ادی آفرینی س��الم خیلی زود 
توجه بینندگان را به خود جلب کرد. گرچه خنداونه در 
شرایطی آغاز به کارکرد که نسیم هنوز به صورت سراسری 
پخش نمی ش��د و تنها در تهران و برخی شهرهای دیگر 
قابل دریافت بود، اما استفاده از آنتن برخی از شبکه ها به 
 خصوص شبکه های استانی، توانست تا حدودی خنداونه را 

معرفی کند. 

تجرب��ه فوق العاده رامب��د ج��وان در تولی��د خندوان��ه 
س��ری اول باعث ش��د تا مدیران شبکه  نس��یم به تولید 
س��ری دوم ای��ن برنام��ه راغب ش��وند. با آماده س��ازی 
س��ری دوم ای��ن برنامه آن هم در ش��رایطی که نس��یم 
دیگر توانس��ته بود به طور رس��می به پخش سراس��ری 
 دس��ت پیدا کن��د، باع��ث ش��د ت��ا م��ردم از خنداونه

 استقبال کنند. البته خندوانه تجربه ای متفاوت در تولید 
یک برنامه با محوری��ت طنز بود. انتخاب حساب ش��ده  
میهمانان برنامه و خلاقیت های ویژه، رسماً خندوانه را به 

یک برنامه مورد استقبال تبدیل کرد.
با نزدیک شدن ماه رمضان تولیدکنندگان این برنامه در 
یک اقدام جالب تصمیم گرفتند تا خندوانه را در ش��بکه 
تازه تأسیس نسیم به برنامه افطارانه! تبدیل کنند. بنابراین 
شبکه نس��یم این برنامه60 دقیقه ای را به ساعت 19:30 

ل  نتق��ا ا
داد و این یعنی رقابت با »ماه عسل«.

رامبد جوان، مجری و کارگردان »خندوانه« در پاس��خ 
به اینکه آیا نگران نیست پخش همزمان برنامه با آثاری 
چون »عمو پورنگ« و »ماه عسل« از بینندگانش بکاهد، 
اظهار کرد: برنامه ما قبل از ماه مبارک رمضان ساعت ۲۲ 
روی آنتن می رفت. در مدیریت زمان بندی که مسوولان 
تلویزیون برای رمضان انجام دادند این تصمیم را گرفتند 
که ما 19:30 روی آنتن برویم و فکر نمی کنم این موضوع 

مشکلی داشته باشد. 

وی افزود: به خاطر اینکه ما تکراره��ای متعددی داریم 
نگرانی برایمان وجود ندارد. ما پس از پخش در س��اعت 
 19:30 در س��اعت های ۲۴، ۷ صب��ح، 11 صب��ح و 16

 بعد از ظهر دوب��اره روی آنتن می روی��م و علاقه مندان 
می توانند در این زمان کار ما را تماشا کنند. 

جوان تصریح ک��رد: ضمن اینکه کار ما س��فارش جایی 
نیس��ت و »خندوانه« دغدغه همه اس��ت. جامعه نباید 

فراموش کند که باید شاد باشد. 

برنامه های پرمخاطب عموما پرحاشیه هم هستند؛ به 
این امر سابقه طولانی یک برنامه و توقع مخاطب از رشد 
کمی و کیفی آن را هم بیافزایید تا حساسیت ها نسبت 

به آن مشخص تر شود. 
عموم��ا ویژه برنامه های مناس��بتی تلویزی��ون از این 
حواش��ی ب��ه دور نبوده ان��د و یک��ی از ای��ن برنامه ها، 
»ماه عس��ل« اس��ت. به غیر از انتقادهای همیش��گی 
که به میهمانان این برنامه می ش��ود و حاش��یه هایی 
ک��ه موضوع��ات برنامه ب��ه هم��راه م��ی آورد، این بار 
 بحث های مالی هم به حواش��ی ای��ن مجموعه افزوده 

شده است.

  پ�ول بیت المال یا اسپانس�ری یک موسس�ه 
مالی غیرمجاز!

در دومین قس��مت برنامه »ماه  عس��ل« 9۴ زمانی که 
میهم��ان برنامه عنوان کرد ک��ه فیلمبرداری مجالس 
فرهنگی مدارس هم انجام می دادم، احسان علیخانی، 
درددلش باز ش��د و گف��ت: »در حال حاض��ر درآمد 

 فیلمب��رداری مجالس عروس��ی  از ی��ک تهیه کننده  
با سابقه تلویزیون بیش��تر است. برخی گمان می کنند  
تلویزی��ون خانه پ��در بنده اس��ت. تلویزی��ون بودجه 
ندارد، ولی تا دلتان بخواهد کارش��ناس دارد. بعضی ها 
می گویند علیخانی هر کاری بخواه��د می تواند انجام 
دهد و دس��تمان در پول بیت المال اس��ت. این برنامه 
هزینه ای در دس��ت بیت المال ندارد، ول��ی با نظارت 
سازمان صداوسیماس��ت. این مطلب را باید می گفتم؛ 

چراکه حالم با شنیدن این حرف ها بد می شود.«
این گفته های علی خانی روی آنتن زنده ش��بکه3، در 
حالی است که خبرهایی از حمایت مالی یک مؤسسه 
فاقد مجوز بانک مرک��زی از برنامه نقل محافل خبری 
اس��ت. بانک مرکزی به عنوان نهاد ناظر ب��ر بانک ها و 
مؤسس��ات مالی و اعتباری اسامی بانک ها و مؤسسات 
مالی و اعتب��اری دارای مجوز را در س��ایت خود درج 
کرده و بارها از س��ازمان ها و نهادهای مجری تبلیغات 
تلویزیون��ی و محیطی خواس��ته که قب��ل از پذیرش 
تبلیغات از این نهاد استعلام گرفته و اجازه ندهند بانک 

و مؤسسه فاقد مجوز در رسانه ها تبلیغ کنند. اما حالا 
یکی از مه��م ترین ویژه برنامه های ماه رمضان رس��انه 
ملی یعنی »ماه عس��ل« در اختیار مؤسسه فاقد مجوز 
ثامن الحجج)ع( قرار داده شده است. این مؤسسه برای 
اینکه بتواند دستور بانک مرکزی مبنی بر عدم تبلیغات 
مؤسسات بدون مجوز را دور بزند، با نام باشگاه فرهنگی 
و ورزشی ثامن الحجج اسپانسر شده و جالب این جاست 
که این اتفاق برای نخس��تین بار نیس��ت که می افتد؛ 
مؤسس��ه مذکور در سال گذش��ته نیز اسپانسر برنامه 

نوروزی با مجری گری احسان علیخانی بوده است!

  شایعه های درآمد میلیاردی مجری
یک هفته نامه مدعی شده است که از قراردادهاي مالي 
برنامه »ماه عسل« و نحوه اسپانسرینگ صورت گرفته،  
تهیه کننده و مجري این برنام��ه خبر دارد. هفته نامه 
» طلوع صبح « می نویسد که میزان پرداختي سازمان 
صداوس��یما به تهیه کننده در برنامه هاي مش��ارکتي 
 عظیم و با بینن��ده بالا در بهترین حال��ت به دقیقه اي 

٥0 هزار تومان مي رس��د که اگر بخواهیم ماه عس��ل 
را از این اصل مس��تثني کنیم و آن را ج��زو برنامه هاي 
مناس��بتي مانند وی��ژه برنامه ش��ب عید به حس��اب 
بیاوریم دقیق��ه اي 100 هزار تومان ب��راي آن در نظر 
مي گیریم که با محاس��به اي سرانگشتي در طول 30 
 روز ماه مبارک رمضان مبلغ ۲٥0 میلیون تومان عددي 
 توجیه پذیر براي تهی��ه کنندگي ای��ن برنامه به نظر 
مي رس��د. جالب است که بدانید ش��نیده ها حاکي از 
آن است او مبلغ  یک میلیارد و ۲00 میلیون تومان را 
براي یک ماه طلب کرده اس��ت که علاوه بر این مبلغ، 
10 درصد از دریافتي سازمان به عنوان حق آورندگي 

اسپانسر به آورنده حامي مالي تعلق مي گیرد.
آنطور که شنیده ها حکایت مي کند، درنهایت سازمان 
صداوسیما مبلغ 800میلیون تومان را براي برنامه ماه 
عس��ل تصویب کرده که طبق محاس��باتي که صورت 
پذیرفت نزدیک به چهار برابر بودجه برنامه هاي ویژه و 
مناسبتي و نزدیک به هشت برابر برنامه هاي روتین و 

متداول در تلویزیون است.

نگاهی به »خندوانه« و مسابقه خنده و گریه در افطار

رامبد جوان از رقابت با »ماه عسل« 
نگران نیست

حواشی جدید برای »ماه عسل« 94

بعد از گذش��ت چندین س��ال با نام ماه رمضان، آغاز مجدد 
»ماه عس��ل« هم در گ��وش مخاطبان زنگ م��ی خورد. به 
 عقیده بسیاری از موافقان برنامه و مسوولان، اجرای علیخانی و 
 س��وژه هایش ب��ه یک��ی از موفق تری��ن برنامه ه��ا تبدیل 

شده است. 
 سوژه های ناب و لحظات احساسی ای که در این برنامه بازگو 
می شوند، به خوبی نبض مخاطبان را در دست گرفته و آنان 
را ساعتی قبل از اذان مغرب پای تلویزیون میخکوب می کند. 
در مقابل برخی به همان میزان هم حواش��ی و نقدهایی به 

همراه آورده است.
احس��ان علیخانی، مج��ری و تهیه کننده »ماه عس��ل« در 
گپ وگفتی درباره جدیدترین س��ری این مجموعه رمضانی 

می گوید.
 ماه عس�ل امس�ال 11 ساله ش�ده و همیشه هم 
موافقان و مخالفان جدی داش�ته است. نظرتان 

دراین باره چیست؟
انتقادها طبیعی اس��ت. درباره برنامه ای که زیاد دیده شود 
حرف هم زیاد زده می ش��ود. این باعث افتخار هم هس��ت. 
درباره برنامه نظر بدهند بهتر است تا خنثی باشد. این نشان 
می دهد که برنامه جریان ساز اس��ت و یک تضارب آرا حول 
آن ش��کل گرفته. این همه برنامه س��اخته می شود که هیچ 
نظری هم درباره شان نیست. دلیلش هم این است که اصلا 

دیده نمی شوند.
 ماه عسل 94 به نسبت سری های قبل چه حرف 

تازه ای برای گفتن دارد؟
قراری برای زدن حرف تازه نیس��ت. اص��لا اینکه فکر کنیم 
حتما باید حرفی بزنیم باعث شکست برنامه می شود. مردم 
خیلی بهتر از من و ش��ما هم��ه چیز را می دانن��د. فقط فرم 
برنامه را کمی تغییر داده ایم. برنامه ما قصه محور است؛ باید 

قصه های جدید تعریف کنیم.
شاید بسیاری از بینندگان شما توقع داشتند که 
تیتراژ ابتدایی برنامه همچنان با صدای مرحوم 
مرتضی پاشایی باشد و به نوعی همان ترانه سال 

قبل برای همیشه با ماه عسل بماند.
سال گذشته آن تیتراژ واقعا به موقع بود. مرتضی هم در قید 
حیات بود و کار را هم با عشق س��اخت. آن کار را هم خیلی 
دوست دارم، اما قرار بر این ش��د که خواننده دیگری با یک 
حال و هوای جدید و پر انرژی تر تیتراژ را بخواند. استفاده از 
صدای پاشایی ش��اید این تلقی را به وجود آورد که داریم از 

صدای آن مرحوم سوءاستفاده می کنیم.
 برنامه شما اتاق فکر هم دارد؟

بله، علاوه بر عوامل خودمان، از روان شناسان و اهالی رسانه 
هم در مورد ن��وع پردازش و روایت کم��ک می گیریم. حتی 
امسال سراغ منتقدان سرسخت ادوار ماه عسل رفته و با آنها 

هم گفت وگو کردیم.
 چقدر از متن نویسنده استفاده می کنید و چقدر 

از کلامتان بر پایه بداهه است؟
نویسنده که داریم، در عین حال برنامه سرشار از بداهه است. 

ما داریم قصه تعریف می کنیم.
 چند انتقاد ب�ه برنامه و نحوه اجرای ش�ما وارد 

است.
من مخالفم که این انتقاده��ا را طرح کنی، چون باعث تایید 
آنها می شود. برای من مهم نیست که دیگران چه می گویند. 

انتقادات برایم مهم نیست.
 می گوین�د فضای برنامه ش�ما غمگین اس�ت و 

مناسب ساعات افطار نیست.
می توانند ما را انتخاب نکنند. س��اده اس��ت. این همه تنوع 

شبکه داریم.
چرا فضای برنامه باید این قدر تلخ باشد؟

رسالت ما قصه است.
 چرا قصه های شادتری را روایت نمی کنید؟

آن وقت می شویم یک سریال طنز. اگر کسی ناراضی است، 
می تواند به جای برنامه ما خندوانه را ببیند. اتفاقا خودم هم 

این برنامه را خیلی دوست دارم.
می گویند ش�ما زمانی اصرار داشتید از میهمان 
خود گری�ه بگیرید و حالا منع ش�ان می کنید از 

بروز احساسش.
البته به این نظرات احترام می گذارم، اما واقعا برایم اهمیتی 
ندارد. من قصه تعریف می کنم؛ حالا یک قصه باعث شادی 

می شود و یکی هم موجب گریه.
 ماه عسل هر سال با حواشی دس�ت به گریبان 
بود، اما امسال از همان روز اول دچار حاشیه شد.

اتفاقا آنچه در آن برنامه مطرح ش��د موضوع مهمی است که 
آدم ها از آن فرار می کنند. این آسیب نسل جوان ماست که 
برای اثبات عش��ق نمی دانند چه کنند؛ نه خانواده یادشان 
می دهد و نه آموزش و پرورش و دانش��گاه. ما می خواستیم 
این نوع ابراز عش��ق را تقبیح کنیم. نمی دانم این واکنش ها 

برای چیست.
 در ش�بکه های اجتماعی و حتی رسانه ها خیلی 

حرف و حدیث درباره آن قسمت شکل گرفت.
یک سری از کسانی که اظهارنظر تخصصی کرده بودند، اتفاقا 
به ش��دت اصرار دارند در برنامه ما باش��ند و از آنها استفاده 
کنیم. من ب��ا یکی از آنها صحبت کردم. فق��ط پنج دقیقه از 
آن برنامه را دیده بود. نمی دانم چ��را چنین واکنش هایی را 

نشان دادند.
رسانه باید به آسیب ها بپردازد تا انسان ها هوشیار شوند. ما 
که نخواس��تیم از آن زوج جوان اسطوره بس��ازیم. من دفاع 

می کنم از برنامه روز اولمان.

احسان علیخانی در پاسخ به منتقدانش:

انتقادها برایم اهمیتی 
ندارد؛ من قصه  ام را 

تعریف می کنم
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 خرم��ا افزایش م��ی یابد، زی��را خرم��ا یکی از 
مقوی ترین خوراکی های مخصوص ماه مبارک 
رمضان است و بارها و بارها به تناول آن هنگام 
بازکردن روزه توسط ائمه اطهار)ع( سفارش شده 
است. هرس��اله با نزدیک ش��دن به ماه مبارک 
رمضان قیمت خرما کمی افزایش پیدا می کند و  برخی 

از انواع خرما نیز کمتر در  بازار یافت می شوند. 

   ن�رخ خرم�ا از س�ردخانه تا ب�ازار مصرف 
30درصد افزایش می یابد

رییس  انجمن ملی خرمای ایران در خصوص وضعیت 
بازارخرمای کش��ور در م��اه مبارک رمض��ان گفت: 
خوشبختانه ذخیره سازی لازم برای خرمای مورد نیاز 
همه استان ها در ماه رمضان انجام شده است و عملیات 
انتقال خرماهای ذخیره سازی شده از سردخانه ها به 

استان ها صورت گرفته و تا پایان ماه رمضان هیچ استانی 
در کشور دچارکمبود خرما نخواهدشد.

غلامرضا اکبری بیان داشت: انواع خرمای مصرفی در 
کش��ور خرمای رطب، خرمای خشک و نیمه خشک، 
رطب مضافتی، خرمای پیارم یا صادراتی و خرمای زرد 
هستند که بیشترین نوع مصرفی خرما در سراسرکشور 
رطب مضافتی است. وی ادامه داد: نرخ خرما در مناطق 
مختلف کشور فرق می کند و طبیعتا در استان هایی که 
خود تولید کننده خرماهستند، خرما ارزان تر است و 
در اس��تان هایی که مجبور به واردات خرما هستند، 
نرخ خرما از سردخانه تا مقصد حدود 25 تا 30 درصد 

افزایش پیدا می کند.
رییس انجمن ملی خرمای ایران این افزایش قیمت از 
سردخانه تا بازار را ناشی از هزینه حمل ونقل، نگهداری 
خرما و سود خرده فروشی دانست و گفت: تمام تلاش 
انجمن ملی خرما در سال جاری بر این بوده است که 

قیمت خرما برای ماه رمضان افزایش پیدا نکند.

   انواع خرما در بازار استان موجود است
در استان اصفهان نیز نتیجه گشت و گذار در بازارهای 
مختلف و برخی میوه فروشی ها، حاکی از آن است که 
امسال قیمت خرما افزایش چندانی نداشته و همه انواع 

خرما در بازار موجود است.
انواع خرمای مصرفی در بازارهای سطح شهر اصفهان 

خرما  رطب، رطب مضافتی و خرمای زرد هستند.
ریی��س اتحادیه آجیل و خش��کبار اصفه��ان در این 
خصوص گفت: خوشبختانه در یک هفته سپری شده 
از ماه مبارک رمضان شاهد افزایش قیمت هیچ یک از 

انواع خرما نبودیم.
مصطفی بحق اذعان داشت: در سراسر استان اصفهان 
 هرن��وع خرمایی که م��ردم بخواهند موجود اس��ت و

 هیچ گونه کمبودی مشاهده نمی شود.

وی ادام��ه داد: تفاوت قیمت خرم��ا در نقاط مختلف 
استان تنها ناشی از تفاوت  نوع خرماست و نظارت بر 
بازار خرما وجود دارد و کمتر موردی از گرانفروش��ی 

گزارش شده است.
 رییس اتحادیه آجیل و خشکبار اصفهان خاطر نشان 
کرد: از ماه ها پیش تدابیری برای ذخیره خرمای مورد 
نیاز ماه رمضان اندیشیده شده است و اکنون کمبودی 

در بازار دیده نمی شود.
بحق تاکی��د کرد: ش��هروندان می توانن��د در صورت 
مشاهده تخلف در خصوص گرانفروشی و یا کم فروشی 
با شماره تلفن 124 تماس حاصل کنند و مراتب تخلف 
را گزارش کنند تا توسط بازرس��ان بررسی های لازم 

صورت بگیرد.

   ذخیره سازی مناسب خرما برای ماه رمضان 
انجام شده است

رییس اتحادیه میوه و سبزی اصفهان نیز در خصوص 
بازارخرمای اصفهان در ماه مب��ارک رمضان گفت: در 
استان اصفهان رطب مضافتی، خرما رطب و خرمای زرد 
مورد استفاده مردم هستند که در ایام رمضان به وفور در 
سراسر استان یافت می شوند و بیشترین نوع خرمای 

مصرفی شهروندان اصفهانی رطب مضافتی است.
نوروزعلی اسماعیلی اظهارداشت: ذخیره سازی مناسب 
برای خرمای مورد نیاز ماه رمضان انجام ش��ده است و 
قیمت ها افزایش پی��دا نخواهندکرد، چون کمبودی 

مشاهده نمی شود.
وی قیم��ت خرما رط��ب را از کیلویی چه��ار تا هفت 
هزارتوم��ان، خرم��ای زرد را ازپن��ج تا ش��ش هزار و 
500تومان و رطب مضافتی را از پنج تاهفت هزارتومان 
اعلام کرد و تصریح کرد: با برنامه ریزی هایی که از پیش 
از ماه رمضان آغاز شده اس ، افزایش قیمت خرما تا پایان 

ماه رمضان نخواهیم داشت.

 LNG مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز از برنامه ایران برای صادرات محموله های
به کشورهای اروپایی در آینده ای نزدیک خبر داد.

همزمان با توقف عملیات اجرایی س��ه ط��رح بزرگ تولید LNG ای��ران در منطقه 
عسلویه و نامش��خص بودن برنامه های تولید و صادرات LNG، مدیرعامل شرکت 
ملی صادرات گاز از برنامه ایران صادرات محموله های LNG به کشورهای اروپایی 

در آینده ای نزدیک خبر می دهد.
علیرضا کاملی در تش��ریح سیاس��ت های صادرات گاز ایران، گفت: اولویت نخست 

در صادرات گاز، کشورهایی است که از لحاظ جغرافیایی به ایران نزدیک هستند.
مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز ایران با اشاره به دستورات بیژن زنگنه، وزیر نفت 
به منظور صادرات گاز طبیعی با اولویت کشورهای همسایه، تصریح کرد: ورود به بازار 
گاز اروپا از طریق خط لوله و در شرایط فعلی، حداقل به چهار هزار کیلومتر خط لوله 

نیاز دارد که نیازمند هزینه بالا و زمان زیادی است.
کاملی تاکید کرد: نگاه ایران به بازار گاز اروپا بلند مدت است و پیش بینی می شود از 

طریق LNG به بازارهای اروپا دسترسی پیدا کنیم.

مش��اور س��ازمان فن��اوری اطلاعات ای��ران گفت: ب��ه منظ��ور حمایت از توس��عه 
کسب و کارهای نوپا، نخستین خدمات رایانش ابری در لایه IaaS به متقاضیان واجد 
شرایط عرضه خواهد شد. سیف احمدیان اظهار داشت: رایانش ابری، داده های کلان، 
تلفن همراه و اینترنت اشیا از جمله تکنولوژی های روز دنیا محسوب می شوند که در 
ایران نیز مورد توجه قرار گرفته است. وی ادامه داد: در همین راستا، سازمان فناوری 
اطلاعات ایران به منظور کاربردی کردن فناوری رایانش ابری و در راس��تای ایجاد و 
توسعه شبکه ملی اطلاعات و مراکز داده داخلی، از سال گذشته طرح توسعه خدمات 

این نوع از فناوری را در دستور کار خود قرار داد.
مش��اور س��ازمان فناوری اطلاعات ایران در حوزه خدمات رایانش ابری با اش��اره به 
ویژگی های این خدمات تصریح کرد: ارائ��ه خدمات مورد تقاضا نظیر خدمات دولت 
الکترونیکی به صورت آس��ان، کم هزینه و سریع، دسترس��ی به خدمات در همه جا 
و همه وقت از طری��ق اینترنت و اینترانت با اولویت محت��وای بومی و همچنین ارائه 
ابزارهای مبتنی بر کسب و کار از جمله ویژگی های خدمات قابل عرضه در این حوزه 

محسوب می شود.

با احتساب آمارهای آقای سخنگو؛
اموات هنوز هم یارانه می گیرند

آمار اعلام شده از سخنگوی دولت درباره تعداد یارانه 
بگیران، انصرافی ها و البت��ه اظهارات وزیر کار مبنی بر 
حذف 200هزار نفر از فهرس��ت یارانه بگیران نش��ان 
می دهد که کماکان ام��وات هم یارانه 45500 تومانی 

را دریافت می کنند.
هفته گذشته بود که برای اولین بار محمدباقر نوبخت، 
س��خنگوی دولت تع��داد دقی��ق یارانه بگی��ران را به 
خبرنگاران اعلام کرد که براساس این آمار در خردادماه 
76میلیون و 57هزار و 430 نفر یارانه 45500 تومانی 

را  دریافت کرده اند.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی در نشست این 
هفته خود اعلام کرده که دو میلیون و 300هزار نفر از 

دریافت یارانه انصراف داده اند!
گفتنی اس��ت که اگر ای��ن دو آمار را کن��ار آمار تعداد 
حذف ش��ده ها از فهرس��ت یارانه بگیران قرار دهیم به 
جزئیاتی جدید از تعداد یارانه بگیران در جامعه آماری 

کشور خواهیم رسید.
قبلًا علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام 
کرده بود که 200هزار نفر از فهرست یارانه بگیران خط 
خورده اند، هرچند این آمار از سوی نمایندگان مجلس 
کمتر و بیشتر اعلام می ش��ود ولی در این گزارش آمار 

اعلام شده از سوی دولت مستند است.
بنابراین اگ��ر آمار دقی��ق یارانه بگی��ران، انصرافی ها 
و حذف ش��دگان را کن��ار جمعیت ایران ق��رار دهیم 
مشخص می شود که با احتساب حذفی ها و انصرافی ها 
مجموع یاران��ه بگی��ران 78میلیون و 560ه��زار نفر 

بوده اند.
این درحالی اس��ت که طبق اعلام مرکز آمار جمعیت 
ایران تا ساعت 15:00 روز سه شنبه دوم تیرماه معادل 
78,442,861 نفر بوده است! بنابراین می توان گفت 
که در فهرست یارانه بگیران کماکان اسامی اموات نیز 

وجود داشته است!

خبر اول
گروه اقتصاد تفاوت قیمت خرما ناشی از تفاوت نوع آن است

تثبیت نرخ خرما تا پایان ماه  مبارک رمضان در اصفهان

ایران به اروپا LNG صادر می کند
مشاور سازمان IT اعلام کرد:مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز ایران:

نخستین خدمات رایانش ابری در کشور عرضه شد
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سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس خبر داد:

 ۲ محموله بنزین وارداتی
 مرجوع شد

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس با اعلام اینکه دو محموله بنزین 
وارداتی مرجوع شده است گفت: س��ازمان ملی استاندارد علی رغم 
ساخت آزمایش��گاه در بندرعباس هنوز گزارش��ی از کیفیت بنزین 
وارداتی ارائه نداده است. حسین امیری خامکانی ، درباره گزارش وزارت 
نفت از وضعیت تولید، توزیع و واردات بنزین به کمیسیون انرژی گفت: 
طبق این گزارش مصرف بنزین کشور بین 68 تا 70 میلیون لیتر است 

که از این رقم بین شش تا 6,5 میلیون لیتر آن وارد می شود.
وی با بیان اینکه مسوولان وزارت نفت تاکید کردند که از تیرماه سال 
1393 بنزین وارداتی مطابق با استانداردهای یورو4 بوده است گفت: 
طبق گزارش بازرس��ی دو محموله وارداتی بنزین به دلیل نداشتن 
استانداردهای مورد نظر مرجوع ش��ده است. امیری خامکانی افزود: 
حجم بنزین یورو4 تولیدی کشور 19 میلیون لیتر است که در هشت 
کلانشهر کشور توزیع می شود. وی گفت: در گزارش وزارت نفت آمده 
بود که مابقی بنزین عرضه شده معمولی است، البته برخی شاخص های 

آن مطابق با استاندارد یورو4 ارتقا یافته است.

 90درصد زعفران ایران فله ای 
صادر می شود

بیش از 90 درصد صادرات زعفران ایران به صورت فله به کشورهای 
اروپایی خصوصا اسپانیا صادر می شود و این کشورها پس از فرآوری 
این محصول و بسته بندی مناسب آن را به عنوان تولیدات داخلی خود 
به دیگر کشورهای جهان صادر می کنند. طبق آمار گمرک جمهوری 
اسلامی در سال 1393 بیش از 158 تن زعفران از کشور صادر شده که 
در مقایسه با سال گذشته 16 درصد افزایش داشته است. این درحالی 
است که طبق آمار سازمان جهانی غذا و کشاورزی ملل متحد میزان 
تولید این محصول در ایران در حدود 240 تن است و در نتیجه به طور 
میانگین بین 25 الی 30 درصد زعفران تولیدی ایران در داخل مصرف 
می شود و مابقی آن صرف صادرات می شود؛ البته در دو سال اخیر به 
دلیل افت میزان تولید، سهم صادرات این محصول افزایش یافته است.

سبد خبر
گروه اقتصاد
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همزمان با فرا رسیدن ماه مبارک رمضان مصرف 
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 خرم��ا افزایش م��ی یابد، زی��را خرم��ا یکی از 
مقوی ترین خوراکی های مخصوص ماه مبارک 
رمضان است و بارها و بارها به تناول آن هنگام 
بازکردن روزه توسط ائمه اطهار)ع( سفارش شده 
است. هرس��اله با نزدیک ش��دن به ماه مبارک 
رمضان قیمت خرما کمی افزایش پیدا می کند و  برخی 

از انواع خرما نیز کمتر در  بازار یافت می شوند. 

   ن�رخ خرم�ا از س�ردخانه تا ب�ازار مصرف 
30درصد افزایش می یابد

رییس  انجمن ملی خرمای ایران در خصوص وضعیت 
بازارخرمای کش��ور در م��اه مبارک رمض��ان گفت: 
خوشبختانه ذخیره سازی لازم برای خرمای مورد نیاز 
همه استان ها در ماه رمضان انجام شده است و عملیات 
انتقال خرماهای ذخیره سازی شده از سردخانه ها به 

استان ها صورت گرفته و تا پایان ماه رمضان هیچ استانی 
در کشور دچارکمبود خرما نخواهدشد.

غلامرضا اکبری بیان داشت: انواع خرمای مصرفی در 
کش��ور خرمای رطب، خرمای خشک و نیمه خشک، 
رطب مضافتی، خرمای پیارم یا صادراتی و خرمای زرد 
هستند که بیشترین نوع مصرفی خرما در سراسرکشور 
رطب مضافتی است. وی ادامه داد: نرخ خرما در مناطق 
مختلف کشور فرق می کند و طبیعتا در استان هایی که 
خود تولید کننده خرماهستند، خرما ارزان تر است و 
در اس��تان هایی که مجبور به واردات خرما هستند، 
نرخ خرما از سردخانه تا مقصد حدود 25 تا 30 درصد 

افزایش پیدا می کند.
رییس انجمن ملی خرمای ایران این افزایش قیمت از 
سردخانه تا بازار را ناشی از هزینه حمل ونقل، نگهداری 
خرما و سود خرده فروشی دانست و گفت: تمام تلاش 
انجمن ملی خرما در سال جاری بر این بوده است که 

قیمت خرما برای ماه رمضان افزایش پیدا نکند.

   انواع خرما در بازار استان موجود است
در استان اصفهان نیز نتیجه گشت و گذار در بازارهای 
مختلف و برخی میوه فروشی ها، حاکی از آن است که 
امسال قیمت خرما افزایش چندانی نداشته و همه انواع 

خرما در بازار موجود است.
انواع خرمای مصرفی در بازارهای سطح شهر اصفهان 

خرما  رطب، رطب مضافتی و خرمای زرد هستند.
ریی��س اتحادیه آجیل و خش��کبار اصفه��ان در این 
خصوص گفت: خوشبختانه در یک هفته سپری شده 
از ماه مبارک رمضان شاهد افزایش قیمت هیچ یک از 

انواع خرما نبودیم.
مصطفی بحق اذعان داشت: در سراسر استان اصفهان 
 هرن��وع خرمایی که م��ردم بخواهند موجود اس��ت و

 هیچ گونه کمبودی مشاهده نمی شود.

وی ادام��ه داد: تفاوت قیمت خرم��ا در نقاط مختلف 
استان تنها ناشی از تفاوت  نوع خرماست و نظارت بر 
بازار خرما وجود دارد و کمتر موردی از گرانفروش��ی 

گزارش شده است.
 رییس اتحادیه آجیل و خشکبار اصفهان خاطر نشان 
کرد: از ماه ها پیش تدابیری برای ذخیره خرمای مورد 
نیاز ماه رمضان اندیشیده شده است و اکنون کمبودی 

در بازار دیده نمی شود.
بحق تاکی��د کرد: ش��هروندان می توانن��د در صورت 
مشاهده تخلف در خصوص گرانفروشی و یا کم فروشی 
با شماره تلفن 124 تماس حاصل کنند و مراتب تخلف 
را گزارش کنند تا توسط بازرس��ان بررسی های لازم 

صورت بگیرد.

   ذخیره سازی مناسب خرما برای ماه رمضان 
انجام شده است

رییس اتحادیه میوه و سبزی اصفهان نیز در خصوص 
بازارخرمای اصفهان در ماه مب��ارک رمضان گفت: در 
استان اصفهان رطب مضافتی، خرما رطب و خرمای زرد 
مورد استفاده مردم هستند که در ایام رمضان به وفور در 
سراسر استان یافت می شوند و بیشترین نوع خرمای 

مصرفی شهروندان اصفهانی رطب مضافتی است.
نوروزعلی اسماعیلی اظهارداشت: ذخیره سازی مناسب 
برای خرمای مورد نیاز ماه رمضان انجام ش��ده است و 
قیمت ها افزایش پی��دا نخواهندکرد، چون کمبودی 

مشاهده نمی شود.
وی قیمت خرمای رط��ب را از کیلویی چهار تا هفت 
هزارتوم��ان، خرم��ای زرد را ازپن��ج تا ش��ش هزار و 
500تومان و رطب مضافتی را از پنج تاهفت هزارتومان 
اعلام کرد و تصریح کرد: با برنامه ریزی هایی که از پیش 
از ماه رمضان آغاز شده اس ، افزایش قیمت خرما تا پایان 

ماه رمضان نخواهیم داشت.

 LNG مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز از برنامه ایران برای صادرات محموله های
به کشورهای اروپایی در آینده ای نزدیک خبر داد.

همزمان با توقف عملیات اجرایی س��ه ط��رح بزرگ تولید LNG ای��ران در منطقه 
عسلویه و نامش��خص بودن برنامه های تولید و صادرات LNG، مدیرعامل شرکت 
ملی صادرات گاز از برنامه ایران صادرات محموله های LNG به کشورهای اروپایی 

در آینده ای نزدیک خبر می دهد.
علیرضا کاملی در تش��ریح سیاس��ت های صادرات گاز ایران، گفت: اولویت نخست 

در صادرات گاز، کشورهایی است که از لحاظ جغرافیایی به ایران نزدیک هستند.
مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز ایران با اشاره به دستورات بیژن زنگنه، وزیر نفت 
به منظور صادرات گاز طبیعی با اولویت کشورهای همسایه، تصریح کرد: ورود به بازار 
گاز اروپا از طریق خط لوله و در شرایط فعلی، حداقل به چهار هزار کیلومتر خط لوله 

نیاز دارد که نیازمند هزینه بالا و زمان زیادی است.
کاملی تاکید کرد: نگاه ایران به بازار گاز اروپا بلند مدت است و پیش بینی می شود از 

طریق LNG به بازارهای اروپا دسترسی پیدا کنیم.

مش��اور س��ازمان فن��اوری اطلاعات ای��ران گفت: ب��ه منظ��ور حمایت از توس��عه 
کسب و کارهای نوپا، نخستین خدمات رایانش ابری در لایه IaaS به متقاضیان واجد 
شرایط عرضه خواهد شد. سیف احمدیان اظهار داشت: رایانش ابری، داده های کلان، 
تلفن همراه و اینترنت اشیا از جمله تکنولوژی های روز دنیا محسوب می شوند که در 
ایران نیز مورد توجه قرار گرفته است. وی ادامه داد: در همین راستا، سازمان فناوری 
اطلاعات ایران به منظور کاربردی کردن فناوری رایانش ابری و در راس��تای ایجاد و 
توسعه شبکه ملی اطلاعات و مراکز داده داخلی، از سال گذشته طرح توسعه خدمات 

این نوع از فناوری را در دستور کار خود قرار داد.
مش��اور س��ازمان فناوری اطلاعات ایران در حوزه خدمات رایانش ابری با اش��اره به 
ویژگی های این خدمات تصریح کرد: ارائ��ه خدمات مورد تقاضا نظیر خدمات دولت 
الکترونیکی به صورت آس��ان، کم هزینه و سریع، دسترس��ی به خدمات در همه جا 
و همه وقت از طری��ق اینترنت و اینترانت با اولویت محت��وای بومی و همچنین ارائه 
ابزارهای مبتنی بر کسب و کار از جمله ویژگی های خدمات قابل عرضه در این حوزه 

محسوب می شود.

با احتساب آمارهای آقای سخنگو؛
اموات هنوز هم یارانه می گیرند

آمار اعلام شده از سخنگوی دولت درباره تعداد یارانه 
بگیران، انصرافی ها و البت��ه اظهارات وزیر کار مبنی بر 
حذف 200هزار نفر از فهرس��ت یارانه بگیران نش��ان 
می دهد که کماکان ام��وات هم یارانه 45500 تومانی 

را دریافت می کنند.
هفته گذشته بود که برای اولین بار محمدباقر نوبخت، 
س��خنگوی دولت تع��داد دقی��ق یارانه بگی��ران را به 
خبرنگاران اعلام کرد که براساس این آمار در خردادماه 
76میلیون و 57هزار و 430 نفر یارانه 45500 تومانی 

را  دریافت کرده اند.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی در نشست این 
هفته خود اعلام کرده که دو میلیون و 300هزار نفر از 

دریافت یارانه انصراف داده اند!
گفتنی اس��ت که اگر ای��ن دو آمار را کن��ار آمار تعداد 
حذف ش��ده ها از فهرس��ت یارانه بگیران قرار دهیم به 
جزئیاتی جدید از تعداد یارانه بگیران در جامعه آماری 

کشور خواهیم رسید.
قبلًا علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام 
کرده بود که 200هزار نفر از فهرست یارانه بگیران خط 
خورده اند، هرچند این آمار از سوی نمایندگان مجلس 
کمتر و بیشتر اعلام می ش��ود ولی در این گزارش آمار 

اعلام شده از سوی دولت مستند است.
بنابراین اگ��ر آمار دقی��ق یارانه بگی��ران، انصرافی ها 
و حذف ش��دگان را کن��ار جمعیت ایران ق��رار دهیم 
مشخص می شود که با احتساب حذفی ها و انصرافی ها 
مجموع یاران��ه بگی��ران 78میلیون و 560ه��زار نفر 

بوده اند.
این درحالی اس��ت که طبق اعلام مرکز آمار جمعیت 
ایران تا ساعت 15:00 روز سه شنبه دوم تیرماه معادل 
78,442,861 نفر بوده است! بنابراین می توان گفت 
که در فهرست یارانه بگیران کماکان اسامی اموات نیز 

وجود داشته است!

خبر اول
گروه اقتصاد تفاوت قیمت خرما، ناشی از تفاوت نوع آن است

تثبیت نرخ خرما تا پایان ماه  مبارک رمضان در اصفهان

ایران به اروپا LNG صادر می کند
مشاور سازمان IT اعلام کرد:مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز ایران:

نخستین خدمات رایانش ابری در کشور عرضه شد
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گروه اقتصاد

آگهی تجدید مناقصه 

م��س��ع��ود م��ن��ت��ظ��ری -ش���ه���ردار ن��ج��ف آب��اد

موضوع و برآورد اولیه مناقصه: پروژه عملیات زیرسازی و جدول گذاری معابر شهرداری منطقه سه نجف آباد، براساس فهرست بهاء 
راه و باند سال 1394، بدون تعدیل و مابه التفاوت،  با برآورد اولیه به مبلغ 1/838/506/482 ریال. 

مدت اجرای پروژه: 150 روز 
دستگاه مناقصه گزار: شهرداری نجف آباد 

محل اجرای پروژه: معابر شهرداری منطقه سه نجف آباد.
شرایط شرکت در مناقصه: دارا بودن صلاحیت و رتبه لازم متناسب با نوع پروژه از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست 
جمهوری، رعایت س�قف قرارداد، داش�تن شخصیت حقوقی و مطابقت اساسنامه شرکت با موضوع مناقصه و ارایه آخرین تغییرات 

شرکت در روزنامه رسمی که منقضی نشده باشد )شرکت کنندگان در مناقصه باید رعایت منع مداخله کارکنان دولت را بنمایند(.
مهلت و محل دریافت و تحویل اسناد مناقصه و پیشنهاد قیمت: از شرکت های واجد شرایط دعوت می شود جهت کسب اطلاعات 
بیشتر و دریافت اسناد مناقصه تا پایان وقت اداری روز یک شنبه مورخ 94/04/14 به امور قراردادهای شهرداری نجف آباد مراجعه و 
پییشنهادات خود را حداکثر تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 94/04/18 به دبیرخانه محرمانه شهرداری نجف آباد تحویل نمایند. 

)دریافت اسناد مناقصه به صورت حضوری و با ارایه معرفی نامه کتبی، با مهر و امضاء مجاز و تعهد آور شرکت انجام می گیرد(. 
برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرار نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزییات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است. 
مبلغ فروش اسناد مناقصه: مبلغ 200/000 ریال طی فیش واریزی به حساب سیبا بانک ملی به شماره 0104544156001درآمد شهرداری 

نجف آباد 
میزان س�پرده: معادل 5 درصد برآورد اولیه به مبلغ )92/000/000( ریال را طی فیش واریزی به حس�اب س�پرده ش�ماره 0104544150002 

شهرداری نجف آباد و یا معادل آنرا ضمانتنامه معتبر بانکی ارایه نمایند. 
تذکر: شهرداری نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

)نوبت دوم(

آگهی مناقصه عمومی

آگهی مناقصه )نوبت اول( 

مهدی فاتحی – شهردار بهارستان 

انتخاب شایسته جنابعالی را به عنوان ش�هردار پایتخت فرهنگ و تمدن 
 ایران اس�لامی تبریک ع�رض نم�وده، از خداون�د منان برایت�ان توفیق 
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جناب آقای دکتر   جمالی نژاد
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گروه فرهنگ

آگهی مناقصه 94-12 

م��ع��اون��ت ع���م���ران ش��ه��ری ش���ه���رداری اص��ف��ه��ان 

شهرداری اصفهان در نظر دارد جهت اجرای پروژه های زیر از طریق برگزاری مناقصه 
انتخاب پیمانکار نماید.  

تذکرات: 
 ش�رکت کنندگان موظف به ارایه رتبه بندی مرتبط از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاس�ت جمهوری 

می باشد. 
 پیمانکاران ملزم به ارایه اس�ناد و مدارک ش�رکت، گواهی تشخیص صلاحیت گواهی تایید صلاحیت ایمنی و سوابق 
کاری خود قبل از تهیه اس�ناد می باش�ند، بدیهی اس�ت تحویل اس�ناد مناقصه منوط به ارزیابی سوابق و توان شرکت 

کنندگان می باشد. 
 برن�ده مناقص�ه جهت عقد ق�رارداد باید معادل 5درصد مبلغ م�ورد پیمان را به عنوان تضمی�ن تعهدات پیمان به 

صورت ضمانتنامه بانکی، اسناد خزانه یا اوراق مشارکت به شهرداری تسلیم نماید. 
 واجدی�ن ش�رایط می توانند از تاریخ 94/04/07 لغایت 94/04/15 هم�ه روزه به جزء روزهای تعطیل به حوزه معاونت 
عمران شهری واقع در خیابان کاوه ابتدای اتوبان دکتر چمران مراجعه و با ارایه معرفینامه کتبی شرکت و سایر مدارک 
نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند. لازم به ذکر است کلیه اسناد مناقصه می بایست توسط شرکت کننده 

تایید، مهر و امضا شده و طبق شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 
 آخرین مهلت ارس�ال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز سه شنبه مورخ 1394/04/16 می باشد، بدیهی است دریافت 

پاکت ها بعد از ساعت مقرر امکان پذیر نمی باشد. 
 حضور نماینده تام الاختیار و مطلع به آنالیز قیمت پیشنهادی و با معرفینامه کتبی پیمانکار در روز بازگشایی پاکت ها 

جهت ارایه توضیحات تکمیلی احتمالی در محل معاونت عمران شهری الزامی است. 
 شهرداری اصفهان در رد یک یا تمام پیشنهادات مختار است. 

 برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 
 هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد. 

 جهت دریافت اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی http://www.isfahan.ir مراجعه نمایید.

مبلغ برآورد اولیه نام پروژه 
تقریبی به ریال 

محل تامین 
اعتبار 

شهرداری 

مدت 
اجرای 
عملیات 

سپرده شرکت در 
مناقصه به ریال 

احداث مجموعه پارک، سالن مطالعه و زمین 
مرکزی و 49/000/000/000ورزشی گلستان )94-12-63(

//14153/500/000 ماه منطقه 7

//672/500/000 ماه منطقه 22/000/000/0007احداث خیابان آل بویه )94-12-64(

سامان دهی باند غربی و اصلاح گردش به 
راست بزرگراه شهید دستجردی

)94-12-65( 
//426/000/000 ماه منطقه 6/500/000/0005

پیاده روسازی ضلع شمالی خیابان مسجد سید 
حدفاصل چهارراه تختی تا چهارراه هفتم 

محرم )94-12-66(
//517/000/000 ماه منطقه 3/500/000/0001

//311/900/000 ماه منطقه 1/800/000/0007ساماندهی میدان آل محمد )94-12-67(

پیاده روسازی خیابان فرهنگ حدفاصل خیابان 
//310/550/000 ماه منطقه 1/350/000/00010دکتر آیت تا برج کبوتر )94-12-68(

جناب آقای دکتر   جمالی نژاد
شهردار محترم اصفهان 

جلال ربیعی - شهردار ورنامخواست 

انتخاب شایس�ته حضرتعالی با رای قاطع نمایندگان محترم مردم ش�ریف 
اصفهان در پارلمان شهری بعنوان شهردار کلانشهر اصفهان را صمیمانه تبریک 
و تهنیت عرض می نمایم. امید است تجارب ارزنده جنابعالی تاثیر بسزایی در 
پیشبرد اهداف و امور مربوطه در س�طح کلان مدیریت شهری داشته باشد. 

توفیق روز افزونتان را از درگاه خداوند متعال مسئلت می نمایم. 
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جناب آقای دکتر   جمالی نژاد
شهردار محترم اصفهان 

جلال ربیعی - شهردار ورنامخواست 

انتخاب شایس�ته حضرتعالی با رای قاطع نمایندگان محترم مردم ش�ریف 
اصفهان در پارلمان شهری بعنوان شهردار کلانشهر اصفهان را صمیمانه تبریک 
و تهنیت عرض می نمایم. امید است تجارب ارزنده جنابعالی تاثیر بسزایی در 
پیشبرد اهداف و امور مربوطه در س�طح کلان مدیریت شهری داشته باشد. 

توفیق روز افزونتان را از درگاه خداوند متعال مسئلت می نمایم. 

س��ینماهای کش��ور با اکران چهار فیلم چه��ره خود را 
برای فصل جدید تغییر می دهند. فیلم های سینمایی 
»یاسین« به کارگردانی حامد امرایی، »عصر یخبندان« 
به کارگردانی مصطفی کیایی، »گینس« به کارگردانی 
محس��ن تنابنده و »از رییس جمهور پاداش نگیرید« به 
کارگردانی کمال تبریزی از این جمله اند.فیلم »از رییس 
جمهور پاداش نگیرید« به سرگروهی پردیس »زندگی«، 
»عصر یخبندان« در گروه سینمایی استقلال و »گینس« 

در گروه سینمایی ماندانا اکران می شوند.

   »یاسین«
به گزارش فارس ،»یاسین« به کارگردانی حامد امرایی 
در موردتریاکاری اس��ت در یکی از ش��عارهای این فیلم 
سینمایی آمده اس��ت: »چه کس��انی در مقابل یاسین 
 موض��ع خواهند داش��ت؟ کس��انی که به س��فره مردم 

دست اندازی می کنند«.

این فیلم داستان یاسین پس��ر نوجوانی است که بیشتر 
کودکی اش را در محافل قرآنی سپری کرده  است، اما پدر 
او که مهندس با تجربه ای است، با ریا و طمع زیادش در 

زندگی روابط را با خانواده تیره کرده است و... .
بازیگران این فیلم س��ینمایی که تهی��ه کنندگی آن را 
محس��ن علی اکبری بر عه��ده دارد عبارتن��د از حمید 
فرخ نژاد، پریوش نظریه، حسین سلیمانی، رضا توکلی، 
یوس��ف مرادیان، رخساره ش��جاع الدین، آزاده شمس، 
احمدمهیاری، طوفان مهردادیان، مصطفی نظام اسلامی 
با هنرمن��دی بازیگران نوج��وان جعفر کرم��ی و ملیکا 

دوراندیش.
نکته: نام قبلی این فیلم سینمای »همه ما متهمیم« بود 

که به »یاسین« تغییر نام داد.

    »عصر یخبندان«
فیلم س��ینمایی »عص��ر یخبن��دان« ب��ه کارگردانی و 

نویسندگی مصطفی کیایی که پیش از این انتظار داشت 
در فصل بهار آن هم در پیک زمانی نوروز چهره پرده سینما 
را به خود ببیند، اما با جا ماندن از رقبا در تیرماه به نمایش 
در آمده اس��ت. مصطفی کیایی که گویا نبض مخاطب 
را در روند س��اخت آثارش یافته فیلم های پرمخاطبی را 
می سازد که گیشه س��ینما رونق پیدا می کند. او پیش 
از این فیلم س��ینمایی »خط ویژه« را در سینما ها اکران 
کرد. تهیه کنندگی این فیلم سینمایی را منصور لشکری 
قوچانی انجام داده است.فیلم سینمایی »عصر یخبندان« 
با بازی بازیگران چهره ای همچون فرهاد اصلانی، بهرام 
رادان، مهتاب کرامتی، س��حر دولتشاهی، ژاله صامتی و 

مینا ساداتی به روی پرده سینما ها رفته است.
در خلاصه داس��تان فیلم آمده اس��ت منی��ره » مهتاب 
کرامتی« و بابک » فرهاد اصلانی« زن و شوهری هستند 
که پس از 12 سال زندگی مشترک و داشتن یک فرزند، 
روابطشان به سردی کشیده است. منیره که از وضعیت 

موجود ناخرسند اس��ت، برای فرار از ش��رایط رو به مواد 
مخدر و رابطه با مردی به نام فرید » بهرام رادان« می آورد. 
در این وضعیت بابک نیز به زن خودش شک می کند و... .

نکته: این فیلم سینمایی در سی و سومین جشنواره فیلم 
فجر در سال 93 توانست در هفت بخش سودای سیمرغ 
کاندیدا شود که با نشستن دو سیمرغ  بر شانه های این 
فیلم در بخش بهترین بازیگر نقش مکمل زن »س��حر 
دولتش��اهی« و بهترین بازیگر نق��ش اول زن »مهتاب 

کرامتی« دست خالی نماند.

   »از رییس جمهور پاداش نگیرید«
کمال تبریزی آذر 1386 همزمان با آغاز مراسم حج تمتع 
فیلم برداری »از رییس جمهور پاداش نگیرید« را شروع  
و در سال 1387 پس از اتمام مراحل نهایی آماده نمایش 
کرد، اما مدیریت وقت س��ینمایی اک��ران عمومی فیلم 
را به صلاح نمی دانس��ت، اما طبق شرایطی که سازمان 
سینمایی کنونی پیش گرفته است این فیلم برای اکران 
عمومی آماده شد. تهیه کنندگی این فیلم بر عهده  مهدی 
کریمی است.کمال تبریزی از کارگردان هایی است که 
نمی توان حدس در پروژه بعدی س��ینمایی اش در چه 
 ژانر و فضایی فیلم خواهد ساخت. او روزی »یک تکه نان« 
 می س��ازد و روزی دیگر به س��راغ »لیلی با من است« 
می رود. و  امروز هم »از رییس جمهور پاداش نگیرید«را 
بر پرده سینما ها دارد. او به تجربه های جدید علاقه دارد 
او نشان داده در بسیاری از کارهایش کمدی نقش موثری 
داشته است، اما کمدی در روال کارهای تبریزی به جای 
این =که مراحل پخته شدن را در پیش بگیرد متاسفانه 
به س��مت پراکنده گویی رفته اس��ت و از دسترس ترین 
امکانات ب��رای خنداندن مخاطب اس��تفاده می کند. در 
این فیلم سینمایی بازیگرانی همچون حسن معجونی، 
آتیلا پسیانی، صابر ابر، آشا محرابی، زنده یاد احمد آقالو  

حضور دارند.
نکته:  گویا کمال تبریزی در چند پلان از این فیلم بازی 
کرده است شنیده ها حاکی از آن است که گریم کمال 
تبریزی که در نقش یک دیپلمات ظاهر ش��ده بسیار به 
ظریف »وزیر امور خارجه« شبیه شده است و دیگر اینکه 
بعد از مدت ها مخاطبان بازی زنده یاد احمد آقالو،بازیگر 

خوب تئاتر و تلویزیون را بر پرده سینما ها خواهند دید.  
گفتنی است که این فیلم سینمایی برای اینکه بتواند به 

اکران تابستان برسد چند اصلاحیه را انجام داده است.

   »گینس«
فیلم سینمایی »گینس« اولین ساخته محسن تنابنده 
در مقام کارگردان اس��ت. تنابنده بارها نش��ان داده که 
خوش فکر و در بخش های مختلفی در سینما همچون 
نویس��ندگی و بازیگری توانمند اس��ت، اما اینکه آیا در 
کارگردانی هم موفق خواهد بود یا نه، س��والی است که 
پاسخش را تا چندی دیگر می توان دریافت. نویسندگی 

این اثر سینمایی را محسن تنابنده بر عهده داشته است.
محسن تنابنده که خود این روزها جزو ستاره های بفروش 
به حساب می آید با شناخت از این فضا و شرایط از ستاره 
دیگر این روزهای س��ینما »رضا عطاران« برای بازی در 
نقش مقابل خود از وی استفاده کرده است. شاید این زوج 
بتوانند در اواسط دهه نود به زوج های ستاره ای تبدیل 
شوند که از این پس شاهد حضور بیشترشان در کنار هم 
باشیم. چنین اتفاقی در دهه هشتاد برای امین حیایی 
و محمد رضا گلزار افتاد.رضا عطاران، محسن تنابنده و 
حسین اس��کندری بازیگران اصلی »گینس« هستند. 
از دیگر نکاتی که می توان به آن اش��اره داشت تقاضای 
گینسی ها برای اکران نوروز 94 بود که مورد قبول واقع 

نشد.در خلاصه فیلم »گینس« آمده است:
فردین: گینس سیخی چنده!؟ پول کجاست اینو بگو؟

غنچه: خاک بر س��رت که نافتو از پول بریدن. بدبخت 
همش اعتباره... میدونی کیا اسمشون تو گینسه... علی 

دایی... رضا زاده... جنیفر لوپز.
نکته: زوج عطاران و تنابنده برای اولین بار در یک فیلم 
کنار هم قرار گرفته اند و در این ش��رایطی است که رضا 
عطاران این روزها تبدیل به سودآورترین بازیگر سینمای 
ایران شده و باید دید آیا ترکیب این دو بازیگر در کنار هم 

می تواند منجر به رکوردشکنی در اکران شود یا خیر؟
از بازیگرانی که در میان رکورداران اکران فصل بهار قرار 
داش��تند صابر ابر با فیلم س��ینمایی »از رییس جمهور 
پاداش نگیرید« و رضا عطاران با بازی در فیلم سینمایی 

»گینس« خود را به اکران تابستان رساندند.

محمود حقوقی، مدیر انتشارات س�پاهان/ ایسنا: معیش��ت نویسنده و ناشر 
به شدت در کیفیت کتاب های تولید شده خود را نش��ان می دهد و کتاب ها کیفیت 
مناسبی ندارند. در سال جدید شاهد تغییر در  قوانین و یارانه های کتاب و انتشارات 
نبودیم. تنها شاهد رکود بازار نشر هستیم که متاثر از وضعیت اقتصادی جامعه است 
و با وجود تورم و گران��ی اقلام گوناگون، به��ره وری و میزان س��وددهی به کمترین 
میزان ممکن می رسد. با توجه به اینکه معیشت نویسنده و ناشر به شدت در کیفیت 
کتاب های تولید شده خود را نش��ان می دهد، در چنین ش��رایطی کتاب ها کیفیت 

مناسبی ندارند. گرفتن مجوز نشر از آسان ترین مجوزهاست و متاسفانه در ایران به 
استناد اینکه فرد دارای تحصیلات دانشگاهی اس��ت مجوز می گیرد. در حالی که در 

کشورهای جهان اول گرفتن مجوز انتشارات پروسه ای طولانی دارد. 
برای یک کار فوق الع��اده تخصصی، هیچ گونه آموزش و تحصی��لات ویژه ای در نظر 
گرفته نش��ده و ماحصل این نوع برخورد به وجود آمدن انتشاراتی است که مدیران 
آنها حتی فاقد تخصص های اولیه همچون لیتوگرافی، صفحه آرایی، حروف چینی و 

امور چاپ  هستند.

اسماعیل امینی/ مهر: ش��عر معاصر به شکل طبیعی ش��عری صریح در ارجاع به 
مفاهیم دینی نیست. مساله غیرطبیعی در الهام نگرفتن ادیب معاصر ما از کلام وحی 

را باید در نظام آموزشی مان بجوییم.
 به نظر می رسد بر اساس یک روال طبیعی ارجاع به متون مقدس مانند قرآن کریم و 
ادعیه و احادیث در شعر گذشته بسیار پر رنگ تر از شعر و ادبیات معاصر ماست و امروز 
بیشتر ارجاعات صریح گذشته را می توانیم به شکل استعاره و اشاره و تاثیرپذیری از 
آیات و احادیث دید. به شکل طبیعی شعر امروز ما صراحت خودش را از دست داده 

است. البته این مساله تعلق به دوران ما ندارد در گذشته نیز همین منوال رایج بوده 
است. به عبارت دیگر کاهش صراحت شعر و حرکت آن به سمت پیچیدگی یک روال 
طبیعی است. اما واقعیت این اس��ت که نظام آموزش و پرورش در کشور ما تغییرات 

زیادی داشته است.
 در قدیم ش��روع تحصیل س��واد با عم جزء قرآن کریم بود و پس از آن هر کسی که 
باسواد می شد ملزم بود یک بار قرآن را دستخط خود بنویسد، اما در حال حاضر ارتباط 

با قرآن جزو برنامه درسی ما به طور مشخص نیست.  

رییس شورای مرکزی اتحادیه انجمن های اسلامی:
هدف انجمن های اسلامی 

تربیت نخبگان برای آینده انقلاب است
رییس ش��ورای مرکزی اتحادیه انجمن های اس��لامی با بیان اینکه 
انجمن های اسلامی به عنوان یک ذخیره بی بدیل نخبه پروری برای 
آینده انقلاب اس��لامی هستند، اظهار داش��ت: این انجمن میدان را 
برای فعالیت مدیریتی در وادی فرهنگ��ی و تربیتی به دانش آموزان 
فراهم می کند.مهدی فوقی در نشس��ت و گردهمایی مس��وولان و 
رابطان اتحادیه انجمن های اسلامی استان اصفهان که پیرامون اوقات 
فراغت و تشکیل ستاد های عضویابی هدفمند برگزار شد، با بیان این 
مطلب افزود:  یکی از عمده ترین فعالیت های ستاد، تمرکز بر تربیت 
مسوولان انجمن های اسلامی در سال آتی تحصیلی در 500 مدرسه 
است که در یک دوره سه ماهه با عنوان »طلایه داران« تحت آموزش 
قرار می گیرند.وی یادآور ش��د: یکی از مهم ترین محورهای فعالیت 
مسوولان و اعضای انجمن اسلامی در مدارس مدیریت فوق برنامه ها 
در طول سال تحصیلی مدارس است، از دیگر محورهای فعالیت این 
مسوولان، پرچم داری فعالیت های فرهنگی در مدارس به عنوان یک 
دوره کارآموزی در طول تابستان است.وی بیان کرد: آن چیزی که به 
عنوان تکیه گاه و اصلی ترین بحث اتحادیه انجمن اسلامی مطرح است، 
واگذاری نخستین عرصه مدیریت فرهنگی و تربیتی به دانش آموزان 
است، در حقیقت یکی از اندوخته ها و ذخیره های نظام در مجموعه 
ارزشی انجمن اسلامی شکل می گیرد.رییس شورای مرکزی اتحادیه 
انجمن های اس��لامی تصریح کرد: دانش آموزان شیرین ترین تجربه 
مدیریتی خود را در انجمن اسلامی مدارس حس می کنند و با قبول 
مسوولیت در فضای مدارس، با سختی ها و مشکلات از نزدیک آشنا 
می ش��وند و برای عرصه مدیریتی آموزش می بینند.وی عنوان کرد: 
اتحادیه انجمن اس��لامی از منظر رهبری به عن��وان یک مجموعه 
فرهنگی در قالب سنگر فکری و فرهنگی مدارس است و محل تجمع 

دانش آموزان نخبه به حساب می آید.
وی تاکید کرد: انجمن های اس��لامی به عنوان یک ذخیره بی بدیل 
نخبه پ��روری ب��رای آین��ده انق��لاب اس��لامی اس��ت، در حقیقت 
انجمن های اس��لامی مدارس، می��دان را برای فعالی��ت مدیریتی 
 و قبول مس��وولیت های مدیریت��ی در وادی فرهنگ��ی و تربیتی به 

دانش آموزان می دهد.

گزارش زوج عطاران و تنابنده می توانند رکورد شکن شوند؟

چهره سینماهای کشور با اکران 3 فیلم جدید تابستانی شد

یک مدیر انتشارات:

مثل آب خوردن مجوز نشر بگیرید!
یک شاعر و مدرس دانشگاه:

نظام آموزشی فعلی شاعر و نویسنده را از قرآن دور می کند
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زهره قندهاری

از ملک ادب حکم گذاران همه رفتند/ رو بار سفر بند که یاران همه رفتند 
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چند س��ال اس��ت که فرش��ته مرگ بد جوری پایش را در کفش های 
هنرمندان ایرانی کرده است؛ و بد جوری می تازد. 

پریروز دکتر سیمین دانشور، دیروز سیمین بهبهانی و امروز محمد علی 
سپانلو، چرا خرج فلک اینگونه کج رفتار شده است؟! )کما اینکه زنده یاد 
عارف قزوینی هم سال ها پیش از کج رفتاری چرخ مویه می کرد: چه کج رفتاری 
ای چرخ / چه بد کرداری ای چرخ / سرکین داری این چرخ/ نه دین داری، نه آیین 

داری این چرخ ...( بگذریم... 
 ناگهان سه ش��نبه 23 اردیبهش��ت ماه 94 خبر دار ش��دیم که »محمد علی 
سپانلو« شاعر، پژوهش��گر و منتقد ادبی، دار فانی را وداع گفت و در نیمه های 
ش��ب، به دیدار معشوق ش��تافت. باعث کمال تاسف اس��ت این مصیبت را به 

خانواده اش و همه اهل فرهنگ و ادب تسلیت می گوییم. 
سپانلو، متولد 1319 تهران و فارغ التحصیل رش��ته حقوق از دانشگاه تهران 
بود بیش از 60 کتاب مجموعه ش��عر، داستان ترجمه ش��عر و داستان و ده ها 
مطالعه تحقیق و نقد ادبی در رس��انه های مختلف داش��ت که هریک به جای 
خود در خور تامل اس��ت. علاوه بر آثار مطرح شده در زمینه ادبیات کودکان و 
نوجوانان نیز کارهای زیبایی به رشته تحریر درآورده است که به جز این همه، 
بازی در چندین فیلم را نیز باید اضافه کرد. ش��اخص ترین اثر س��پانلو کتاب 
»بازآفرینی واقعیت« بود که چاپ اول آن را در س��ال 1349 به دس��ت چاپ 
س��پرد. این مجموعه از داستان های کوتاه چندین نویس��نده مشهور ایرانی و 
نقدی بر هر داستان تشکیل شده اس��ت.  جلد دوم بازآفرینی واقعیت با عنوان 
»در جستجوی واقعیت« در سال 1377 منتشر شد.  کتاب دیگر این نویسنده 

توانمند »نویسندگان پیشرو ایران« نام داش��ت که در سال 1362 راهی بازار 
نش��ر ش��د. این مجموعه در واقع مجملی از تاریخ ادبیات معاصر ایران بود که 
ش��هرت زیادی برای مولف به همراه داش��ت. و جزو منابع درس��ی بسیاری از 

دانشگاه های ایران است.  
از دیگر پژوهش های ادبی او می توان مچهار شاعر آزادی 1377« را که درباره 
عارف قزوینی،  میرزاده عش��قی، ملک الش��عرا بهار و فرخی یزدی، نوشته بود 

نام برد. 
در داستان های روس��تایی ماجراییِ مردان، 1351 توصیف خشونت طبیعت 
را با ذهنیات مش��وش مردانی درگیر حادثه می آمیزد، تا ب��ه کنایه از ناروایی 
های اجتماعی س��خن گوید. از دیگر کارهای ممتاز این شاعر و داستان نویس 
برجس��ته امروز، می توان به مجموعه »قصه قدیم« اش��اره کرد. در این کتاب 
هفتاد قصه از سرچشمه های ادبیات ایران و اسلام اشاره شده بود که حاکی از 

پژوهش ها و تحقیقات وسیع سپانلو است. 
گفتنی است محمد علی سپانلو در س��ال 2003 میلادی برنده نشان »شوالیه 
نخل هنر و ادبیات« کشور فرانسه شد که این جایزه نام وی را در تاریخ ادبیات 

شعر و داستان ایران به عنوان یک شاعر و نویسنده خلاق به ثبت رساند.
 باری محمد علی سپانلو در سن 75 سالگی بدرود حیات گفت و به دیار جاودان 
راه یافت. روانش شاد و خاطرش گرامی باش��د. آخرین نکته ای را که در مورد 
این نویسنده نباید از یاد برد، دریافت جایزه »ماکس ژاکوب« از آکادمی فرانسه 
بود. حرکت ممتاز س��پانلو در اواخر عمرش انتشار »جنگ طرفه« با همکاری 
تعدادی از شعرا و نویسندگان صاحب نام کشور بود،  که وی سمت دبیری این 

گروه را برعهده داشت. 

چهل روز دور از شاعر تهران 



تصویرکودکان،نوجوانان وجوانانی که باید چند ماه 
متوالی درخانه باشند وکار مفیدی نداشته باشند 
جزبیدارماندن تا پاسی ازشب ومتعاقبا خوابیدن تا 
لنگ ظهر؛کانال عوض کردن های متوالی تلویزیون 
س��روکله زدن باخواهران و برادران،غرق ش��دن 
درگوشی های تلفن وتبلت ها باجمع دوستانی مثل خود 
با چاشنی بطالت،داستان بسیاری ازخانوادها درتابستان 

است.

   فراغت بیش�تر و حضور زی�اد دانش آموزان 
درشبکه های اجتماعی

اغلب جوانان ونوجوانان ب��ه ویژه دانش آم��وزان درایام 
تعطیلات تابستان با مشکل نحوه گذراندن اوقات فراغت 
روبرو هس��تند وازطرفی دیگربه دلیل نقش وتاثیربالای 
فضاهای مجازی وشبکه های اجتماعی در زندگی آحاد 
جامعه،این فضاها به اشتباه جای زمان فراغت واستراحت 
جوانان راگرفته و ای��ن امرهم تهدید وهم فرصتی بزرگ 
برای محس��وب می ش��ود. می��زان حضوردانش آموزان 
درفضای مجازی وپرسه زدن آنها درشبکه های اجتماعی؛ 
یکی ازموضوعاتی  اس��ت که می توان آن را به لیس��ت 
دغدغه های والدین اضافه کرد.چرا ک��ه کمترمادری را 
می توان سراغ داش��ت که ازوقت تلف کردن های فراوان 
فرزندش درفضای مجازی شکایت نداشته باشد،موضوعی 
که ش��اید بتوان نام اعتیاد اینترنتی راهم برآن گذاشت.

آسیب جدی که باید بیش ازگذش��ته مورد توجه باشد، 
نفوذ ش��بکه های اجتماع��ی مانن��د فیس بوک،وایبر، 
واتس آپ، لاین دربین دانش آموزان است.  به نظرمی رسد 
نمودارسنی اس��تفاده  کنندگان ازشبکه های اجتماعی 
رنگارنگ با کاهش مواجه شده وسن کاربران این شبکه ها 
را کمترازگذشته نشان می دهد تا جایی که دربین کاربران 
اینترنتی شبکه های مجازی،شاهد حضوربی حد وحساب 
دانش آموزان هستیم. استقبال کمرنگ دانش آموزان از 
ورزش نکته ای را گوش��زد میکند که می توان ازآن برای 
مقابله با آس��یب های ش��بکه های اجتماعی یا کاهش 

استفاده دانش آموزان ازاین فضا استفاده کرد.

    گذران اوقات فراغت درش�بکه های مجازی 
واینترنت یک چالش جدی تربیتی

مرتضی اسپنانی، رییس اداره مش��اوره تربیتی آموزش 
و پرورش کل اس��تان درخصوص گ��ذران اوقات فراغت 

درش��بکه های مجازی واینترنت که یک چالش جدی 
تربیتی است،اظهار داشت: اوقات فراغت دربرابراشتغال 
و درگیرهای روزمره است که سبب خستگی هم می شود.

اوقات فراغت م��ی توان��د پربارترین وش��ورانگیزترین 
لحظات و برعکس ملال انگیزترین وبی ثمرترین وحتی 
مفس��ده انگیزترین دقایق باش��د، لذا باعنایت به اینکه 
ساختارجمعیتی جامعه ما نش��ان می دهد که کشورما 
ازجوان ترین کشورهای دنیاست، براین اساس قشرعظیم 
 جوان ونوجوان نیازمند عنایت وتوج��ه جدی درزمینه 

برنامه ریزی برای گذران اوقات فراغتشان هستند. 
اوقات فراغ��ت کارکردهای زیادی را درب��ردارد ازجمله: 
فرصتی برای شکوفایی استعدادها وکسب توانمندی های 
لازم زندگی آینده، فرصتی جهت تجدید قوا، پرورش قوه 
خلاقیت وابتکارهمچنین مهارت آموزی، فرصتی جهت 
اصلاح رفتار،رشد وتعالی شخصیت انسانی، فرصتی جهت 
اش��اعه فرهنگ عمومی، دینی وملی وبراین اساس نیاز 
است که مسوولان جامعه و خانواده ها؛ نوجوانان وجوانان 
را درخصوص گذاران اوقات فراغتشان هدایت و راهنمایی 
کنند وب��ا برنامه ریزی صحی��ح آنه��ا را از ورود بی رویه 
واستفاده نامطلوب فضای مجازی وشبکه های اجتماعی 
که تاثیرات مخربی  را برهویت انسانی آنها خواهد داشت 
پیشگیری کنند.اسپنانی درادامه بحث تصریح کرد: امروزه 
تحقیقات نشان داده است که بیش از"44"  درصد جوانان 
ونوجوانان اوقات فراغت خود را با ورود به فضای مجازی 
واستفاده ازاینترنت، "35" درصد با  بازی های رایانه ای 
وگوش دادن به موس��یقی و کمتراز "17" درصدشان با 
اس��تفاده ازتلویزیون وبرنامه های آن اوقات فراغتشان را 
سپری می کنند.ورود بی رویه وگذاران اوقات فراغت دانش 
آموزان درفضای مجازی واینترنت به دلیل اینکه استفاده 
صحیح ازشبکه های اجتماعی و ورود به فضای مجازی 
درجامعه ما به درستی تبیین وفرهنگ سازی نشده است 
واغلب خانواده ها هم به دلیل ساختارسنتی چندان با این 
گونه فضا ها آشنایی ندارند،یک چالش جدی تربیتی است، 
هرچند که فرصتی جهت آموزش وتحقیق نیزاست،اما 
امروز اکثرجوان��ان ونوجوانان به دلیل عدم آش��نایی به 
استفاده صحیح ازفضای مجازی وشبکه های اجتماعی 

استفاده مفیدی ازاین فضا ها را ندارند. 

   آسیب ها و جرایم فضای آنلاین
رییس اداره مش��اوره تربیتی آموزش و پرورش اس��تان 

یادآورش��د: دانش آموزان اطلاعی ازس��ایت های مفید 
 ویا س��ایت های��ی را که نباید ب��دان ورود یابند،کس��ب 
نکرده اند وچه بس��ا این عدم اطلاعات درس��ت استفاده 
ازفضای مجازی باعث ش��ده اس��ت که فرزندان جامعه 
ازمولفه های دینی،تربیتی وفرهنگی دور شوند وهویتشان 
دچارتردید وآس��یب  ش��ود.لذا توجه جدی مس��وولان 
امردرخصوص ایجاد فرهنگ سازی صحیح ورود به فضای 
مجازی برای آحاد جامعه درشرایط ایمن لازم است تا از 

دغدغه والدین دراین خصوص کاسته شود. 
دراین زمینه با عنایت به اینکه داشتن روابط اجتماعی به 
صورت حضوری تاثیرشگرفی را در رشد وشخصیت سالم 
ومتعالی انسان ها دارد،یکی از فاکتورهای سلامت روان 
انسان ها وجامعه، وجود روابط موثراجتماعی با دیگران 
اس��ت و اس��تفاده افراطی ارتباط مجازی سلامت روان 
انسان ها را تهدید می کند. وی خاطرنشان کرد: درفضای 
مجازی چهارحوزه آسیب وجود دارد که بیشترین جرایم 
 و تخلفات وسواس��تفاده ها درراس��تای این چهارحوزه 

انجام می شود.
- حوزه خش��ونت که ازطریق بازی های رایانه ای، روان 

فرزندان را تهدید می کند.
- حوزه فحشا وفساد که بی عفتی وبی بند باری را ترویج 

می کند .
-  حوزه اعتی��اد و گرایش به س��وءمصرف م��واد مخدر 
وداروه��ای روان گ��ردان وحتی اعتی��اد ورود به فضای 

مجازی است.
- حوزه کلاهبرداری که دراس��تفاده فضای مجازی باید 

مراقب این حوزه ها باشند.
ورود افراط��ی به فضای مج��ازی باعث کاه��ش روابط 
اجتماعی و ایجاد افسردگی درجوانان ونوجوانان خواهد 
شد و ازسوی دیگرموجب بروزمشکلات در روابط اعضای 
خانواده ازجمله ایجاد تنش، مش��اجره و درگیری شده  
که باعث ایجاد ب��ی حرمتی وکاهش اعتم��اد به بزرگ 
تر ها به ویژه والدین خواهد ش��د.چنین مس��ائلی روان 
نوجوانان وجوانان را به هم ریخته و باعث افزایش ارتباطات 
 مجازی بدون توجه به مسائل امنیتی می شود که زمینه 
سوء استفاده ازنوجوان وجوان و انحرافات دیگر او را فراهم 
می آورد، بدان دلیل که درفضای آنلاین هرفردی غریبه 
اس��ت واین امکان وجود دارد که فردی با سن بالا خود را 

دوست کودک قرارداده وآسیب هایی را ایجاد کند. 
لذا توصیه می ش��ود ارتباطات وگفت گوهای حضوری 

 اعض��ای خان��واده درفض��ای خان��واده بیشترش��ده و
گفتمان های خانوادگی تشکیل شود،همچنین روابط با 

اطرافیان واقوام افزایش یابد وجلس��اتی 
ویژه به  دور ازموبایل و تکنولوژی درفضای 
خانوادگی تش��کیل ش��ده، تا ارتباطات 
حضوری  و صمیمیت ه��ای خانوادگی 

گسترش یابد.

   دوری دانش آم�وزان و کاهش 
آسیب ها ) ارائه راهکار( 

اسپنانی،  رییس اداره مش��اوره تربیتی 
آموزش و پرورش کل اس��تان پیرامون 
کاهش این معضل و دوری دانش آموزان 
از اس��تفاده افراطی ازفض��ای مجازی و 
 شبکه های اجتماعی درتوصیه والدین 

اظهار داشت: 
- اولین توصیه گسترش روابط اجتماعی 
وتقوی��ت ای��ن روابط ب��ا ش��یوه های 

مختلف ) بر گزاری جلس��ات، حل مس��ائل بدون وجود 
موبایل،خاموشی موبایل درمهمانی ها و صحبت رودرو 

و حضوری و....( است.
- توصیه دیگر آم��وزش های لازم به خان��واده و جوانان 
به خصوص آشنایی بیش��تر والدین به این فضاها  وکنار 
گذاشتن ارتباطات سنتی، راهنمایی و صحبت با فرزندان 
درخصوص استفاده بهینه ازشبکه ها مجازی و برقراری 

ارتباط محکم و استواروصمیمی با فرزندان
- تقویت باورهای دینی واعتقادی خود دربین خانواده،با 
پررنگ شدن این باورها بچه ها کمتردرمعرض آسیب های 

فضای اینترنت قرارمی گیرند.
 - ق��راردادان رایان��ه خانوادگی درمحلی ک��ه برای همه 

قابل مشاهده ودردسترس باشد. 
- یک ساعت مختص اینترنت و بازی های رایانه ای برای 
 کودکان درطول شبانه روز اس��ت که والدین خودشان 

بازی های رایانه ای را برای کودکان انتخاب کنند.
- بازی های رایانه خش��ن عاملی مهم درافزایش میزان 
خشونت کودکان است تا جایی که امکان دارد از انتخاب 
این بازی ها پیشگیری کرده وانتخاب برنامه ها متناسب با 

سن و مورد علاقه فرزندان باشد.
- پر کردن اوقات فراغت فرزندان با ورزش، مهارت آموزی 
و .... و دوری از ایج��اد فرصت بیکاری ب��رای آنان، دراین 
صورت دانش آموزان تا پایان تحصیلات عمومی حداقل 
سه مهارت شغلی رامی آموزند و همین امرموجب شده تا 

درآینده بیکار نشوند.
- س��رمایه گذاری برای اش��تغال کودکان درآینده  که 
لازمه تحققق این امرکس��ب مهارت ه��ا در زمان اوقات 

فراغت است.
-  آموزش آسیب ها وتهدید های فضای مجازی به فرزندان 
برای کمک به اس��تفاده ایم��ن از اینترنت اس��ت تا آنها 
اطلاعات ش��خصی خود وخان��واده را دراختیاردیگران 

قرارندهند.
- ش��ناخت والدین ازعلایم اینترنتی مثل کاهش روابط 
اجتماعی،عصبانیت و پرخاشگری در زمان قطع اتصال به 
اینترنت، افت تحصیلی، اختلال درخواب، رفتن به سراغ 
اینترنت درمواقع تنهایی،عدم تمایل به بیرون رفتن ازخانه 
مشکلات وناراحتی های جسمانی و عضلانی و ... است که 
به بچه ها بیاموزند که اگربا مشکلی درفضای مجازی رو به 
رو شدند  با آنها درمیان گذاشته وبه هیچ عنوان مشکلات 

را با دوستان آنلاین خود که غریبه اند مطرح نکنند.

- غنی سازی برنامه های فراغت دانش آموزان متناسب 
با شرایط س��نی ش��ان که دراین خصوص برنامه ریزی 
آموزش وپرورش را می طلبد که تا با مهیا 
کردن برنامه های اوقات فراغت متناسب 
با شرایط سنی، دانش آموزان شور و شوق 
درآن برنامه حضوریابند ونسبت به دورهم 
بودن وبالا بردن مشارکت های اجتماعی 
آنها ازحضورش��ان درفضاهای مجازی 

کاسته شود.

درمع�رض  بل�وغ  دوران     
آسیب های بیشتر

وقت گذرانی بدون کنترل دانش آموزان 
درفضای مجازی منجرب��ه ایجاد هویت 

کاذب و زودگذربرای آنها می شود.
گذش��ته  درس��ال های  متاس��فانه 
دانش آموزان ازفضای مجازی اس��تفاده 
بی رویه می کنند وهمین موضوع منجر 

به انزوای دانش آموزان شده است.
این هویت کاذب و زودگذر تصویری غیرواقعی برای افراد 
ایجاد می کند ومنجربه این می شود که افراد درتلاش و 
تکاپو برای حضوربیشتر در شبکه های اجتماعی شوند؛ 
چرا که درفضای مجازی بیش ازآنک��ه هویت برای فرد 
مطرح باش��د، دانش آموزس��عی در ارائه اف��کار وعلایق 
واندیشه های خود دارد که این خود بسیارخطرناک است.

اما آنچه درباره گرایش به ش��بکه های اجتماعی دربین 
جوانان ونوجوانان وب��ه ویژه دانش آم��وزان مهم به نظر 
می رسد این است که این قشر از جامعه به دلیل شرایط 
سنی که دارند از آسیب پذیری بسیار بالاتری برخوردارند 
وافرادی که دوران بلوغ را طی می کنند بیشتر ازهرگروه 
دیگری درمعرض آسیب هس��تند.راه اندازی شبکه های 
اجتماعی همچون وایبر،لاین واتس آپ منجربه این شده 
که خانواده ها ازهم دور شوند حتی ممکن است خانواده ها 
به صورت صوری و ظاهری دورهم جمع شوند،اما درهمان 
جمع نیزافراد خانواده هرکدام توجهش��ان به گوشی یا 

تبلت هایشان هستند.

    لزوم آگاهی کاربران به حدود و حریم خصوصی  
رییس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی 
انتظامی استان اصفهان با اشاره به اینکه فضای مجازی 
جزو جدایی ناپذیر زندگی اش��خاص است،گفت: فضای 
مجازی و رایانه امروز در زندگی ما انسان هاست وکودکان 

هم دراین فضای مجازی بازی می کنند.
دانش آموزان و دانشجویان و... به نوعی دراین فضا هستند 
وبه هرحال این محیط ج��زو جدایی ناپذی��ر از زندگی 
اش��خاص اس��ت، لکن نکته مهم نحوه استفاده صحیح 
واصولی ازاین فضاس��ت.فضای مجازی به صورت شبکه 
های اجتماعی، امروز  به صورت ی��ک تکنولوژی مدرن 
دراختیار قرارگرفته است، لازمه استفاده ازاین تکنولوژی 
مدرن، داش��تن فرهنگ اس��تفاده از آن اس��ت و فقدان 
این فرهنگ آسیب های بس��یاری را برجای می گذارد.

سرهنگ مرتضوی متذکر ش��د: یکی ازمشکلات برخی 
ازکاربران ضعف اخ��لاق است.اس��تفاده کنندگان این 
شبکه ها جوانان هس��تند و والدین این وس��ایل را برای 
فرزندان تهیه کرده،لکن لازم اس��ت که قبل ازتهیه این 
ابزارها عنصراساس��ی اخلاق را به فرزن��دان بیاموزند وبا 
آموزش به آنها تفهیم کنند که نباید وارد حریم خصوصی 

دیگران شوند. 

یادداشت از سید مهدی سلطانی: روزه عامل افزایش بصیرت اجتماعی است 
سرّ این مساله در آن است که سیری زیاد باعث ایجاد و ازدیاد بخار در مغز شده و 
مغز حالتی شبیه مستی پیدا می کند و نمی تواند خوب فکر کند، از این رو سرعت 

انتقال او کم شده و گرفتار نوعی کوری می شود. 
برخلاف گرس��نگی ارادی و جهت دار که روزه عهده دار آن است، که باعث رقت 
 و صفای قلب می ش��ود و قلب را آماده تفکری مطلوب می کند که باعث شناخت 

می شود و نوری آشکار و با دوام پیدا می کند.
 بنابراین نقش روزه در افزایش بصیرت اجتماعی به خوبی روش��ن می شود؛ زیرا 
باعث افزایش عقلانیت و تدبیر صحیح در انسان شده و با پدید آوردن گرسنگی در 
شخص روزه دار، زمینه رسیدن به کمالات را در او به وجود می آورد. همان گونه که 

پیامبر اکرم )ص( در شب معراج از خداوند پرسید: اساسی ترین عبادت ها کدام است؟ 
خداوند پاسخ داد: سکوت و روزه پیامبر )ص( پرسید: میراث روزه چیست؟ خداوند 
پاسخ داد: میراث روزه حکمت است و حکمت معرفت را در پی دارد و معرفت یقین 
و بصیرت را و وقتی که بنده ای به یقین رس��ید باکی ندارد ک��ه چگونه روزگار را 

سپری کند،  در سختی باشد یا آسانی. 
بنابراین هرگاه شکم از غذاهای سنگین خالی می شود، برای درک حقایق آماده تر 

شده و نور ایمان در آن تجلی می کند. 

   آثار اجتماعی روزه و معنویت رمضان 
مهم ترین آثار اجتماعی روزه و معنویت رمضان را می توان چنین برشمرد: 

1- جلب امدادهای الهی در اجتماعی و زندگی انسانی 
2- بهره مندی جامعه از خیرات و برکات الهی 

3- فراهم شدن زمینه توبه و پذیرش آن برای تمام اعضای جامعه انسانی 
4- توجه دایمی به عظمت خداوند و ستودن او به بزرگی 

5- گس��ترش تقوا و ترویج آن در محیط اجتماعی و زمینه سازی رسیدن انسان 

به تقوا و پرهیزگاری 
6- پویایی و روحیه سپاس��گزاری انس��ان و جامعه انس��انی از خداون��د و ترویج 

قدرشناسی و سپاس در تعاملات اجتماعی 
7- موفقیت و پیروزی اجتماعی انس��انی در برابر گرفتاری ها و شدائد و افزایش 
 قدرت غلبه بر آنه��ا و دوری از اعم��ال اجتماعی نامطلوب به جه��ت قدرت غلبه 

بر شدائد 
8- سلامت محیط جامعه از گناه و پلیدی ها 

9- کاهش جرائم اجتماعی و گسترش سلامت درونی جامعه انسانی 
10- ترویج و تحکیم روحیه محبت و مودت اس��لامی در برخوردهای اجتماعی و 

تعاملات پایدار انسانی.

 رییس پلیس  راهنمایی و رانندگی استان تاکید کرد:
استمرار در اجرای طرح، ایجاد نظم 
و امنیت خاطربرای شهروندان است

زندگي درشهر مقررات و هنجارهاي خاص خود را می طلبد که 
هر فرد به عنوان شهروند ملزم به رعایت آن است.

به دلیل افزایش جمعیت و روند رو به رشد زندگي شهرنشیني 
تعداد موتورسیکلت افزایش یافته و امروزه در شهرهای بزرگ و 

کوچک موتور وسیله اي پرطرفدار است.
نامیدن موتور به عنوان »مرکب مرگ« به این دلیل اس��ت که 
راکبان موتور نیز از خطرات ناش��ي از آن باخبر هس��تند، اما با 
احتیاط از این وسیله استفاده نمي کنند، با اینکه کشور ما تنها 
کشوري نیست که استفاده از موتوسیکلت در آن رایج است، اما 
جزو یکي از کشورهایي است که بالاترین آمار تخلفات ترافیکي 
و بالاتری��ن تصادف ها و حتي کش��ته ها را به خ��ود اختصاص 

داده است.
رییس پلی��س راهوار اس��تان درخص��وص تخلف��ات راکبان 
موتورسیکلت اذعان داش��ت : در زمینه تصادفات درون شهری 
و برون شهری درس��طح استان متاسفانه س��ال گذشته حدود 
"318" نفر ازموتورس��وارن براثرتصادفات جان خود را از دست 
داده اند وحدود 6770 موتورسوار در تصادفات مجروح و زخمی 

شده اند که این آمار بالایی است.
دراین تصادفات حدود "85" درصد علت وقوع تصادفات مربوط 
به تصادفات موتورسواران اس��ت و حدود بیش از "50" درصد 
تصادفات  دراس��تان منوط به تخلفات موتورس��یکلت سواران 

بوده که موجب تصادف می شوند.
س��رهنگ غلامی تاکید کرد: این آماربالا وبسیار نگران کنننده 
است، ازسویی واقفیم که موتورسیکلت وسیله خوبی است،اما 
متاسفانه به علت غیرایمن بودن این وسیله ضایعات بسیاری را 

دراستان متحمل می شویم.
ناگ��واری هایی چون بی سرپرس��ت ش��دن خانواره��ا،از بین 
رفت��ن کان��ون گ��رم خان��واده ه��ا، ب��روز مش��کلات مالی و 
 اقتصادی وس��ایر معضلات فرهنگی و اجتماع��ی را به جامعه 

تحمیل می کند.
امروزه ازموتورس��یکلت به دلی��ل ارزانی قیمت،کم س��وخت 
بودن،قابلیت مانوربالایی وفضای کمی که درسطح معابراشغال 
می کند، استقبال خوبی شده ومتاسفانه خیلی ازاقشارمتوسط 
واحتمالا کم درآمد و بسیاری ازجوانان از موتورسیکلت استقبال 
می نمایند وانکار نمی کنیم البته موتورسیکلت وسیله مناسبی 

است، لکن نوع استفاده ازآن نگران کننده است.
ریی��س پلیس راه��وار اس��تان درادام��ه بحث اظهار داش��ت: 
موتورسیکلت ها موجب بروز بی نظمی ها ونا امنی ها درجامعه 
شده  و این امر دغدغه بس��یاری از شهروندان است که پیوسته 
 به بی نظمی های موتورس��یکلت ها اش��اره می کنند و این امر

نشانه ای است که استفاده ازکلاه ایمنی می تواند دربحث نظم 
موتورسیکلت ها مورد تاکید قرار گیرد.

هنگامی که شاهدیم درسطح شهر وجامعه مردم ازکلاه ایمنی 
اس��تفاده می کنند، مبرهن اس��ت که به ایجاد نظم و قانون و 

مقررات توجه خاصی دارند.
بین اف��راد باورهای غلطی دربحث اس��تفاده ازکلاه وجود دارد 
وبرخی معتقدند ک��ه کلاه ایمنی باعث صدم��ه وارد کردن به 
نخاع وگردن شده، این درحالی است که تحقیقات اثبات کرده 
چنانچه کلاه ایمنی استاندارد باش��د، صدمه ای به سر و گردن 
وارد نخواهد شد وکلاه ایمنی بس��یاری ازصداهای بلند را کم 

کرده و قابلیت شنوایی را بهبود می دهد.
با توجه به اینکه س��هم موتورس��یکلت ها در وق��وع تصادفات 
بالاس��ت؛ اجرای طرح به طورمس��تمر درش��هراصفهان ادامه 
دارد وچنانچ��ه راکب موتورس��یکلت ازکلاه ایمنی اس��تفاده 
کند، درترددهای روزمره مش��کلی نخواهد نداش��ت و در واقع 
 اس��تفاده ازکلاه ایمن��ی موج��ب قانونمندت��ر ش��دن راکبان 

خواهد شد. 

خبر
نفوذ  شبکه های اجتماعی  میان  فرزندان گروه جامعه 

استفاده افراطی دانش آموزان از فضای مجازی چالش جدی تربیتی است
  اطلاعات محرمانه کاربران  و در امان ماندن از آسیب های فضای سایبری
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روزه و افزایش بصیرت اجتماعی 

چنانچه فرهنگ 
ونحوه استفاده 
بهینه ازاین ابزار 

 ارتباطی و 
شبکه های 
اجتماعی را 
به جوانان 

بیاموزیم، میزان 
آسیب پذیری 
کمترخواهد بود
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روزه عامل افزایش بصیرت اجتماعی است س��ر این مساله در آن است که سیری 
زیاد باعث ایجاد و ازدیاد بخار در مغز ش��ده و و مغز حالتی شبیه مستی پیدا می 
کند و نمی تواند خوب فکر کند، از این رو سرعت انتقال او کم شده و گرفتار نوعی 

کوری می شود. 
برخلاف گرس��نگی ارادی و جهت دار که روزه عهده دار آن است، که باعث رقت و 
صفای قلب می شود و قلب را آماده تفکری مطلوب می کند که باعث شناخت می 

شود و نوری آشکار و با دوام پیدا می کند.
 بنابراین نقش روزه در افزایش بصیرت اجتماعی به خوبی روش��ن می شود؛ زیرا 
باعث افزایش عقلانیت و تدبیر صحیح در انسان گردیده و با پدید آوردن گرسنگی 
در ش��خص روزه دار، زمینه رس��یدن به کمالات را در او به وجود می آورد. همان 

گونه که پیامبر اکرم )ص( در شب معراج از خداوند پرسید: اساسی ترین عبادت 
ها کدام است؟ خداوند پاسخ داد: سکوت و روزه پیامبر )ص( پرسید: میراث روزه 
چیست؟ خداوند پاس��خ داد: میراث روزه حکمت است و حکمت معرفت را در پی 
دارد و معرفت یقین و بصی��رت را و وقتی که بنده ای به یقین رس��ید باکی ندارد 
که چگونه روزگار را سپری کند،  در سختی باش��د یا آسانی. بنابراین هرگاه شکم 
از غذاهای سنگین خالی می گردد، برای درک حقایق آماده تر گشته و نور ایمان 

در آن تجلی می کند. 

   آثار اجتماعی روزه و معنویت رمضان 
مهم ترین آثار اجتماعی روزه و معنویت رمضان را می توان چنین برشمرد: 

1- جلب امدادهای الهی در اجتماعی و زندگی انسانی 
2- بهره مندی جامعه از خیرات و برکات الهی 

3- فراهم شدن زمینه توبه و پذیرش آن برای تمام اعضای جامعه انسانی 
4- توجه دایمی به عظمت خداوند و ستودن او به بزرگی 

5- گس��ترش تقوا و ترویج آن در محیط اجتماعی و زمینه سازی رسیدن انسان 

به تقوا و پرهیزگاری 
6- پویایی و روحیه ی سپاس��گزاری انس��ان و جامعه انس��انی از خداوند و ترویج 

قدرشناسی و سپاس در تعاملات اجتماعی 
7- موفقیت و پیروزی اجتماعی انس��انی در برابر گرفتاری ها و ش��دائد و افزایش 
قدرت غلبه بر آن ه��ا و دوری از اعمال اجتماعی نامطل��وب به جهت قدرت غلبه 

بر شدائد 
8- سلامت محیط جامعه از گناه و پلیدی ها 

9- کاهش جرائم اجتماعی و گسترش سلامت درونی جامعه انسانی 
10- ترویج و تحکیم روحیه ی محبت و مودت اسلامی در برخوردهای اجتماعی 

و تعاملات پایدار انسانی.

خبر
نفوذ شبکه های اجتماعی میان فرزندان ؛گروه جامعه 

استفاده افراطی دانش آموزان از فضای مجازی چالش جدی تربیتی است
  اطلاعات محرمانه کاربران  و در امان ماندن از آسیب های فضای سایبری
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روزه و افزایش بصیرت اجتماعی 

چنانچه فرهنگ 
ونحوه استفاده 
بهینه ازاین ابزار 
ارتباطی و شبکه 
های اجتماعی 
را به جوانان 

بیاموزیم، میزان 
آسیب پذیری 
کمترخواهد بود.
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)نوبت  دوم(آگهی تجدید مناقصه 

م��س��ع��ود م��ن��ت��ظ��ری -ش���ه���ردار ن��ج��ف آب��اد

موضوع و برآورد اولیه مناقصه: پروژه عملیات پیاده روسازی معابر شهرداری منطقه یک نجف آباد، براساس فهرست بهاء راه 
و باند سال 1394، بدون تعدیل و مابه التفاوت،  با برآورد اولیه به مبلغ 2/443/936/950 ریال. 

مدت اجرای پروژه: 120 روز 
دستگاه مناقصه گزار: شهرداری نجف آباد 

محل اجرای پروژه: معابر شهرداری منطقه یک نجف آباد.
ش�رایط ش�رکت در مناقصه: دارا بودن صلاحیت و رتبه لازم متناسب با نوع پروژه از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
ریاست جمهوری، رعایت سقف قرارداد، داشتن شخصیت حقوقی و مطابقت اساسنامه شرکت با موضوع مناقصه و ارایه آخرین 
تغییرات ش�رکت در روزنامه رس�می که منقضی نشده باشد )شرکت کنندگان در مناقصه باید رعایت منع مداخله کارکنان 

دولت را بنمایند(.
مهلت و محل دریافت و تحویل اس�ناد مناقصه و پیش�نهاد قیمت: از ش�رکت های واجد شرایط دعوت می شود جهت کسب 
 اطلاعات بیش�تر و دریافت اس�ناد مناقصه تا پایان وقت اداری روز یک ش�نبه مورخ 94/04/14 به امور قراردادهای ش�هرداری 
نجف آباد مراجعه و پییشنهادات خود را حداکثر تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 94/04/18 به دبیرخانه محرمانه شهرداری 
نجف آباد تحویل نمایند. )دریافت اسناد مناقصه به صورت حضوری و با ارایه معرفی نامه کتبی، با مهر و امضاء مجاز و تعهد آور 

شرکت انجام می گیرد(. 
برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرار نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزییات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است. 
مبلغ فروش اس�ناد مناقصه: مبلغ 200/000 ریال طی فیش واریزی به حس�اب س�یبا بانک ملی به ش�ماره 0104544156001درآمد 

شهرداری نجف آباد 
می�زان س�پرده: مع�ادل 5 درصد ب�رآورد اولیه به مبل�غ )122/200/000( ریال را طی فیش واریزی به حس�اب س�پرده ش�ماره 

0104544150002شهرداری نجف آباد و یا معادل آنرا ضمانتنامه معتبر بانکی ارایه نمایند. 
تذکر: شهرداری نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

)نوبت  دوم(آگهی تجدید مناقصه 

م��س��ع��ود م��ن��ت��ظ��ری -ش���ه���ردار ن��ج��ف آب��اد

موضوع و برآورد اولیه مناقصه: پروژه عملیات زیرس�ازی و جدول گذاری معابر ش�هرداری منطقه چهار نجف آباد، براس�اس 
فهرست بهاء راه و باند سال 1394، بدون تعدیل و مابه التفاوت،  با برآورد اولیه به مبلغ 1/959/015/442 ریال. 

مدت اجرای پروژه: 150 روز 
دستگاه مناقصه گزار: شهرداری نجف آباد 

محل اجرای پروژه: معابر شهرداری منطقه چهار نجف آباد.
ش�رایط ش�رکت در مناقصه: دارا بودن صلاحیت و رتبه لازم متناسب با نوع پروژه از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
ریاست جمهوری، رعایت سقف قرارداد، داشتن شخصیت حقوقی و مطابقت اساسنامه شرکت با موضوع مناقصه و ارایه آخرین 
تغییرات ش�رکت در روزنامه رس�می که منقضی نشده باشد )شرکت کنندگان در مناقصه باید رعایت منع مداخله کارکنان 

دولت را بنمایند(.
مهلت و محل دریافت و تحویل اس�ناد مناقصه و پیش�نهاد قیمت: از ش�رکت های واجد شرایط دعوت می شود جهت کسب 
 اطلاعات بیش�تر و دریافت اس�ناد مناقصه تا پایان وقت اداری روز یک ش�نبه مورخ 94/04/14 به امور قراردادهای ش�هرداری 
نجف آباد مراجعه و پییشنهادات خود را حداکثر تا پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 94/04/18 به دبیرخانه محرمانه شهرداری 
نجف آباد تحویل نمایند. )دریافت اسناد مناقصه به صورت حضوری و با ارایه معرفی نامه کتبی، با مهر و امضاء مجاز و تعهد آور 

شرکت انجام می گیرد(. 
برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرار نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزییات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است. 
مبلغ فروش اس�ناد مناقصه: مبلغ 200/000 ریال طی فیش واریزی به حس�اب س�یبا بانک ملی به ش�ماره 0104544156001درآمد 

شهرداری نجف آباد 
میزان سپرده: معادل 5 درصد برآورد اولیه به مبلغ )98/000/000( ریال را طی فیش واریزی به حساب سپرده شماره 0104544150002 

شهرداری نجف آباد و یا معادل آنرا ضمانتنامه معتبر بانکی ارایه نمایند. 
تذکر: شهرداری نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 



مدیرفنی تیم ملی هندبال:

منتقدان به فدراسیون اصفهانی 
حالا چه حرفی برای گفتن دارند؟!

مدیر فنی تیم ملی هندبال گفت: افرادی که در زمان ریاست رحیمی 
در فدراسیون هندبال، بحث سلطه اصفهانی ها را مطرح می کردند، حالا 

چه حرفی برای گفتن دارند.
مهدی اخ��وان اظهار ک��رد: در زمانی که علیرضا رحیمی، ریاس��ت 
فدراس��یون هندبال را بر عهده داش��ت، برخی افراد مغرضانه تلاش 

داشتند جو سنگینی را علیه هندبال اصفهان به وجود بیاورند.
وی ادامه داد: حضور پر تعداد بازیکنان و مربیان اصفهانی در اردوهای 
تیم ملی موجب شده بود تا برخی این مساله را به اصفهانی بودن رییس 
فدراسیون نسبت بدهند.مدیر فنی تیم ملی هندبال تصریح کرد: در 
حال حاضر ابوالحسن مهدوی که یک کرمانی است، ریاست فدراسیون 
را بر عهده دارد و سه مربی اصفهانی هدایت تیم های ملی را بر عهده 
گرفته اند که این مس��اله نش��ان می دهد حضور مربیان اصفهانی در 

تیم های ملی، به دلیل عملکرد مثبت و ظرفیت بالای آنها بوده است.
وی با اشاره به آغاز دور جدید تمرینات تیم ملی هندبال یادآور شد: 
لیست بازیکنان دعوت شده به تیم ملی اعلام شده و نخستین اردو از 
هفتم تیرماه برگزار می شود که اصفهان گزینه اصلی میزبانی این اردو 
محسوب می شود. اخوان به بیان مسوولیتش در تیم ملی پرداخت و 
گفت: شرح وظایف مدیر فنی در تیم ملی مشخص است، اما مقرر شده 
هفته آینده جلسه ای را با حضور مسوولان فدراسیون و کادر فنی تیم 

ملی برگزار کنیم تا هماهنگی های لازم انجام شود.

با پایان محرومیت صورت گرفت؛

بازگشت سهراب مرادی 
به اردوی تیم ملی وزنه برداری

س��هراب مرادی، وزنه بردار المپیکی و ملی پ��وش اصفهانی با پایان 
محرومیتش در اردوی تیم ملی حضور می یابد.

س��هراب مرادی، وزنه بردار ملی پوش و المپیکی اصفهان در جریان 
مسابقات قهرمانی آسیا 2013 تست دوپینگ داد که نتیجه  آزمایش 
وی )به دلیل مصرف متادون( مثبت اعلام شد و بدین صورت به مدت 

دو سال از حضور در میادین محروم شد.
تاریخ ش��روع محرومیت مرادی از دوم تیرماه س��ال 92 آغاز ش��د و 
دوم تیرماه 94 نیز به پایان رس��ید.مرادی که امید بسیاری به وی در 
رقابت های المپیک لندن می رفت و همگان انتظار نخس��تین مدال 
المپیکی اصفهان را از او داش��تند با س��ه بار انداختن وزنه از دور آن 
رقابت ها حذف شد.وی در طول مدت محرومیتش، تمرینات خود را 
در لنجان )شهر زادگاهش( ادامه داد و به توصیه حسین توکلی به یک 
وزن بالاتر؛ یعنی دسته 94 کیلوگرم آمده است.مرادی پیش از این در 

دسته 85 کیلوگرم برای کشورمان وزنه می زد.
این وزنه بردار المپیکی باید خود را برای مسابقات جهانی آمریکا آماده 
 کند.مرادی در مرحله بعدی اردوی تیم ملی که از روز ش��نبه، ششم 

تیرماه در شهرکرد آغاز می شود، شرکت می کند.

اتفاقی که برای نخستین بار 
در ورزش سه گانه ایران رخ داد

س��ه گانه کار ایرانی برای اولین بار در لیست بهترین های آسیا 
قرار گرفتند. فهرس��ت امتیازات کنفدراسیون س��ه گانه آسیا 
مربوط به رده بندی ورزشکاران مرد بزرگسال سه گانه کار آسیا 
 تا تاریخ 25 اردیبهش��ت ماه 1394 مشخص ش��د که اسامی 
سه تن از ورزشکاران سه گانه کار ایران برای اولین بار در آن به 
چش��م می خورد. این گزارش حاکی از آن است که برای اولین 
بار از زمان تاسیس فدراسیون ورزش س��ه گانه ایران و شرکت 
ورزشکاران سه گانه کار ایرانی در مسابقات بین المللی، اسامی 
سه ورزش��کار ایرانی در این رده بندی به چشم می خورد که در 
نوع خود بسیار ارزشمند است.سلمان تیموری، احسان امینیان 
و میلاد طاهری روزبهانی س��ه ورزشکاری هس��تند که در این 
فهرست نامشان درج شده و در بین 99 ورزشکار منتخب آسیا 
قرار گرفته اند.از نظر امتیاز و رده بندی، سلمان تیموری با 100 
امتیاز در رده 59 ، احس��ان امینیان با 92/5 امتیاز در رده 64 
و میلاد طاهری روزبهانی با 85/6 امتیاز در رده 70 آس��یا قرار 
گرفته اند و ورزشکاری از کشور هنگ کنگ با 1450 امتیاز در 
رده اول قرار دارد. ضمن اینکه نفر آخر جدول رده بندی با 26/3 

امتیاز از کشور ژاپن جای گرفته است.

انصراف شیرازی ها از تیمداری 
در لیگ برتر فوتسال

مسوولان استان شیراز از خرید امتیاز تیم لیگ برتری فوتسال 
میثاق تهران منصرف شدند.

فرزاد هنرپیش��ه،رییس هیات فوتبال اس��تان ف��ارس درباره 
وضعیت انتقال امتیاز تیم میثاق تهران به ش��یراز، اظهار کرد:  
آخرین جلسه با مالکان باشگاه برگزار شد. در نهایت خریداران 
از انتقال امتیاز منصرف شدند، چون تا شروع لیگ برتر فرصتی 

باقی نمانده بود.
هنرپیشه تاکید کرد: خرید یک تیم باید با هدف و فرصت کافی 
باشد، ولی در این ش��رایط و زمان کوتاه، قطعا انتقال میثاق به 

شیراز بدون برنامه می شد و نتایج بدی در پی داشت.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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درفصل نقل و انتقالات تنها دلالان نیستند که برای باشگاه های 
پرطرفدار بازیکن می آورند و می برن��د، ظاهرا با پدیده جدیدی 
مواجه هستیم و آن تیم بس��تن برخی بوق چی هاست که برای 

مربیان تعیین تکلیف می کنند! 
خیلی ها تصور می کنند که دلال ها نقش پررنگی در بسته شدن 
تیم ها دارند، ش��اید این بحث از زیر س��اختش غلط نباشد، اما 
واقعیت این اس��ت که در تیم های پرطرفدار کسان دیگری هم 
هس��تند که در نقل و انتقالات نقش پر رنگی ایفا می کنند. آنها 
دلال به معنای حرفه ای نیستند، جزو مدیران و سیاسیون و هیات 

مدیره و ... هم نیستند، بلکه برخی لیدرها هستند.
 آنها که سکوها را کنترل می کنند و با همان سکوها راه بسیاری را 
می بندند و برخی را به باشگاه های مورد علاقه خودشان می آورند.

برخی بوقچی ها با یک ش��یپور س��اده یا یک طبل و استفاده از 

احساس��ات مردم کاری می کنند که مدیران و بازیکنان مجبور 
به آمدن یا رفتن شوند. گاهی ابزار آنها بوق و طبل نیست، برخی 

مواقع کار به پاره آجر و مشت هم می رسد.
 مشت زیرچش��م دایی نمونه ای بسیار درش��ت بود، کسی که با 
پاره آجر به قطبی حمله کرد نیز ایضا. آنها که علیه صادقی شعار 
دادند و آنها که نکونام را پراندند و آنها که به کلاه قرمز آن دو بند 
کردند و کاری کردند که او برود و پشت سرش را نگاه نکند، آنها 
مهم هستند، کارهای شان و رفتارشان بازیکن می آورد و می برد.

دو روز پیش یک س��ری ازهمی��ن آقایان، جلوی درب باش��گاه 
استقلال، لیست بازیکنانی را در دست داش��تند و آن را جلوی 
چش��م مظلومی گرفتند و معتقد بودند که باید این بازیکنان در 

استقلال نباشند!
رفتار این لیدرها عجیب ش��ده اس��ت، اینکه هواداران بخواهند 
برای استقلال و سرمربی این تیم بازیکن بیاورند و یا جلوی ورود 
برخی را بگیرند در نوع خود بی نظیر است و تنها می تواند در ایران 
این اتفاق بیفتد، آنهم نه بازیکنانی معمولی، بلکه بازیکنانی مثل 
نکونام و یا رحمتی که هر کدام ج��زو برترین های تاریخ فوتبال 
ایران جا می گیرند.همه اینها نشانه است، نشانه تراول های پنجاه 
و صد هزار تومانی اس��ت، یکی تراول می ده��د و یکی می گیرد 
مردم بی شیله و پیله هم ابزار اینان هستند، برای ورود و خروج 
بازیکن،  کسی هم نیس��ت که جلوی آنها را بگیرد، چون بوق در 

دست آنهاست.

رییس کمیته  فنی و توس��عه فدراس��یون فو تبا ل می گوید 
پس از آن که مدارک محمد خاکپور به AFC برای معرفی 
ارسال شده است، در پاس��خ نامه آمده که او نمی تواند روی 

نیمکت بنشیند.
مرتضی محصص و در پاسخ به این سوال که سرنوشت رای 
AFC مبنی بر تطبی��ق مدارک محمد خاکپور در آس��یا با 
توجه به اینکه او مدارکش را در آمریکا اخذ کرده است به کجا 
انجامید؟ اظها ر کرد: AFC گفته که خاکپور نمی تواند روی 
نیمکت بنشیند. این تصمیمی اس��ت که آنها اتخاذ کرده اند 
و باید ببینیم که از چه راهی می توانی��م کار را پیش ببریم.

وی ا دا مه  داد: پیش از این افشین قطبی نیز با همین مدرک 
توانست به عنوان سرمربی تیم ملی فو تبا ل ایران کار خود را 
 AFC ادامه دهد، اما یک س��ال و نیم بعد قوانین تازه ای در
جایگزین شده است و مربیانی که در آسیا مدرک مربیگری 
گرفته اند در اولویت قرار دارند. بنا بر این AFC نظر داده است 
که با توجه به وضع موجود خاکپور نمی تواند بر روی نیمکت 

سرمربیگری تیم المپیک بنشیند.
رییس کمیته  فنی و توسعه فدراس��یون فو تبا ل با بیان این 
که روز گذشته )سه ش��نبه( تا پایان شب جلسه کمیته  فنی 
و توسعه فدراسیون فو تبا ل در سه محور دنبال شد که یکی 
از آنها حضور محمد خاکپور بود، بیا ن  کرد: با محمد خاکپور 
و حبیب کاش��انی در مورد تیم  ملی امید و بر نامه ریزی های 

لازم صحبت کردیم. خاکپور نیز با توج��ه به اینکه دو مربی 
تیم امید )حاج قاسم و صالح( از تیم امید کناره گیری کرده اند 
تماس هایی برقرار کرده تا جایگزین های آنها را انتخاب کند.

محصص افزود: کلاس های مربیگ��ری در آمریکا به گونه ای 
است که هر س��ه س��ال یک بار باید مدارک اخذ شده در آن 

تمدید شود و پس از سه سال اعتباری ندارد. 
خاکپور تمدید مدارک خود را انجام داده است، اما با توجه به 
تغییرات موجود در AFC در حال  حاضر نشستن او بر روی 

نیمکت امکان پذیر نیست.
 اگر بخواهیم منطقی به این موضوع فکر کنیم شاید تصمیم 
درس��تی برای AFC باش��د، در نهایت هم اگر لازم باش��د 
خاکپور کلاس های A مربیگری در آسیا را می تواند در ایران 

پشت سر بگذارد.

شانس دو رش��ته ووش��و و کاراته برای حضور در 
المپیک 2020 در میان هشت رشته ورزشی که به 
کمیته بین المللی برای حضور در المپیک 2020 

به کمیته برگزاری اعلام شده کمتر است. 
کمیته بین الملل��ی المپی��ک IOC از میان 26 
رشته ورزشی که درخواس��ت حضور در المپیک 
را داده بودند، فهرس��ت متش��کل از هشت رشته 
ورزشی را برای ورود به المپیک 2020 را انتخاب 
ک��رد. بیس��بال و س��افتبال، کاراته، اس��کواش، 
بولینگ، رولر اسکیت، ورزش های صعودی، موج 
سواری و ووشو رشته های هس��تند که به کمیته 
برگزاری معرفی شده تا از میان آنها یک رشته با دو 
مدال برای حضور در المپیک 2020 انتخاب شود.

نکته مهم اینکه این انتخاب فقط برای همین یک 
دوره اس��ت که آن هم از س��وی کمیته برگزاری 
یعنی ژاپنی ها صورت خواهد گرفت. اما دو رشته 
رزمی کاراته و ووش��و که از چندس��ال گذش��ته 
تلاش هایی را برای ورود به المپیک داشته اند در 

این بین از کمترین شانس برای رسیدن به هدف 
خود برخودار هس��تند. پرداختن به برخی نکات 
وج��ود دارد، می تواند خیلی از مس��ائل را در این 

خصوص مشخص کند. 
اینکه بعد از سال 2012 برای دومین بار نام ووشو 
در بین رشته های منتخب IOC برای حضور در 
المپیک 2020 قرار می گی��رد خود یک موفقیت 
بزرگ برای این رشته رزمی است که طی سال های 
گذش��ته مورد توجه قرار گرفته و با اقبال عمومی 

مواجه شده است. 
همی��ن موضوع ب��ا در نظ��ر گرفت��ن تلاش های 
مسوولان جهانی ووش��و بخت حضور در المپیک 
2024 را برای این رش��ته به میزان قابل توجهی 

افزایش می دهد. 
از س��وی دیگر تلاش کاراته کاها برای رسیدن به 
المپیک نافرج��ام باقی مانده اس��ت. در این بین 
مش��کلات درونی فدراس��یون جهانی کاراته در 
این عدم انتخاب خود نقش اساس��ی ایفا می کند. 

هرچه در میان اعضای هیات رییس��ه و مسوولان 
جهانی ووشو برای تحقق این هدف انسجام دیده 
می ش��ود، در کاراته تقابل گروه ه��ای مختلف در 
کنار سیاست های غلط »اس��پینوزا« و همچنین 
اختلافات سبکی شانس این رشته را برای رسیدن 

به المپیک تا حدود زیادی کاهش داده است. 
اما پرسشی که اینجا مطرح می شود این است که 
چرا ژاپنی ها به رش��ته س��نتی خود؛ یعنی کاراته 
رغبتی برای حضور در المپیک نشان نمی دهند؟ 
با جمع بندی اخبار س��ایت های مختلف و معتبر 
خارجی به وض��وح می ت��وان دریافت ک��ه ژاپن 
»میزبان المپیک 2020« از میان هش��ت رشته 
 اعلام ش��ده، بیس بال و س��افت ب��ال را انتخاب 

خواهد کرد. 
کمیته بین المپیک هشت رشته را به ژاپن معرفی 
کرده و باید رشته ای انتخاب شود که دو مدال در 
المپیک داشته باشد. ژاپنی ها در انتخاب این رشته 
شانس کسب مدال را بیش از هر چیز مد نظر قرار 

می دهند. موضوعی که در کاراته ش��انس زیادی 
ندارند. اما اقبال عمومی و توجه ویژه به دو رشته 
بیس بال و سافت بال در ژاپن در کنار شانس بالای 
میزبان در کسب مدال طلای این رشته در المپیک 
بخت آنها را برای بازگش��ت به صحنه رقابت های 

المپیک را تا حدود زیاید بالا برده است. 
بیسبال و س��افتبال بعد از بازی های 2008 پکن 
از المپیک خارج ش��دند. دو رشته ای که ژاپنی ها 

س��ابقه خوبی در کس��ب مدال جهانی و المپیک 
دارند و ش��اید درخواس��ت های مک��رر آنها برای 
بازگشت به این رویداد بزرگ جهانی این بار توسط 

ژاپنی ها محقق شود.
 البته باید این موضوع را مد نظ��ر قرار داد که این 
انتخاب فقط برای همین المپیک2020 اس��ت و 
برای المپیک های بعدی اواخر سال 2017 دوباره 

تصمیم گیری خواهد شد. 

ظهور دلالان جدید درتیم های پرطرفدار

 بستن لیست بازیکنان با شیپور!
مشکل جدید برای تیم امید

AFC:خاکپور نمی تواند روی نیمکت تیم المپیک بنشیند 

با وجود گمانه زنی های اخیر؛ 

ووشو  و کاراته  شانسی برای ورود  به المپیک ۲۰۲۰  ندارند

تیم ملی والیبال کش��ورمان س��ومین تجربه 

ور
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حضورش در مسابقات لیگ جهانی را پشت سر 
می گذارد، اما برای ورزش دوس��تان اصفهانی 
این دوره با دو دوره گذشته یک تفاوت ویژه دارد 
که آن هم به حضور محمد جواد معنوی نژاد در 
ترکیب تیم ملی ایران باز می گ��ردد. معنوی نژاد که 
 جوان تری��ن بازیکن حال حاضر تیم ملی محس��وب 
می شود، درخش��ش را از رده نوجوانان آغاز کرد و با 
ادامه این مسیر توانست در س��ن 20 سالگی اعتماد 

کادر فنی تیم ملی و شخص کواچ را جذب کند.
 تیم ملی والیبال کشورمان پس از دو برد شیرینی که 
مقابل آمریکا کسب کرد، از روحیه بالایی برای ادامه 
مسابقات و به ویژه مصاف با لهستان برخوردار است. 
در آستانه دیدار اول تیم ملی با لهستان به سراغ پدر 
معنوی نژاد رفتیم و با وی گفت وگویی را انجام دادیم. 
سعید معنوی نژاد، مربی بین المللی والیبال اصفهان 
اس��ت و می توان درخش��ش معنوی نژاد جوان را به 
واس��طه خوش شانسی او در داش��تن یک پدر مربی 

قلمداد کرد.
عملکرد تیم مل�ی والیبال را ت�ا بدین جا 

چطور ارزیابی می کنید؟
عملکرد تیم ملی به م��رور بهتر ش��ده و نتایج اخیر 

رضایت بخش بوده است.
دو بردی را ک�ه تیم ملی براب�ر آمریکا به 

دست آورد، چطور ارزیابی می کنید؟
امتیاز میزبانی برای تیم ملی اهمیت بسیاری زیادی 
داشت، زیرا هواداران تیم ملی با جوی که ایجاد کرده 
بودند، ش��رایط را برای بازیکنان آمریکایی س��خت 
کردند. ضمن اینکه اختلاف زمانی شب و روز و طول 
مسافت نیز مزید بر علت شد تا تیم آمریکا با مشکلات 
بیشتری مواجه باشد؛ یعنی مشابه همان شرایطی که 
برای تیم ملی در س��فر به آمریکا رخ داد و نتوانستیم 

کیفیت واقعی خودمان را نشان بدهیم.
بازی با لهس�تان را چطور می بینید؛ فکر 
می کنید بتوانیم دو برد دیگر کسب کنیم 
و امتیازات این دو مسابقه را نیز به دست 

بیاوریم.
لهس��تانی ها هم همانند تیم ملی آمریکا با مش��کل 
طول مسافت و خستگی سفر مواجه هستند که روی 
آمادگی بدنی آن ه��ا تاثیر خواهد گذاش��ت، همان 
طوری که خود ما زمانی بازیکن بودیم و این شرایط را 

تجربه کردیم. ضمن اینکه با استفاده از امتیاز میزبانی 
می توانیم نتایج خوبی کسب کنیم.

بع�د از جوی که به واس�طه ب�رد تیم ملی 
والیبال برابر آمری�کا رخ داد، این نگرانی 
وجود دارد که تیم ملی دس�تخوش غرور 

کاذب شود؛ نظر شما چیست؟
بازیکن��ان و کادر فن��ی تیم مل��ی ازتجرب��ه زیادی 
برخوردار هس��تند و فک��ر نمی کنم نگران��ی در این 
خصوص وجود داشته باش��د، اما باید تدابیر لازم هم 

اندیشیده شود.
قبل از اینکه لیست نهایی تیم ملی والیبال 
برای حضور در لیگ جهان�ی ۲۰15 اعلام 
شود، تصور می کردید نام محمد جواد در 

جمع نفرات نهایی قرار بگیرد؟
با درخششی که محمد جواد در ماه های اخیر داشت، 
 انتظارش را داش��تیم، اما به خاط��ر اینکه جوان بود، 
می گفتیم اگر امسال نش��د، صد درصد در سال های 

آینده این اتفاق رخ می دهد. 

جو خان�واده بع�د از نهایی ش�دن حضور 
محمدجواد در ترکیب تیم ملی برای لیگ 

جهانی چطور بود؟
به ندرت ای��ن اتفاق رخ می دهد ک��ه بازیکنی از رده 
جوانان به رده بزرگس��الان برس��د. به همین دلیل با 
محمدجواد صحبت کرده بودیم ک��ه اگر در ترکیب 
نبود، روحیه اش را از دس��ت ندهد که خوش��بختانه 
خود وی نیز این مساله را پذیرفته بود. زمانی هم که 
ش��نیدیم، برای تیم ملی انتخاب ش��ده است، بسیار 

خوشحال شدیم.
عملکرد پسرتان را در لیگ جهانی ۲۰15 

چطور ارزیابی می کنید؟
بحث تعریف نباشد، اما کارشناسانی که در این مدت با 
آنها صحبت داشته ایم، از عملکرد وی در بازی هایی 

که به میدان رفته است، رضایت دارند.
چ�ه آینده ورزش�ی را ب�رای محمدجواد 

معنوی نژاد متصور هستید؟ 
تلاش ما بر این اس��ت ک��ه وی همچنان در مس��یر 
صعودی حرکت کن��د و روز ب��ه روز عملکرد بهتری 

نسبت به گذشته داشته باشد.
قبول داری�د ک�ه محمدجواد نس�بت به 
بسیاری از هم سن و سالانش خوش شانس 
بود که پ�درش مربی خصوص�ی والیبال 

وی بود؟
والیب��ال اصفهان ش��رایط خوبی ندارد، زی��را با نبود 
باش��گاه و امکانات تمرینی، نمی ش��ود رشد کرد. به 
قول شما محمدجواد مربی خصوصی داشت، اما ما در 
اصفهان همانند وی بازیکن های زیادی را داریم که 
به دلیل فراهم نبودن شرایط، درجا می زنند و سپس 
سرخورده می شوند. خوب در این سال ها من مربی 
محمد جواد بودم و به وی کمک می کردم و لطف خدا 

هم شامل حالش شد.

گفت وگو با مربی محمد جواد معنوی نژاد به بهانه نسبت پدر و فرزندی

والیبال اصفهان معنوی نژادهای زیادی دارد، اما فرصتی برای دیده شدن ندارند

ابرستاره فوتبال دنیا در نشست خبری خود درباره حضور مارادونا در راس هرم فوتبال دنیا گفت: بدون تردید از ریاست مارادونا 
در فیفا حمایت خواهم کرد.لیونل مسی بازیکن کلیدی تیم فوتبال بارسلونا در پاسخ به سوال خبرنگار افه اسپانیا مبنی بر 
شایعه حمایت وی از مارادونا در مقام ریاست فیفا گفت: مارادونا اسطوره فوتبال آرژانتین و صد البته دنیاست، او برای پول و 
شهرت به فیفا نمی آید، چیزی که مارادونا در اوج خود دارد، شهرت و ثروت است و هرگز به مافیای فوتبال تن نخواهد داد.

مسی ادامه داد: اگر مارادونا به صورت رسمی وارد رقابت در انتخابات فیفا شود بدون تردید از حضور او حمایت خواهم کرد 
اما در کل باید اعتراف کنم که ناپاکی های اخیر در دنیای فوتبال همه ما را ناراحت و نگران کرده است، قلبا با ورود مارادونا به 
چنین فضایی مخالفم، اما اگر او تصمیمش را گرفته باشد، به این تصمیم احترام خواهم گذاشت و از وی مانند یک شاگرد که 

شیفته استادش شده، حمایت خواهم کرد.

تیم ملی ایران 19 مهر در ورزشگاه آزادی به مصاف ژاپن می رود.عمان در یک روز میزبان دو مسابقه حساس تیم های ملی 
ایران و ژاپن 19 مهرماه امسال در ورزشگاه آزادی در دیداری تدارکاتی به مصاف هم می روند.تیم های ملی ایران و ژاپن 19 

مهرماه امسال در ورزشگاه آزادی در دیداری تدارکاتی به مصاف هم می روند.
این دیدار قرار بود در تاریخ 21 مهر برگزار شود که به خاطر ش��رایطی که ژاپنی ها پس از دیدار با سوریه در تاریخ 16 مهر 
داشتند این مسابقه دو روز زودتر برگزار خواهد شد.به این ترتیب تیم ملی ژاپن پس از دیدار با سوریه که در عمان برگزار 
می شود بلافاصله راهی تهران خواهد شد تا در تاریخ 19 مهر در مقابل دیدگان تماشاگران ایرانی در ورزشگاه آزادی به مصاف 
تیم ملی ایران برود.جالب اینکه در تاریخ 16 مهر و همزمان با دیدار ژاپن و سوریه در عمان، این  کشور از هفته پنجم رقابت های 

مقدماتی جام جهانی 2018 روسیه میزبان تیم ملی ایران خواهد بود .

غلامرضا رضایی با امضای قراردادی با باشگاه سایپا رسما به جمع نارنجی پوشان پیوست. غلامرضا رضایی 
مهاجم فصل گذشته تیم فوتبال نفت تهران بعد از تایید در تست س��لامت و توافق صورت گرفته با امضای 

قراردادی رسمی به جمع بازیکنان تیم فوتبال بزرگسالان سایپا اضافه شد. 
رضایی عصر دیروز در باشگاه س��ایپا حضور یافت تا اولین تمرین خود با بازیکنان تیم فوتبال بزرگسالان را 

پشت سر بگذارد.
 پیش از این وحید اسماعیل بیگی، مدافع هافبک تیم ملی امید که سال گذشته در تیم مس کرمان عضویت 

داشت نیز با سایپا قرار منعقد کرده بود. 
اسماعیلی بیگی نیز بعد از پایان امور اداری خود در کرمان به جمع شاگردان مجید جلالی اضافه خواهد شد. 

غلامرضا رضایی به سایپا پیوست    سرانجام دیدار با سامورایی ها قطعی شد   مسی: از ریاست مارادونا در فیفا حمایت خواهم کرد 

تیم  ملی والیبال ایران در هفته  هفتم رقابت های لیگ 
جهانی والیبال از س�اعت ۲1 روز جمع�ه میزبان تیم 
قدرتمند لهستان است. ملی پوشان والیبال ایران پیش 
از این دو مس�ابقه در خانه حریف داشتند و با وجود 
شکست مقابل آنها یک امتیاز گرفتند. حالا شاگردان 
اسلوبودان کواچ در خانه انگیزه زیادی دارند تا انتقام 
باخت های قبلی را بگیرند و با توجه به شرایط جدول و 
نزدیکی امتیازهای ایران و لهستان دو بازی رو در روی 
این دو تی�م می تواند تکلیف تیم ه�ای صعود کننده 
به مسابقه را مشخص کند. لهستان که سال گذشته 
عنوان قهرمانی رقابت های جه�ان را از آن خود کرد 
یکی از کشورهای صاحب سبک در والیبال به شمار 
می رود که مردمش علاقه زیادی به این ورزش دارند. 
این تیم لهستانی یک مدال طلای المپیک و دو طلای 
قهرمانی جهان و یک طلای لیگ جهانی را در کارنامه 
دارد. ملی پوشان ایران انگیزه زیادی دارند تا بتوانند در 
خانه شش امتیاز ارزشمند دیگر هم از لهستان بگیرند 

و صعود خود را به دور بعدی تسهیل کنند. 



نمایش��گاهی از عکس ه��ای برگزی��ده  دومین جش��نواره 
 بین الملل��ی عکس خیام، در موزه هنره��ای معاصر اصفهان

 ارائه می شود.
هماهنگ کننده این نمایشگاه با بیان این مطلب گفت: بعد از 
برگزاری نمایشگاه آثار منتخب دومین جشنواره بین  المللی 
عکس خیام در برج میلاد تهران، نگارخانه ایده پارسی، کرج، 
قم و کرمانشاه نمایشگاه شماره ش��ش این آثار، با همکاری 

موزه  هنرهای معاصر در اصفهان برپا خواهد شد . 
ابراهیم عرب بیگی ادامه داد: مراسم افتتاح این نمایشگاه با 
عکس هایی در چهار موضوع آزاد رنگی، آزاد تک رنگ، سفر و 

خلاقه در روز پنجشنبه چهارم  تیر ماه برگزار می شود. 
وی اضافه کرد: این عکس ها با موضوع��ات مختلف از قبیل 

منظره، اجتماعی، مستند اجتماعی و... گرفته شده اند. 
او درباره اولین دوره این نمایش��گاه گفت: نمایشگاه در سال 

گذش��ته با موضوع ویژه نجوم برگزار شد که استقبال خوبی 
از آن به عمل آمد. 

عرب بیگی افزود: عکس هایی از سراس��ر دنیا از قبیل چین، 

ژاپن، آمریکا و... در این نمایشگاه ارائه شده است.
ش��ایان ذکر اس��ت؛ جش��نواره بین المللی عکس خیام تنها 
جشنواره جهانی ایرانی است که زیر نظر فیاپ و  PSA  برگزار 
می ش��ود که از میان ۲۵هزار  عکس رسیده به این جشنواره 
از سوی ۲۷۸۹ عکاس از ۷۵ کشور، در نهایت ۱۶۰ عکس به 
عنوان آثار برگزیده معرفی ش��ده و  در قال��ب کتابی به چاپ 

رسیده است. 
نمایش��گاه عکس خیام از چهارم تا ۲4 تیر ماه س��ال جاری 
هر روز از س��اعت ۹ تا ۱۳ و ۱۶ تا ۱۹ در محل موزه هنرهای 
 معاصر  واق��ع در خیاب��ان اس��تانداری م��ورد بازدید عموم 

قرار می گیرد. 
این نمایش��گاه تا ۲4 تیرماه مورد بازدی��د علاقه مندان قرار 
خواهد گرفت که در مراس��م افتتاحیه آن کتاب جشنواره به 

تمامی شرکت  کنندگان استان اصفهان ارائه می شود . 

منوچه�ر وال�ی زاده، گوین�ده رادیو : 
من برنام��ه رادیویی و گویندگی را بس��یار 
دوست دارم، چون مخاطبان خوبی دارد که 
همیشه اظهار لطف می کنند و من عاشق 
این مخاطبان هس��تم. این را همیش��ه در 
پایان برنامه خطاب به ش��نوندگان گفته ام 
که خدمتگزار و ارادتمند آنها هس��تم و به 
همین دلیل حدود ۲۰ سال است که روزهای 
سه شنبه ساعت پنج صبح در سازمان صدا 
و سیما حاضر می شوم و شش صبح با شور 
و اشتیاق جلوی میکروفن می روم تا با مردم 
حرف بزنم. اگر مردم نباشند که به صدای ما 

گوش دهند ما هم وجود نداریم.

 برانکو ایوانکویچ، سرمربی پرسپولیس:
 هدف نهایی ما این است که بتوانیم تیمی 
را آماده کنیم که بتواند در رقابت های لیگ 

برتر نتایج قابل قبولی کسب کند.
این قول را از مدیران باشگاه دریافت کرده ام 
که مذاکرات روزهای پایانی خودش  برای 
جذب بازیکن را س��پری می کند، اما هنوز 
نهایی نشده است. با این حال مذاکرات رو به 
اتمام است. ایده ال این بود که همه بازیکنان 
از روز نخست با همدیگر تمرینات را شروع 
می کردیم، اما ما نمی توانیم از واقعیت دور 
باشیم که تازه چهار روز قبل رییس باشگاه 

انتخاب شده است.

 فی�روز زن�وزی جلال�ی، نویس�نده:
از معض��لات س��ینمای ما این اس��ت که 
کارگردان��ان م��ا متاس��فانه مطالعه ادبی 
ندارند و با ادبیات آش��نا نیستند، برخلاف 
ادعایی ک��ه دارند البته م��ن در جایی این 
موض��وع را مطرح ک��ردم که حاض��رم با 
بهترین کارگردان��ان در خصوص ادبیات 
دیالوگ داش��ته باش��م تا حدود شناخت 
آنان از ادبیات را نشان دهم، متاسفانه آشنا 
نبودن آنان با ادبیات کشورمان آفت است.

 البت��ه آن دس��ته از کارگردانان��ی هم که 
مطالعه ادب��ی دارند به س��رقت ادبی روی 

می آورند.

نوش آبادی، س�خنگوی وزارت ارش�اد: 
اینکه برنامه ای نباید تنها برای پایتخت نشینان 
یا یک طبقه خاص باشد حرف درستی است و 
باید هنرمندان کار را توسعه دهند تا همه مردم 
از آن بهره برند. این پیش��نهادی است که باید 
مطرح شود که برنامه های تالار وحدت به سبب 
قیمت بالا در سالن های دیگر و شهرهای دیگر 
نیز اجرا ش��وند. اینکه جمعی از هنرمندان در 
تالار وحدت جمع شده اند ایرادی ندارد؛ بلکه 
حضور این افراد در تمام عرصه ها لازم است. ما 
استان های محروم از سالن سینما و تئاتر داریم 
و وزارت ارشاد هدفی جز کمک به نهادها برای 

توسعه فضاهای فرهنگی و هنری ندارد.

خداحافظی با نابینایی؛

دیدن با زبان امکانپذیر شد

 به تازگی فناوری جدیدی ارائه شده که با اس��تفاده از آن نابینایان 
می توانند با کمک گرفتن از زبان دنیا را ببینند. شرکتی در آمریکا 
موس��وم به Wicab محصول خلاقانه جدیدی ارائه کرده که می 
تواند به ایجاد تحولی بزرگ در زندگی میلیون ها نابینا در سراس��ر 
جهان منجر شود.  این فناوری جدید BrainPort V۱۰۰ نام دارد 
و س��ازمان غذا و داروی آمریکا )FDA( نیز آن را تایید کرده است. 
این تایید بدان معناست که از این پس نابینایان می توانند بدون هیچ 
گونه نگرانی از این وسیله جهت مسیریابی دقیق و پردازش بصری 
اطلاعات آن هم از طریق زبان یاری بگیرند. اگرچه این برای نخستین 
بار نیست که امکان درک اطلاعات و پردازش بصری محیط از طریق 
حسی به جز بینایی میسر شده است اما حالا به خوبی مشخص شده 
که فناوری هایی از این دست کمک زیادی به نابینایان سراسر جهان 
برای داشتن زندگی بهتر خواهند کرد. این فناوری جدید ترکیبی 
از یک عینک تیره و الکترودهای تحریک کننده زبان اس��ت که به 
دستگاهی کوچک و قابل حمل دارای باتری متصل است. زمانی که 
دوربین های نصب شده در این عینک تحت تاثیر محرک های بصری 
محیط اطراف قرار می گیرند، نرم افزاری مخصوص اطلاعات به دست 
آمده را به پالس های الکتریکی تبدیل می کند که نتیجه آن ایجاد 
نوعی لرزش در زبان فرد کاربر اس��ت.گرچه شاید در ظاهر اینگونه 
به نظر برس��د که چنین فرآیندی را نمی توان »دیدن« به ش��مار 
آورد، اما آزمایش این فناوری با همکاری ش��مار زیادی از نابینایان 
 داوطلب نشان داده که در گذر زمان و با استفاده مکرر، فرد نابینا از

 قابلیت های مختلف آن تا بدان حد بهره مند می شود که برای وی 
چیزی کمتر از دیدن نخواهد بود.

 ناسا  به دفاع اتمی
 از زمین می اندیشد

ناسا در اندیش��ه آن اس��ت تا با تکیه بر تازه ترین دستاوردهای 
دانش هس��ته ای زمین را از خطر برخورد احتمالی سیارک ها 
در امان نگاه دارد. در سال ۲۰۱۳ شهاب سنگی به طول ۱۸ متر 
بر فراز روسیه منفجر شد و این درحالی بود که هیچ کس ورود 
آن به جو زمین را مشاهده نکرده بود. در علم فضا و فضانوردی 
چنین ش��هاب س��نگی نمی تواند خطر چندانی برای زمین و 
ساکنان آن به همراه داشته باشد، اما حتی همین شهاب سنگ 
به ظاهر کوچک موجب زخمی ش��دن ۱۵۰۰ تن و وارد آمدن 
 خس��اراتی به هفت هزار خانه ش��د. اکنون این پرسش مطرح 
می شود که اگر جرم فضایی با ابعاد بزرگ تر در راه زمین باشد 

چگونه می توان از سیاره مادر به دفاع پرداخت؟
پاسخ اولیه به این پرسش این است که دانشمندان هنوز راه حل 
قطعی ارائه نکرده اند، اما یک راه حل که به نظر می رسد اثرگذار 
باشد اس��تفاده از نیروی اتمی برای انفجار چنین جرم فضایی 
است.به تازگی آژانس فضانوردی آمریکا قراردادی را با سازمان 
ملی امنیت انرژی هسته ای این کش��ور منعقد کرده تا امنیت 
سراسر آمریکا را در برابر احتمال چنین برخوردی ارتقا بخشد 
و در این خصوص قرار است ایده اس��تفاده از انرژی اتمی برای 

نابودی هر جرم فضایی در راه زمین مورد بررسی قرار گیرد.
 در این خصوص به س��یارک ها و ش��هاب س��نگ هایی توجه 
می ش��ود که اندازه آنها بی��ن ۵۰ تا ۱۵۰ متر باش��د. به عقیده 
دانشمندان اجرام فضایی بزرگ تر از ۱۵۰ متر از مدت ها قبل به 
راحتی شناسایی می شوند و در عین حال اجرام کوچک تر از این 

مقیاس نیز خطر چندانی برای زمین به همراه ندارند.

 اگر مصاحبه شغلی دارید
 این موارد را جدی بگیرید

در این جا به بررسی چند اشتباه محرضی می پردازیم که افراد در هر 
سطحی ممکن است حین انجام مصاحبه شغلی مرتکب آن شوند، اما 

باید از آنها اجتناب  کرد:

   وانمود کنید دیرتان شده است
ممکن است این گونه به نظر برسد که مطمئنا هیچ کسی نباید دیر در 
محل مصاحبه حاضر شود ، حتی اگر شرکتی که قرار است با مقامات 
آن مصاحبه کاری داشته باشید محیطی غیر جدی داشته باشد. متیو 
راندال، مدیر اجرایی این مرکز می گوید: ممکن اس��ت گاهی اوقات 
دیر رسیدن از کنترل شما خارج باشد، اما فهرستی از بهانه ها آخرین 
چیزی است که مصاحبه کننده می خواهد از مصاحبه شونده بشنود. 
او گفت متقاضیان کار همواره باید همه ت��لاش خود را انجام دهند و 
زمان زودتری برای رسیدن به محل مصاحبه از خانه خارج شوند تا به 
موقع برسند. راندال افزود: اگر حادثه ای رخ داد که واقعا از کنترلتان 
خارج بود بهتر است هر چه زودتر با فرد مصاحبه کننده تماس بگیرید 
و شرایط را برایش توضیح دهید و راه های برگزاری مجدد مصاحبه را 
بررسی کنید تا این که بخواهید نشان دهید دیرتان شده است و وقت 

کارفرما را هدر دهید.

   علاقه خود را برای به دست آوردن آن شغل نشان ندهید 
آیا  خواهان به دست آوردن شغلی شده اید؟ زیرا به کار کردن در آن 
شرکت و نقش خودتان در آن علاقه دارید یا از روی ناچاری می خواهید 
این شغل را به دست آورید؟ قطع نظر از آن که پاسخ شما به این سوال 
چیست شما طی انجام مصاحبه خود باید به صورت عاقلانه ای نشان 
دهید که علاقه خاصی به آن سازمان و مس��وولیت آتی خود در آن 
شرکت دارید. هیچ سوالی از مصاحبه کننده نپرسید که نشان دهنده 
عدم علاقه شما به آن کار اس��ت، زیرا این موضوع برای کارفرمایتان 
بسیار اهمیت دارد. پرسیدن سوالات اشتباه می تواند بدتر از تلاش 

برای نشان دادن احساسی خوب به کارفرما باشد.

   کاملا آماده نشان ندهید
۳۰ تا ۶۰ دقیقه ای که با مصاحبه کننده خود می گذرانید مهم ترین 
زمانی است که ممکن است طی یک سال گذرانده باشید. از این رو، 
رفتن به چنین نشس��ت مهم و حیاتی بدون داشتن اطلاعات دقیق 
ارتباطاتی ممکن است سبب شود در برخی موارد نتوانید از کلمات بجا 
و مناسب استفاده کنید. پاسخ دادن به سوالات سخت کافی نیست. 
اگر می خواهید ناامید از مصاحبه ای بیرون نیایید باید درباره نکات 
مهم مکالمه تمرین داشته باشید و راه هایی برای گنجاندن کلمات 
مناسب در گفت وگوی خود با مصاحبه کننده در فرصت های مناسب 
بیابید.امی مورین مددکار اجتماعی و نویسنده کتاب » ۱۳ کاری که 
سبب تقویت روانی افراد می شود اما افراد از آنها اجتناب می کنند «، 
می گوید بیشتر افراد با آمادگی برای پاسخ گویی به سوالات در جلسه 
مصاحبه شرکت می کنند. او همچنین گفت اما مصاحبه کنندگان 
اغلب سوالاتی مطرح نمی کنند که سبب شود افراد بتوانند خودی 

نشان دهند . 

 برای رفع تشنگی روزه داری
 چه کنیم؟

 امس��ال که ماه رمضان با روزهای گرم و بلند همراه شده، روزه داران 
با بروز تشنگی زیادی روبه رو هس��تند. به همین منظور دکتر بهنام 
یوسفیان، محقق طب سنتی و اس��تاد دانشگاه آزاد خوراسگان برای 

رفع تشنگی به روزه داران چنین توصیه هایی کرد: 

   پس از سحری لیموترش بخورید
در وعده س��حری از م��واد پروتئین دارکمتر و از غلات س��بوس دار، 
سبزیجات آبدار، میوه های تازه مانند خیار بدون پوست،گوجه، کاهو، 
لوبیاسبز، کرفس و هویج به شکل پخته به مقدار بیشتری استفاده شود. 
زیرا آب درون این موادغذایی به تدریج در بدن آزاد شده و کمتر تشنه 
می شویم. همچنین از میوه های ادرارآور و دفع کننده آب مانند خربزه 
و هندوانه درهنگام سحر پرهیز شود. علاوه براین غذاهای خشک و 
سرخ شده و پرادویه باعث عطش زیاد و ترش کردن معده می شوند. 
بنابراین درصورت مصرف کم آنها، حتماً از ماست، لیموترش و سبزی 
خوردن استفاده کنید. مصرف سس مایونز، خامه، سوسیس،کالباس، 
همبرگر، رب گوجه هم برای سحری و افطار مناسب نیست؛ زیرا زمینه 
بروز ناراحتی های گوارشی را فراهم می کند. حتماً شش لیوان آب در 
فاصله افطار تا سحر بنوش��ید و بدانید مصرف لیموترش بعد از اتمام 

سحری به رفع عطش کمک می کند. 

   میوه و سبزی بیشتر بخورید
در سحرنباید غذاهای شور، چرب و سنگین مصرف کرد. شیرینی ها 
و مربا نیز در سحر توصیه نمی شوند، چون به سرعت قندخون را بالا 
می برند و در اواسط روز سبب کاهش شدیدقندخون، ضعف، خستگی 

و بیحالی می شوند. 
برخلاف تصور برخ��ی مصرف مواد پرچرب مانن��د خامه، کله پاچه، 
آبگوشت، حلیم بادمجان در وعده سحری یا افطاری مانع از گرسنگی 
در طول روز نمی ش��ود؛ چراکه برای سوزاندن این نوع غذاها فعالیت 
بدنی و آب زیاد نیاز اس��ت و فرد روزه دار را تشنه و کم طاقت می کند.

مصرف مواد حاوی فیبر در وعده سحری برای غلبه بر تشنگی مؤثر 
است.زیرا فیبر موجود در میوه ها و سبزی ها باعث آزاد شدن تدریجی 
آب موجود در آنها می شود و فیبرها مانع از تأثیر زودهنگام آنزیم های 

دستگاه گوارش بر غذا شده و هضم آن را به تعویق می اندازند.

   سحری حذف نشود و بعد از آن نخوابید
کمبود وقت هنگام خوردن سحری، سبب ناکافی بودن جویدن و هضم 
نشدن غذا، سنگینی معده و س��ایر ناراحتی های گوارشی می شود. 
درضمن حذف سحری که مهم ترین وعده غذایی در ماه رمضان است، 

آسیب های جدی به جسم و روان وارد می کند.
 بهتر است تا یک ساعت بعد از صرف سحری نخوابید؛ زیرا خوابیدن 
بعد از صرف غذا، جذب و هضم غذا را دچار اختلال می کند. بلافاصله 
خوابیدن بعد از صرف غذا باعث ماندن موادغذایی به مدت طولانی در 
دستگاه گوارش شده، جذب پروتئین را زیاد می کند که به دنبال آن 
میزان جذب س��ایر گروه های غذایی پایین می آید و این عدم تعادل 

باعث ایجاد مشکلاتی در فرد می شود.

 جالب فناوری
تا 24 تیر ماه برپاست؛

دومین جشنواره  بین المللی » عکس خیام«  در موزه هنرهای معاصر اصفهان 

 مردم نباشند
 ما هم وجود نداریم

 مذاکرات پایانی
 برای جذب بازیکن 

سینما با ادبیات ایرانی 
آشنا نیست

هنر نباید مختص 
پایتخت نشین ها باشد 

عکس روز
اصفهان زیبا

بازدیداعضای کمیسیون فرهنگی شورای شهر اصفهان از روزنامه اصفهان زیبا

فیلم بیگانه به کارگردانی ریدلی اسکات محصول 
سال ۱۹۷۹ با نگاهی هشدارگونه به زندگی آینده 
انسان ها به مدت ۱۱۷    دقیقه امروز چهارم تیرماه 

در برنامه» سینما سینما« اکران می شود.
 » بیگان��ه« یکی از فیلم های کلاس��یک علمی 
تخیلی اس��ت که در  فضایی دله��ره آور روایت 
می شود که ریدلی اس��کات 4۰ ساله به عنوان 
دومین کار به فضای خوفناک میان س��تاره ای 
می رود تا داستان  مواجهه انس��ان با موجودی 
بیگان��ه را روای��ت کن��د.  تاکنون چهار س��ری 
از مجموعه فیلم های بیگانه س��اخته شده که 
قسمت اول ساخته ریدلی اسکات به نام » بیگانه« 
محصول   ۱۹۷۹ است.  فیلم بیگانه هشداری است 

برای آینده انسان ها، زمانی که شأن انسان تا حد 
یک کارگر و کارمند شرکت فضایی که با جانش 
معامله  می شود تنزل پیدا می کند و همچنین 
هش��داری نس��بت به عواقب تکنولوژی زدگی 
انسان هاست تا جایی که جامعه آینده انسان ها 
را  به استثمار و بردگی می گیرند و جان انسان ها 

ذره ای نمی ارزد. 
دنیای آینده در این فیلم بس��یار سیاه و تاریک 
 ترس��یم ش��ده و این آین��ده جایی اس��ت که 
ربات های انسان نما بر آدمیان برتری می جویند 
 و آنها را به قربانگاه می کشند و این اثر درخشان 
ریدلی اسکات مفاهیم فلسفی بسیاری در خود 

نهفته دارد. 

کارگاهی با عنوان » قصه های کوچک برای 
بچه های کوچک« از س��وی کتابخانه ولایت 

برگزار می شود.
روایت قصه برای کودکان خردسال از جمله 
فعالیت های مهمی اس��ت که باید از س��وی 
والدین و به ویژه م��ادران با توجه به تاثیرات 

تربیتی که دارد در نظر گرفته شود.
در این کارگاه که ویژه کودکان چهارتا شش سال 
و در قالب ۱۰ جلس��ه برگزار می شود، کودکان 
پس از شنیدن قصه مورد نظر به اجرای نمایش 
خلاق با استفاده از ش��خصیت های موجود در 

داستان می پردازند.
همچنین با استفاده از مقوا و کاغذهای رنگی 

به ساخت کاردستی های مرتبط با داستانی 
که شنیده اند می پردازند.

 امینی از مربیان متخص��ص در حوزه کار با 
کودک مسوولیت تدریس و اداره این کارگاه 

را بر عهده دارد.
ای��ن کارگاه از ابت��دای تیرم��اه، روزه��ای 
سه شنبه هر هفته از ساعت ۱۷:۳۰ تا ۱۸:۳۰ 

برگزار می شود.
علاقه مندان ب��رای ثبت نام در ای��ن کارگاه 
می توانن��د به مح��ل کتابخان��ه ولایت واقع 
در خیاب��ان جی،  فلکه  خوراس��گان،  خیابان 
سلمان، ابتدای  کوچه شهید برکت  مراجعه 

کنند.

در برنامه » سینما سینما« اکران می شود؛
» بیگانه«  با نگاهی هشدارگونه به زندگی آینده انسان ها 

همراه با اجرای نمایش خلاق؛
» قصه های کوچک برای بچه های کوچک«  روایت می شود  

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری
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21 + 38

اذان صبح/  04:17  
طلوع آفتاب/ 05:57  
اذان ظهر/ 13:06  
اذان مغرب/ 20:35  
نیمه شب شرعی/ 00:15

در امتداد غدیر/ شبکه 1، 15:40 
پایتخت 4/ شبکه  1، 22:00
سینما صبحانه /  شبکه  2،  09:00
محله گل و بلبل /  شبکه 2 ، 18:55
دردسرهای عظیم / شبکه3، 22:00  

قدس /نهنگ عنبر/ آتیش بازی
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گینس
خانواده   / در دنیای تو ساعت چند است؟
فرهنگیان   / جنگ بهارانه
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